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1.  Informācija par sākotnējās sabiedriskās 
apspriešanas organizēšanu 

Saskaņā ar Vides pārraudzības valsts biroja 2023. gada 16. augustā pieņemto lēmumu Nr. 5-02-
1/19/2023 "Par ietekmes uz vidi novērtējuma procedūras piemērošanu vēja elektrostaciju parka 
"Ogre – Bauska - Aizkraukle" un tā saistītās infrastruktūras projekta īstenošana Ogres novada 
Birzgales pagastā, Bauskas novada Valles un Kurmenes pagastos un Aizkraukles novada Sērenes 
pagastā" (turpmāk pārskatā – Paredzētā darbība), Paredzētās darbības Ietekmes uz vidi novērtējuma 
ievaros tika organizēta sākotnējā sabiedriskā apspriešana.  

Paredzētās darbības ierosinātāja ir SIA “Latvijas vēja parki” (reģ. nr. 40203415150, juridiskā adrese: 
Pulkveža Brieža iela 12, Rīga, LV-1010, e-pasts: oba@vejaparki.lv). 

Sākotnējo sabiedrisko apspriešanu organizēja SIA "Skepast&Puhkim". Saskaņā ar noslēgto līgumu 
starp SIA “Latvijas vēja parki” un SIA "Skepast&Puhkim", SIA “Skepast&Puhkim” nodrošina 
Paredzētās darbības Ietekmes uz vidi novērtējuma procedūras vadību un Ietekmes uz vidi 
novērtējuma ziņojuma sagatavošanu. 

Sākotnējā sabiedriskā apspriešana tika organizēta, ievērojot MK 13.01.2015. not. Nr.  18 “Kārtība, 
kādā novērtē paredzētās darbības ietekmi uz vidi un akceptē paredzēto darbību” noteikto kārtību. 

Sākotnējās sabiedriskās apspriešanas laiks SIA “Latvijas vēja parki” Paredzētai darbībai tika noteikts 
no 2024. gada 12. marta līdz 12. aprīlim.  

 

1.1.  Sākotnējo sabiedrisko apspriešanu publikācijas un paziņojumi 

Paziņojumi par sākotnējo sabiedrisko apspriešanu Paredzētai darbībai tika publicēti sekojošos 
laikrakstos: 

 “Ogres vēstis visiem” 2024. gada 12. marta publikācijā Nr. 20 (1399) un Paziņojuma 
precizējums (publicēts 2024. gada 15. martā, publikācijā Nr. 21 (1400)) (kopijas pievienotas 
1. pielikumā) 

 “Staburags” 2024. gada 15. marta publikācijā Nr. 21 (8398) (kopija pievienota 2. pielikumā) 

 “Bauskas Dzīve” 2024. gada 22. marta publikācijā Nr. 23 (11 676) (kopija pievienota 3. 
pielikumā), 

 

kā arī sekojošās interneta vietnēs: 

 Ogres novada pašvaldības tīmekļa vietnē: www.ogresnovads.lv (kopija pievienota 4. 
pielikumā) 

 Bauskas novada pašvaldības tīmekļa vietnē: www.bauskasnovads.lv (kopija pievienota 5. 
pielikumā) 

 Aizkraukles novada pašvaldības tīmekļa vietnē: www.aizkraukle.lv (kopija pievienota 6. 
pielikumā) 

 Paredzētās darbības ierosinātājas SIA “Latvijas vēja parki” tīmekļa vietnē: www.vejaparki.lv 
(kopija pievienota 7. pielikumā) 

 Ietekmes uz vidi novērtējuma sagatavotājas SIA “Skepast&Puhkim” tīmekļa vietnē: 
www.skpk.lv/zinas/ (kopija pievienota 8. pielikumā) 

 Vides pārraudzības valsts biroja tīmekļa vietnē www.vpvb.gov.lv  

 

Informatīvie materiāli par Paredzēto darbību tika izvietoti sekojošās vietās: 

 Ogres novada pašvaldībā Brīvības ielā 33, Ogrē, Ogres novadā 
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 Birzgales pagasta pārvaldē, Klientu apkalpošanas centrā, Lindes ielā 2, Birzgalē, Birzgales 
pagastā, Ogres novadā 

 Bauskas novada pašvaldībā Uzvaras ielā 1, Bauskā, Bauskas novadā 

 Vecumnieku apvienības pārvaldē (Klientu apkalpošanas centrā), Rīgas ielā 29, Vecumniekos, 
Vecumnieku pagastā, Bauskas novadā 

 Valles pagasta nodaļā, “Dzirnas”, Vallē, Valles pagastā, Bauskas novadā 

 Kurmenes pagasta nodaļā, Pagastmājā, Kurmenē, Kurmenes pagastā, Bauskas novadā 

 Aizkraukles novada Valsts un pašvaldības vienotajā klientu apkalpošanas centrā Lāčplēša ielā 
1, Aizkrauklē 

 Jaunjelgavas apvienības pārvaldē, Klientu apkalpošanas centrā, Lāčplēša ielā 11, 
Jaunjelgavā, Aizkraukles novadā 

 Sērenes pagasta pakalpojumu centrā, “Zvaniņš”, Sērenes pagastā, Aizkraukles novadā 

1.2.  Individuālā informēšana 

Paziņojumi par sākotnējo sabiedrisko apspriešanu individuāli ierakstītu vēstuļu veidā tika nosūtīti to 
nekustamo īpašumu īpašniekiem (valdītājiem), kuru nekustamie īpašumi robežojas ar Paredzētās 
darbības teritoriju, kopā – 236 adresāti.  

 

1.3.  Klātienes sanāksmes 

Sākotnējās sabiedriskās apspriešanas sanāksmes tika rīkotas klātienē sekojošās vietās un datumos: 

 2024. gada 25. martā plkst. 18:00 Birzgales tautas namā, Skolas ielā 2, Birzgales pagastā, 
Ogres novadā 

 2024. gada 27. martā plkst. 18:00 Jaunjelgavas kultūras centrā, Jelgavas ielā 31, 
Jaunjelgavā, Aizkraukles novadā 

 2024. gada 3. aprīlī plkst. 18:00 Valles saieta namā, Rīgas ielā 4, Vallē, Valles pagastā, 
Bauskas novadā 

 

Sākotnējo sabiedrisko apspriešanu sanāksmju darba kārtība bija sekojoša: 

 Informācija par IVN procedūru 

 Informācija par uzņēmumu SIA „Latvijas vēja parki“ un paredzēto darbību 

 Diskusija – jautājumi un atbildes 

 

Sanāksmes dalībnieki tika aicināti reģistrēties dalībnieku reģistrācijas lapās. Sākotnējās sabiedriskās 
apspriešanas sanāksme tika ierakstīta audioierakstā un protokolēta. Sanāksmju protokoli un 
prezentācijas attiecīgti pievienotas: 

 Par sanāksmi Birzgalē 9. pielikumā 

 Par sanāksmi Jaunjelgavā 10. pielikumā 

 Par sanāksmi Vallē 11. pielikumā 
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Sanāksmes dalībniekiem tika dota iespēja uzdot jautājumus un saņemt atbildes. Dalībnieki tika 
aicināti sūtīt rakstveida piekšlikumus par Paredzēto darbību uz Vides pārraudzības valsts biroju 
Rūpniecības ielā 23, Rīgā, LV-1045, e-pasts: pasts@vpvb.gov.lv. Atbildes uz rakstveidā saņemtajiem 
priekšlikumiem tiks sniegtas ietekmes uz vidi novērtējuma Ziņojuma 1. redakcijā. 
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PIELIKUMI 



1. pielikums









2. pielikums



-

Nr.
nosaukums

Kadastra 
numurs

kadastra 

1. 7444 001 0165 7444 008 0093
2. 7444 001 0165 7444 005 0304
3. 7444 009 0013 7444 009 0013
4. 7444 009 0013 7444 008 0128
5. 7444 009 0013 7444 009 0011
6. 7444 009 0013 7444 009 0012
7. 7444 009 0013 7444 008 0131
8. 7444 009 0013 7444 010 0060
9. 7444 009 0013 7444 010 0031
10. 7444 009 0013 7444 010 0046
11. 7444 011 0073 7444 011 0073
12. 7444 011 0073 7444 011 0057
13. 7444 011 0073 7444 011 0056
14. 3280 005 0001 3280 005 0003
15. 3280 005 0001 3280 006 0037
16. 3280 005 0001 3280 005 0001
17. 3290 003 0082 3290 006 0020
18. 3290 003 0082 3290 005 0074
19. 3290 003 0082 3290 004 0007
20. 3290 003 0082 3290 005 0088
21. 3290 003 0082 3290 006 0018
22. 3290 003 0082 3290 006 0021
23. 3290 003 0082 3290 004 0008
24. 3290 003 0082 3290 006 0017
25. 3290 003 0082 3290 006 0022
26. 3290 003 0082 3290 005 0075
27. 3280 006 0037 3280 007 0025
28. 3280 006 0037 3280 002 0239
29. 3280 006 0037 3280 006 0041
30. 3290 005 0016 3290 005 0078
31. 3290 005 0016 3290 005 0079
32. 3290 005 0016 3290 005 0089
33. 3280 006 0042 3280 006 0039

-

* 

* 

* 

* 

* 

* 

* 

* 

* 

* 

* 

* 



piektdiena ◆ 2024. gada 22. marts ◆ nr.  23 (11 676)  ◆ Cena 1,50 eiro ◆ www.bauskasdzive.lv

 

Lasiet avīzē 
trešdien,  
27. martā.

Lieldienu  noskaņās – 
saruna ar 
«Tarkšķu» 
vadītāju 
Kristīni 
kareli.

Vecumnieku pagastā  ◆ iedzīvotājiem gan interese, gan bažas par vēja  
parka būvniecību un ar to  saistītajiem riskiem 4. – 5. lpp.

24. martā plkst. 8
BAUZES TIRGŪ

Pavasara 
gadatirgus.     

Laipni 
gaidīti!

veCumniekos uz vēja parka «Bauska–Ķekava–Ogre» būvniecības sākotnējās sabiedriskās apspriešanas sapulci bija reģistrējušies 86 dalīb-
nieki. Attēlā – savus jautājumus un pārdomas pauž pagasta iedzīvotājs Ainis Rušmanis.  Foto – Māris KrūMiņš

Aicina uz vēstures 
lasījumiem par 
bauskas sv. gara 
baznīcu 
Bauskas pilsētas 415 gadu 
jubilejai Bauskas pils muzejs 
un Bauskas muzejs sadarbībā 
ar pašvaldību rīko vēstures 
lasījumu ciklu. Pirmie stāsti 
bija klausāmi jau februārī par 
Bauskas pili.

Savukārt sestdien, 23. mar-
tā, no plkst. 14 līdz 16 Bauskas 
rātsnamā interesenti aicināti 
uz vēstures lasījumu «Bauskas 
Svētā Gara evaņģēliski luteris-
kajai baznīcai – 430», informē 
Bauskas muzeja direktors 
Aigars Urtāns.

Viņš atklāj, ka Bauskas 
muzeja speciālistu sagatavo-
tais vēstures vēstījums būs par 
Bauskas luterāņu baznīcu kā 
kultūrvēsturisku pieminekli 
pilsētā un trijiem latviešu 
mācītājiem – atšķirīgām un 
savdabīgām personībām  
Sv. Gara baznīcas pastāvēšanas 
laikā. Būs stāsti par draudzes 
mācītājiem Kristapu Strautma-
ni (1860–1919); Gustavu 
Tursu-Tūru (1890–1973) un 
Pauli Žibeiku (1910–2006).

budbergas  
dzīvnieku  
audzētavā PVD 
izņem 107 suņus
«Lieldeviņzares» saimniece 
sola par savu rūpalu cīnī-
ties; daudzi kolēģi viņu 
atbalsta.
 16. un 17. lpp.

Nīdēt noziedzību 
Likumpārkāpumu  
situācijas izvērtējums 
2023. gadā Valsts policijas 
Dienvidzemgales iecirkņa 
teritorijā un Latvijā.
 8. un 9. lpp.

3. pielikums



LIELDIENU SVĒTKU KĀRTĪBA
priestera Andreja Mediņa kalpojuma vietās: 

SESTDIENA, 23. marts – Palmu svētdienas vigīlija
plkst. 18 Skaistkalnē (palmu/pūpolu svētīšana, procesija ar 
palmām);

SVĒTDIENA, 24. marts – Palmu 
jeb Kunga ciešanu svētdiena
plkst. 9.30 Kurmenē,
plkst. 12 Skaistkalnē,
plkst. 15 Bruknā;

Lielā nedēļa
CETURTDIENA, 28. marts – Zaļā ceturtdiena

plkst. 10 Jelgavas katedrālē – Hrizmas Sv. mise, 
plkst. 15 VSAC Latgale fil. «Mēmele» – Kāju mazgāšanas 
liturģija,
plkst. 18 Skaistkalnē – Kāju mazgāšanas liturģija;

PIEKTDIENA, 29. marts – Lielā piektdiena 
Skaistkalnē:
plkst. 12 Krustaceļš pa Skaistkalnes ielām, 
plkst. 14 Kristus ciešanu liturģija;
Kurmenē:
plkst. 17 Krustaceļš pa parku, 
plkst. 18 Kristus ciešanu liturģija;

SESTDIENA, 30. marts – Klusā sestdiena 
Gaismas, uguns, ūdens svētīšana. 

Lieldienu ēdienu svētīšana.
plkst. 12 Kurmenē,
plkst. 16 Vecumniekos,
plkst. 18 Skaistkalnē;

SVĒTDIENA, 31. marts – Lieldienas.  
Kristus augšāmcelšanās

plkst. 9.30 Kurmenē,
plkst. 12 Skaistkalnē,
plkst. 15 Bruknā;

PIRMDIENA, 1. aprīlis – Otrās Lieldienas.  
Kristus augšāmcelšanās

plkst. 9.30 Kurmenē (atlaidas),
plkst. 12 Skaistkalnē,
plkst. 16.00 Kankaļos;

SESTDIENA, 6. aprīlis
plkst. 15 Kurmenē svētku dievkalpojums. BIB, «Neparastie 
cilvēki»;

SVĒTDIENA, 7. aprīlis – 
Baltā svētdiena jeb Kunga žēlsirdības svētdiena

plkst. 9.30 Kurmenē,                                                                          
plkst. 12 Skaistkalnē,                                          
plkst. 15 Bruknā.

      Skaistkalnes Romas katoļu draudze
                 Slimnīcas iela 2, Skaistkalne, 
                                   Skaistkalnes pag., 
           Bauskas nov., LV-3924, Latvija.
                                       Tel. 27300113, 
                               www.skaistkalne.lv

12  ◆  BAUSKAS DZīVE   ◆ REKLāmA ◆   2024. gada 22. Marts ◆  pieKtdiena

nr. Nekustamā īpašuma 
nosaukums kadastra numurs Zemes vienības 

kadastra apzīmējums
1. Birzgales meži 3 7444 001 0165 7444 008 0093
2. Birzgales meži 3 7444 001 0165 7444 005 0304
3. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 009 0013
4. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 008 0128
5. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 009 0011
6. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 009 0012
7. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 008 0131
8. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 010 0060
9. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 010 0031
10. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 010 0046
11. Birzgales meži 6 7444 011 0073 7444 011 0073
12. Birzgales meži 6 7444 011 0073 7444 011 0057
13. Birzgales meži 6 7444 011 0073 7444 011 0056
14. Mežāres meži 3280 005 0001 3280 005 0003
15. Mežāres meži 3280 005 0001 3280 006 0037
16. Mežāres meži 3280 005 0001 3280 005 0001
17. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0020
18. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 005 0074
19. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 004 0007
20. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 005 0088
21. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0018
22. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0021
23. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 004 0008
24. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0017
25. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0022
26. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 005 0075
27. Sērenes meži 3280 006 0037 3280 007 0025
28. Sērenes meži 3280 006 0037 3280 002 0239
29. Sērenes meži 3280 006 0037 3280 006 0041
30. Taurkalnes meži 3290 005 0016 3290 005 0078
31. Taurkalnes meži 3290 005 0016 3290 005 0079
32. Taurkalnes meži 3290 005 0016 3290 005 0089
33. Tabakpurva meži 3280 006 0042 3280 006 0039

PAZIņojUmS PAR VējA ELEKTRoSTACIjU PARKA 
«oGRE–BAUSKA–AIZKRAUKLE»

IETEKmES UZ VIDI NoVēRTējUmA SāKoTNējo SABIEDRISKo APSPRIEšANU

Vides pārraudzības valsts birojs 2023. gada 16. augustā ir pieņēmis lēmumu Nr. 5-02-1/19/2023 par 
ietekmes uz vidi novērtējuma (IVN) procedūras piemērošanu vēja elektrostaciju parka «Ogre–Bauska–
Aizkraukle» un tā saistītās infrastruktūras projekta īstenošanu Ogres novada Birzgales pagastā, Bauskas 
novada Valles un Kurmenes pagastā un Aizkraukles novada Sērenes pagastā.

VES parkā «Ogre–Bauska–Aizkraukle» plānots uzstādīt līdz 60 VES, kur katras stacijas nominālā jauda 
varētu sasniegt 8 MW. Uzstādāmo VES modelis un tā tehniskie raksturlielumi pašlaik nav noteikti. VES novie-
tojums un skaits, kā arī vēja parka infrastruktūras tehniskie risinājumi un saražotās elektroenerģijas uzkrā-
šanas sistēmu tehnoloģijas tiks precizētas IVN procesa gaitā. Saražotā elektroenerģija tiks nodota pārvades 
tīklā, izmantojot esošo augstsprieguma elektropārvades kabeļu līniju. Pieslēguma nodrošināšanai tiks 
izbūvētas jaunas apakšstacijas, kuru novietojums tiks izvērtēts IVN ziņojuma izstrādes procesā. 

SāKoTNējā SABIEDRISKā APSPRIEšANA PAREDZēTA:
2024. gada 25. martā plkst. 18.00 Birzgales tautas namā 

Skolas ielā 2 Birzgales pagastā ogres novadā
2024. gada 27. martā plkst. 18.00 jaunjelgavas kultūras centrā 

jelgavas ielā 31 jaunjelgavā Aizkraukles novadā

2024. gada 3. aprīlī plkst. 18.00 Valles saieta namā 
Rīgas ielā 4 Vallē Valles pagastā Bauskas novadā

Ar sagatavotajiem materiāliem 
par paredzēto darbību var iepazīties:
1) Bauskas novada pašvaldības tīmekļa vietnē: www.bauskasnovads.lv un Bauskas novada pašvaldībā 
Uzvaras ielā 1 Bauskā Bauskas novadā darba laikā;
2) Vecumnieku apvienības pārvaldē, klientu apkalpošanas centrā, 1. stāvā, Rīgas ielā 29 Vecumniekos 
Vecumnieku pagastā Bauskas novadā darba laikā;
3) Valles pagasta nodaļā, «Dzirnas», Vallē Valles pagastā Bauskas novadā darba laikā;
4) Kurmenes pagasta nodaļā, pagastmājā Kurmenē Kurmenes pagastā Bauskas novadā darba laikā;
5) Ogres novada pašvaldības tīmekļa vietnē www.ogresnovads.lv un Ogres novada pašvaldībā Brīvības 
ielā 33 Ogrē Ogres novadā darba laikā;
6) Birzgales pagasta pārvaldē, klientu apkalpošanas centrā Lindes ielā 2 Birzgalē Birzgales pagastā Ogres 
novadā darba laikā;
7) Aizkraukles novada pašvaldības tīmekļa vietnē www.aizkraukle.lv un Aizkraukles novada Valsts un  
pašvaldības vienotajā klientu apkalpošanas centrā Lāčplēša ielā 1 Aizkrauklē darba laikā;
8) Jaunjelgavas apvienības pārvaldē, Klientu apkalpošanas centrā Lāčplēša ielā 11 Jaunjelgavā Aizkrauk-
les novadā darba laikā;
9) Sērenes pagasta pakalpojumu centrā «Zvaniņš» Sērenes pagastā Aizkraukles novadā darba laikā;
10) Paredzētās darbības ierosinātājas SIA «Latvijas Vēja parki» tīmekļa vietnē www.vejaparki.lv; 
11) Ietekmes uz vidi novērtējuma sagatavotājas SIA «Skepast&Puhkim» tīmekļa vietnē www.skpk.lv/zinas/. 

Rakstveida priekšlikumus par paredzēto darbību var iesniegt 
Vides pārraudzības valsts birojā 

(Rūpniecības ielā 23, Rīga, LV-1045, tālrunis 67321173, 
e-pasts: vpvb@vpvb.gov.lv, www.vpvb.gov.lv) 

līdz 2024. gada 12. aprīlim.

Paredzētā darbība:  
Vēja elektrostaciju (VES) parka 

«Ogre–Bauska–Aizkraukle» 
un tā saistītās infrastruktūras 

projekta īstenošana 
Ogres novada Birzgales pagastā, 

Bauskas novada Valles un 
Kurmenes pagastā un 

Aizkraukles novada 
Sērenes pagastā.

Paredzētās darbības 
ierosinātāja: 

SIA «Latvijas Vēja parki»  
(reģ. Nr. 40203415150, 

juridiskā adrese: Pulkveža Brieža 
iela 12, Rīga, LV-1010, e-pasts: 

oba@vejaparki.lv).

Paredzētās darbības 
iespējamās 

norises vietas:  
Ogres novada Birzgales pagasta, 

Bauskas novada Valles un 
Kurmenes pagasta un 

Aizkraukles novada 
Sērenes pagasta nekustamo 
īpašumu zemes vienības vai 

zemes vienību daļas:

Lasītāju un reklāmdevēju ievērībai! 
Svētku laiks maina ierasto laikraksta  

iznākšanas kārtību.
Nākamajā nedēļā «Bauskas Dzīve»

iznāks tikai vienu reizi – 
trešdien, 27. martā.

Sludinājumus, reklāmas, paziņojumus trešdienas 
laikrakstam varat iesniegt pirmdien līdz plkst. 14.

Otrdien, 26. martā, 
un piektdien, 29. martā, avīzes nebūs.

Arī nedēļā pēc Lieldienām
avīzi saņemsit tikai vienu reizi – 

piektdien, 5. aprīlī.
Otrdien, 2. aprīlī, laikraksts neiznāks.



Paziņojums par vēja elektrostaciju parka “Ogre-Bauska-Aizkraukle” ietekmes uz
vidi novērtējuma sākotnējo sabiedrisko apspriešanu

Publicēts: 11.03.2024. Ogres novads  Vide  Ziņas, jaunumi

Paredzētā darbība: Vēja elektrostaciju (VES) parka “Ogre-Bauska-Aizkraukle” un tā saistītās infrastruktūras projekta īstenošana

Ogres novada Birzgales pagastā, Bauskas novada Valles un Kurmenes pagastos un Aizkraukles novada Sērenes pagastā.

Paredzētās darbības ierosinātāja: SIA “Latvijas vēja parki” (reģ. nr. 40203415150, juridiskā adrese: Pulkveža Brieža iela 12, Rīga,

LV-1010, e-pasts: oba@vejaparki.lv).

Paredzētās darbības iespējamās norises vietas: Ogres novada Birzgales pagasta, Bauskas novada Valles un Kurmenes pagastu un

Aizkraukles novada Sērenes pagasta nekustamo īpašumu zemes vienības vai zemes vienību daļas:

N

r.

Nekustamā īpašuma

nosaukums
Kadastra numurs

Zemes vienības

kadastra apzīmējums

1

.

Birzgales meži 3 7444 001 0165 7444 008 0093

2

.

Birzgales meži 3 7444 001 0165 7444 005 0304

4. pielikums

https://www.ogresnovads.lv/lv
https://www.ogresnovads.lv/lv/jaunumi?category%255B2030%255D=2030
https://www.ogresnovads.lv/lv/jaunumi?category%255B449%255D=449
https://www.ogresnovads.lv/lv/jaunumi?category%255B788%255D=788


3

.

Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 009 0013

4

.

Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 008 0128

5

.

Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 009 0011

6

.

Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 009 0012

7

.

Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 008 0131

8

.

Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 010 0060

9

.

Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 010 0031

1

0

.

Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 010 0046

1

1

.

Birzgales meži 6 7444 011 0073 7444 011 0073

1

2

.

Birzgales meži 6 7444 011 0073 7444 011 0057

1

3

.

Birzgales meži 6 7444 011 0073 7444 011 0056

1

4

.

Mežāres meži 3280 005 0001 3280 005 0003

1

5

.

Mežāres meži 3280 005 0001 3280 006 0037

1

6

.

Mežāres meži 3280 005 0001 3280 005 0001

N

r.

Nekustamā īpašuma

nosaukums
Kadastra numurs

Zemes vienības

kadastra apzīmējums



1

7

.

Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0020

1

8

.

Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 005 0074

1

9

.

Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 004 0007

2

0

.

Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 005 0088

2

1

.

Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0018

2

2

.

Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0021

2

3

.

Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 004 0008

2

4

.

Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0017

2

5

.

Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0022

2

6

.

Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 005 0075

2

7

.

Sērenes meži 3280 006 0037 3280 007 0025

2

8

.

Sērenes meži 3280 006 0037 3280 002 0239

N

r.

Nekustamā īpašuma

nosaukums
Kadastra numurs

Zemes vienības

kadastra apzīmējums



2

9

.

Sērenes meži 3280 006 0037 3280 006 0041

3

0

.

Taurkalnes meži 3290 005 0016 3290 005 0078

3

1

.

Taurkalnes meži 3290 005 0016 3290 005 0079

3

2

.

Taurkalnes meži 3290 005 0016 3290 005 0089

3

3

.

Tabakpurva meži 3280 006 0042 3280 006 0039

N

r.

Nekustamā īpašuma

nosaukums
Kadastra numurs

Zemes vienības

kadastra apzīmējums

Vides pārraudzības valsts birojs 2023. gada 16. augustā ir pieņēmis lēmumu Nr. 5-02-1/19/2023 par ietekmes uz vidi novērtējuma

(IVN) procedūras piemērošanu vēja elektrostaciju parka “Ogre-Bauska-Aizkraukle” un tā saistītās infrastruktūras projekta

īstenošanu Ogres novada Birzgales pagastā, Bauskas novada Valles un Kurmenes pagastos un Aizkraukles novada Sērenes

pagastā.

VES parkā “Ogre-Bauska-Aizkraukle” plānots uzstādīt līdz 60 VES, kur katras stacijas nominālā jauda varētu sasniegt 8 MW.

Uzstādāmo VES modelis un tā tehniskie raksturlielumi šobrīd nav noteikti. VES novietojums un skaits, kā arī vēja parka

infrastruktūras tehniskie risinājumi un saražotās elektroenerģijas uzkrāšanas sistēmu tehnoloģijas tiks precizētas IVN procesa

gaitā. Saražotā elektroenerģija tiks nodota pārvades tīklā, izmantojot esošo augstsprieguma elektropārvades kabeļu līniju.

Pieslēguma nodrošināšanai tiks izbūvētas jaunas apakšstacijas, kuru novietojums tiks izvērtēts IVN ziņojuma izstrādes procesā.

Sākotnējā sabiedriskā apspriešana paredzēta:

2024. gada 25. martā plkst. 18:00 Birzgales tautas namā,

Skolas ielā 2, Birzgales pagastā, Ogres novadā

 

2024. gada 27. martā plkst. 18:00 Jaunjelgavas kultūras centrā,

Jaunjelgavas ielā 31, Jaunjelgavā, Aizkraukles novadā

 

2024. gada 3. aprīlī plkst. 18:00 Valles saieta namā,

Rīgas ielā 4, Vallē, Valles pagastā, Bauskas novadā



https://www.ogresnovads.lv/lv/jaunums/pazinojums-par-veja-elektrostaciju-parka-ogre-bauska-aizkraukle-ietekmes-uz-

vidi-novertejuma-sakotnejo-sabiedrisko-apspriesanu

 

Ar sagatavotajiem materiāliem par paredzēto darbību var iepazīties:

Rakstiskus priekšlikumus par paredzēto darbību var iesniegt Vides pārraudzības valsts birojā (Rūpniecības ielā 23, Rīga, LV – 1045,

tālrunis: 67321173, e-pasts: vpvb@vpvb.gov.lv, www.vpvb.gov.lv) līdz 2024. gada 12. aprīlim.

Bauskas novada pašvaldības tīmekļa vietnē: www.bauskasnovads.lv un Bauskas novada pašvaldībā Uzvaras ielā 1, Bauskā,

Bauskas novadā, darba laikā

Vecumnieku apvienības pārvaldē (Klientu apkalpošanas centrā, 1. stāvā), Rīgas ielā 29, Vecumniekos, Vecumnieku pagastā,

Bauskas novadā, darba laikā

Valles pagasta nodaļā, “Dzirnas”, Vallē, Valles pagastā, Bauskas novadā, darba laikā

Kurmenes pagasta nodaļā, Pagastmājā, Kurmenē, Kurmenes pagastā, Bauskas novadā, darba laikā

Ogres novada pašvaldības tīmekļa vietnē: www.ogresnovads.lv  un Ogres novada pašvaldībā Brīvības ielā 33, Ogrē, Ogres

novadā, darba laikā

Birzgales pagasta pārvaldē, Klientu apkalpošanas centrā, Lindes ielā 2, Birzgalē, Birzgales pagastā, Ogres novadā, darba laikā

Aizkraukles novada pašvaldības tīmekļa vietnē: www.aizkraukle.lv un Aizkraukles novada Valsts un pašvaldības vienotajā klientu

apkalpošanas centrā Lāčplēša ielā 1, Aizkrauklē, darba laikā

Jaunjelgavas apvienības pārvaldē, Klientu apkalpošanas centrā, Lāčplēša ielā 11, Jaunjelgavā, Aizkraukles novadā, darba laikā

Sērenes pagasta pakalpojumu centrā, “Zvaniņš”, Sērenes pagastā, Aizkraukles novadā, darba laikā

Paredzētās darbības ierosinātājas SIA “Latvijas vēja parki” tīmekļa vietnē: www.vejaparki.lv

Ietekmes uz vidi novērtējuma sagatavotājas SIA “Skepast&Puhkim” tīmekļa vietnē: www.skpk.lv/zinas/

 veja-elektrostaciju-parka-ogre-bauska-aizkraukle.pdf 

1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

11

http://www.bauskasnovads.lv
http://www.ogresnovads.lv
http://www.aizkraukle.lv
http://www.vejaparki.lv
http://www.skpk.lv/zinas/
mailto:vpvb@vpvb.gov.lv
http://www.vpvb.gov.lv
https://www.ogresnovads.lv/lv/media/148113/download?attachment


Aicina uz sabiedrisko apspriešanu par vēja elektrostaciju parka “Ogre-Bauska-
Aizkraukle” ietekmi uz vidi

Publicēts: 11.03.2024. Publiskā apspriešana  Vecumnieku apvienības pārvalde  Vide

2024. gada 3. aprīlī plkst. 18.00 Valles saieta namā norisināsies sabiedriskā apspriešana par vēja elektrostaciju parka “Ogre-

Bauska-Aizkraukle” ietekmi uz vidi.

Vides pārraudzības valsts birojs 2023. gada 16. augustā ir pieņēmis lēmumu Nr. 5-02-1/19/2023 par ietekmes uz vidi novērtējuma

(IVN) procedūras piemērošanu vēja elektrostaciju parka “Ogre-Bauska-Aizkraukle” un tā saistītās infrastruktūras projekta

īstenošanu Ogres novada Birzgales pagastā, Bauskas novada Valles un Kurmenes pagastos un Aizkraukles novada Sērenes

pagastā.

VES parkā “Ogre-Bauska-Aizkraukle” plānots uzstādīt līdz 60 VES, kur katras stacijas nominālā jauda varētu sasniegt 8 MW.

Uzstādāmo VES modelis un tā tehniskie raksturlielumi šobrīd nav noteikti. VES novietojums un skaits, kā arī vēja parka

infrastruktūras tehniskie risinājumi un saražotās elektroenerģijas uzkrāšanas sistēmu tehnoloģijas tiks precizētas IVN procesa

gaitā. Saražotā elektroenerģija tiks nodota pārvades tīklā, izmantojot esošo augstsprieguma elektropārvades kabeļu līniju.

Pieslēguma nodrošināšanai tiks izbūvētas jaunas apakšstacijas, kuru novietojums tiks izvērtēts IVN ziņojuma izstrādes procesā.

 Lēmums Nr. 5-02-1/19/2023 par ietekmes uz vidi novērtējuma procedūras piemērošanu 

 

 Paziņojums par vēja elektrostaciju parka “Ogre-Bauska-Aizkraukle” ietekmes uz vidi novērtējuma sākotnējo sabiedrisko

apspriešanu




5. pielikums

https://www.bauskasnovads.lv/lv
https://www.bauskasnovads.lv/lv/jaunumi?category%255B119%255D=119
https://www.bauskasnovads.lv/lv/jaunumi?category%255B536%255D=536
https://www.bauskasnovads.lv/lv/jaunumi?category%255B886%255D=886
https://www.bauskasnovads.lv/lv/media/24078/download?attachment
https://www.bauskasnovads.lv/lv/media/26574/download?attachment


https://www.bauskasnovads.lv/lv/jaunums/aicina-uz-sabiedrisko-apspriesanu-par-veja-elektrostaciju-parka-ogre-bauska-

aizkraukle-ietekmi-uz-vidi

Ar sagatavotajiem materiāliem par paredzēto darbību var iepazīties arī klātienē:

 Ietekmes uz vidi novērtējuma sākotnējās sabiedriskās apspriešanas materiāli 

Bauskas novada pašvaldībā Uzvaras ielā 1, Bauskā, Bauskas novadā, darba laikā;

Vecumnieku apvienības pārvaldē (Klientu apkalpošanas centrā, 1. stāvā), Rīgas ielā 29, Vecumniekos, Vecumnieku pagastā,

Bauskas novadā, darba laikā;

Valles pagasta nodaļā, “Dzirnas”, Vallē, Valles pagastā, Bauskas novadā, darba laikā;

Kurmenes pagasta nodaļā, Pagastmājā, Kurmenē, Kurmenes pagastā, Bauskas novadā, darba laikā.

https://www.bauskasnovads.lv/lv/media/26577/download?attachment


Sākums  Aktualitātes  Paziņojums par vēja elektrostaciju parka “Ogre-Bauska-Aizkraukle” ietekmes uz vidi sabiedrisko apspriešanu

Paziņojums par vēja elektrostaciju parka “Ogre-Bauska-
Aizkraukle” ietekmes uz vidi sabiedrisko apspriešanu

Atskaņot tekstu

Publicēts: 13.03.2024. Vide Sērenes pagasts Sabiedrība

27. martā pulksten 18.00 Jaunjelgavas Kultūras centrā, Jelgavas ielā 31, Jaunjelgavā, norisināsies sākotnējā sabiedriskā apspriešana par

vēja elektrostaciju parka (VES) “Ogre-Bauska-Aizkraukle” ietekmi uz vidi.

Vides pārraudzības valsts birojs 2023. gada 16. augustā ir pieņēmis lēmumu Nr. 5-02-1/19/2023 par ietekmes uz vidi novērtējuma procedūras

(IVN)  piemērošanu  vēja  elektrostaciju  parka  “Ogre-Bauska-Aizkraukle”  un  tā  saistītās  infrastruktūras  projekta  īstenošanu  Ogres  novada

Birzgales pagastā, Bauskas novada Valles un Kurmenes pagastos un Aizkraukles novada Sērenes pagastā.

VES parkā “Ogre-Bauska-Aizkraukle” plānots uzstādīt līdz 60 VES, kur katras stacijas nominālā jauda varētu sasniegt 8 MW. Uzstādāmo VES

modelis un tā tehniskie raksturlielumi šobrīd nav noteikti. VES novietojums un skaits, kā arī vēja parka infrastruktūras tehniskie risinājumi un

saražotās elektroenerģijas uzkrāšanas sistēmu tehnoloģijas tiks precizētas IVN procesa gaitā. Saražotā elektroenerģija tiks nodota pārvades

tīklā, izmantojot esošo augstsprieguma elektropārvades kabeļu līniju. Pieslēguma nodrošināšanai tiks izbūvētas jaunas apakšstacijas, kuru

novietojums tiks izvērtēts IVN ziņojuma izstrādes procesā.

Ar sagatavotajiem materiāliem par paredzēto darbību iespējams iepazīties arī klātienē:

Paziņojums par vēja elektrostaciju parka “Ogre-Bauska-Aizkraukle” ietekmes uz vidi novērtējuma sākotnējo sabiedrisko apspriešanu 

Ietekmes uz vidi novērtējuma sākotnējās sabiedriskās apspriešanas materiāli 

Aizkraukles novada Valsts un pašvaldības vienotajā klientu apkalpošanas centrā Lāčplēša ielā 1, Aizkrauklē, darba laikā;

Jaunjelgavas apvienības pārvaldes klientu apkalpošanas centrā, Lāčplēša ielā 11, Jaunjelgavā, Aizkraukles novadā, darba laikā;

Paziņojums par vēja elektrostaciju parka “Ogre-Bauska-Aizkraukle” ietekmes uz vidi sabiedrisko ap... https://www.aizkraukle.lv/lv/jaunums/pazinojums-par-veja-elektrostaciju-parka-ogre-bauska-aizkrau...

1 of 2 20/03/2024, 10:41

6. pielikums

https://www.aizkraukle.lv/lv
https://www.aizkraukle.lv/lv
https://www.aizkraukle.lv/lv
https://www.aizkraukle.lv/lv/jaunumi
https://www.aizkraukle.lv/lv/jaunumi
https://www.aizkraukle.lv/lv/jaunumi
https://www.aizkraukle.lv/lv/jaunumi?category%5B721%5D=721
https://www.aizkraukle.lv/lv/jaunumi?category%5B721%5D=721
https://www.aizkraukle.lv/lv/jaunumi?category%5B947%5D=947
https://www.aizkraukle.lv/lv/jaunumi?category%5B947%5D=947
https://www.aizkraukle.lv/lv/jaunumi?category%5B715%5D=715
https://www.aizkraukle.lv/lv/jaunumi?category%5B715%5D=715
https://www.aizkraukle.lv/sites/aizkraukle/files/media_file/vpvb_ivn_lem_ves_ogre_bauska_aizkraukle_latvijas_veja_parki_0.pdf
https://www.aizkraukle.lv/sites/aizkraukle/files/media_file/vpvb_ivn_lem_ves_ogre_bauska_aizkraukle_latvijas_veja_parki_0.pdf
https://www.aizkraukle.lv/sites/aizkraukle/files/media_file/vpvb_ivn_lem_ves_ogre_bauska_aizkraukle_latvijas_veja_parki_0.pdf
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© 2024 Aizkraukles novada pašvaldība, publicētā satura visas tiesības aizsargātas.

© 2020 Valsts kanceleja, Tīmekļvietņu vienotās platformas visas tiesības aizsargātas.

Rakstiskus priekšlikumus par paredzēto darbību var iesniegt Vides pārraudzības valsts birojā (Rūpniecības ielā 23, Rīga, LV – 1045, tālrunis:

+371 67321173, e-pasts: vpvb@vpvb.gov.lv, www.vpvb.gov.lv) līdz 2024. gada 12. aprīlim.

Sērenes pagasta pakalpojumu centrā, “Zvaniņš”, Sērenes pagastā, Aizkraukles novadā, darba laikā.

Kontakti

+371 65133925

+371 65133934

dome@aizkraukle.lv

Lāčplēša 1A, Aizkraukle,
Aizkraukles novads, LV 5101
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PAZIŅOJUMS par vēja elektrostaciju parka
“Ogre-Bauska-Aizkraukle” ietekmes uz
vidi novērtējuma sākotnējo sabiedrisko
apspriešanu

12. marts, 2024

Paredzētā darbība: Vēja elektrostaciju (VES) parka “Ogre-
Bauska-Aizkraukle” un tā saistītās infrastruktūras projekta
īstenošana Ogres novada Birzgales pagastā, Bauskas novada
Valles un Kurmenes pagastos un Aizkraukles novada Sērenes
pagastā.

Paredzētās darbības ierosinātāja: SIA “Latvijas vēja parki” (reģ.
nr. 40203415150, juridiskā adrese: Pulkveža Brieža iela 12,
Rīga, LV-1010, e-pasts: oba@vejaparki.lv).

Paredzētās darbības iespējamās norises vietas: Ogres novada
Birzgales pagasta, Bauskas novada Valles un Kurmenes pagastu
un Aizkraukles novada Sērenes pagasta nekustamo īpašumu
zemes vienības vai zemes vienību daļas:

Nr.
Nekustamā

īpašuma
nosaukums

Kadastra
numurs

Zemes vienības

kadastra apzīmējums

1. Birzgales meži 3 7444 001 0165 7444 008 0093

2. Birzgales meži 3 7444 001 0165 7444 005 0304

3. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 009 0013

4. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 008 0128

5. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 009 0011

6. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 009 0012

 AKTUALITĀTES PAR LVP IVN KONTAKTI
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Nr.
Nekustamā

īpašuma
nosaukums

Kadastra
numurs

Zemes vienības

kadastra apzīmējums

7. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 008 0131

8. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 010 0060

9. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 010 0031

10. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 010 0046

11. Birzgales meži 6 7444 011 0073 7444 011 0073

12. Birzgales meži 6 7444 011 0073 7444 011 0057

13. Birzgales meži 6 7444 011 0073 7444 011 0056

14. Mežāres meži 3280 005 0001 3280 005 0003

15. Mežāres meži 3280 005 0001 3280 006 0037

16. Mežāres meži 3280 005 0001 3280 005 0001

17. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0020

18. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 005 0074

19. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 004 0007

20. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 005 0088

21. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0018

22. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0021

23. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 004 0008

24. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0017

25. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0022

26. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 005 0075

27. Sērenes meži 3280 006 0037 3280 007 0025

28. Sērenes meži 3280 006 0037 3280 002 0239

29. Sērenes meži 3280 006 0037 3280 006 0041
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Nr.
Nekustamā

īpašuma
nosaukums

Kadastra
numurs

Zemes vienības

kadastra apzīmējums

30. Taurkalnes meži 3290 005 0016 3290 005 0078

31. Taurkalnes meži 3290 005 0016 3290 005 0079

32. Taurkalnes meži 3290 005 0016 3290 005 0089

33. Tabakpurva meži 3280 006 0042 3280 006 0039

Vides pārraudzības valsts birojs 2023. gada 16. augustā ir
pieņēmis lēmumu Nr. 5-02-1/19/2023 par ietekmes uz vidi
novērtējuma (IVN) procedūras piemērošanu vēja elektrostaciju
parka “Ogre-Bauska-Aizkraukle” un tā saistītās infrastruktūras
projekta īstenošanu Ogres novada Birzgales pagastā, Bauskas
novada Valles un Kurmenes pagastos un Aizkraukles novada
Sērenes pagastā.

VES parkā “Ogre-Bauska-Aizkraukle” plānots uzstādīt līdz 60
VES, kur katras stacijas nominālā jauda varētu sasniegt 8 MW.
Uzstādāmo VES modelis un tā tehniskie raksturlielumi šobrīd
nav noteikti. VES novietojums un skaits, kā arī vēja parka
infrastruktūras tehniskie risinājumi un saražotās
elektroenerģijas uzkrāšanas sistēmu tehnoloģijas tiks
precizētas IVN procesa gaitā. Saražotā elektroenerģija tiks
nodota pārvades tīklā, izmantojot esošo augstsprieguma
elektropārvades kabeļu līniju. Pieslēguma nodrošināšanai tiks
izbūvētas jaunas apakšstacijas, kuru novietojums tiks izvērtēts
IVN ziņojuma izstrādes procesā. 

Sākotnējā sabiedriskā apspriešana paredzēta:

2024. gada 25. martā plkst. 18:00 Birzgales tautas namā, 

Skolas ielā 2, Birzgales pagastā, Ogres novadā

 

2024. gada 27. martā plkst. 18:00 Jaunjelgavas kultūras
centrā, 
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Jelgavas ielā 31, Jaunjelgavā, Aizkraukles novadā

 

2024. gada 3. aprīlī plkst. 18:00 Valles saieta namā, 

Rīgas ielā 4, Vallē, Valles pagastā, Bauskas novadā

 

Ar sagatavotajiem materiāliem par paredzēto darbību var
iepazīties:

1) Bauskas novada pašvaldības tīmekļa vietnē:
www.bauskasnovads.lv un Bauskas novada pašvaldībā Uzvaras
ielā 1, Bauskā, Bauskas novadā, darba laikā

2) Vecumnieku apvienības pārvaldē (Klientu apkalpošanas
centrā, 1. stāvā), Rīgas ielā 29, Vecumniekos, Vecumnieku
pagastā, Bauskas novadā, darba laikā

3) Valles pagasta nodaļā, “Dzirnas”, Vallē, Valles pagastā,
Bauskas novadā, darba laikā

4) Kurmenes pagasta nodaļā, Pagastmājā, Kurmenē, Kurmenes
pagastā, Bauskas novadā, darba laikā

5) Ogres novada pašvaldības tīmekļa vietnē:
www.ogresnovads.lv  un Ogres novada pašvaldībā Brīvības ielā
33, Ogrē, Ogres novadā, darba laikā

6) Birzgales pagasta pārvaldē, Klientu apkalpošanas centrā,
Lindes ielā 2, Birzgalē, Birzgales pagastā, Ogres novadā, darba
laikā

7) Aizkraukles novada pašvaldības tīmekļa vietnē:
www.aizkraukle.lv un Aizkraukles novada Valsts un pašvaldības
vienotajā klientu apkalpošanas centrā Lāčplēša ielā 1,
Aizkrauklē, darba laikā

8) Jaunjelgavas apvienības pārvaldē, Klientu apkalpošanas
centrā, Lāčplēša ielā 11, Jaunjelgavā, Aizkraukles novadā, darba
laikā

9) Sērenes pagasta pakalpojumu centrā, “Zvaniņš”, Sērenes
pagastā, Aizkraukles novadā, darba laikā
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Paredzētās darbības ierosinātājas SIA “Latvijas vēja parki”
tīmekļa vietnē: www.vejaparki.lv

Ietekmes uz vidi novērtējuma sagatavotājas SIA
“Skepast&Puhkim” tīmekļa vietnē: www.skpk.lv/zinas/

Rakstiskus priekšlikumus par paredzēto darbību var iesniegt
Vides pārraudzības valsts birojā (Rūpniecības ielā 23, Rīga, LV –
1045, tālrunis: 67321173, e-pasts: vpvb@vpvb.gov.lv,
www.vpvb.gov.lv) līdz 2024. gada 12. aprīlim.

© Latvijas vēja parki 2024
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Skepast & Puhkim (https://www.skpk.lv) > Ziņas (https://www.skpk.lv/zinas/) > Paziņojums par vēja elektrostaciju
parka “Ogre-Bauska-Aizkraukle” ietekmes uz vidi novērtējuma sākotnējo sabiedrisko apspriešanu

Publicēts sekojošos laikrakstos:

Ogres vēstis visiem 2024. gada 12. marta publikācijā Nr. 20 (1399)
Staburags 2024. gada 15. marta publikācijā Nr. 19 (8396)
Bauskas Dzīve 2024. gada 22. marta publikācijā Nr. 23

Paredzētā darbība: Vēja elektrostaciju (VES) parka “Ogre-Bauska-Aizkraukle” un tā
saistītās infrastruktūras projekta īstenošana Ogres novada Birzgales pagastā, Bauskas
novada Valles un Kurmenes pagastos un Aizkraukles novada Sērenes pagastā.

Paredzētās darbības ierosinātāja: SIA “Latvijas vēja parki” (reģ. nr. 40203415150,
juridiskā adrese: Pulkveža Brieža iela 12, Rīga, LV-1010, e-pasts: oba@vejaparki.lv).

Paredzētās darbības iespējamās norises vietas: Ogres novada Birzgales pagasta,
Bauskas novada Valles un Kurmenes pagastu un Aizkraukles novada Sērenes pagasta
nekustamo īpašumu zemes vienības vai zemes vienību daļas:

1. Birzgales meži 3 7444 001 0165 7444 008 0093

(https://www.skpk.lv)
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2. Birzgales meži 3 7444 001 0165 7444 005 0304
3. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 009 0013
4. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 008 0128
5. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 009 0011
6. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 009 0012
7. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 008 0131
8. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 010 0060
9. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 010 0031
10. Birzgales meži 5 7444 009 0013 7444 010 0046
11. Birzgales meži 6 7444 011 0073 7444 011 0073
12. Birzgales meži 6 7444 011 0073 7444 011 0057
13. Birzgales meži 6 7444 011 0073 7444 011 0056
14. Mežāres meži 3280 005 0001 3280 005 0003
15. Mežāres meži 3280 005 0001 3280 006 0037
16. Mežāres meži 3280 005 0001 3280 005 0001
17. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0020
18. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 005 0074
19. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 004 0007
20. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 005 0088
21. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0018
22. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0021
23. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 004 0008
24. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0017
25. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 006 0022
26. Reizēnu meži 3290 003 0082 3290 005 0075
27. Sērenes meži 3280 006 0037 3280 007 0025
28. Sērenes meži 3280 006 0037 3280 002 0239
29. Sērenes meži 3280 006 0037 3280 006 0041
30. Taurkalnes meži 3290 005 0016 3290 005 0078
31. Taurkalnes meži 3290 005 0016 3290 005 0079
32. Taurkalnes meži 3290 005 0016 3290 005 0089
33. Tabakpurva meži 3280 006 0042 3280 006 0039
 

Vides pārraudzības valsts birojs 2023. gada 16. augustā ir pieņēmis lēmumu Nr.
5-02-1/19/2023 par ietekmes uz vidi novērtējuma (IVN) procedūras piemērošanu vēja
elektrostaciju parka “Ogre-Bauska-Aizkraukle” un tā saistītās infrastruktūras projekta
īstenošanu Ogres novada Birzgales pagastā, Bauskas novada Valles un Kurmenes
pagastos un Aizkraukles novada Sērenes pagastā.

VES parkā “Ogre-Bauska-Aizkraukle” plānots uzstādīt līdz 60 VES, kur katras stacijas
nominālā jauda varētu sasniegt 8 MW. Uzstādāmo VES modelis un tā tehniskie
raksturlielumi šobrīd nav noteikti. VES novietojums un skaits, kā arī vēja parka
infrastruktūras tehniskie risinājumi un saražotās elektroenerģijas uzkrāšanas sistēmu
tehnoloģijas tiks precizētas IVN procesa gaitā. Saražotā elektroenerģija tiks nodota
pārvades tīklā, izmantojot esošo augstsprieguma elektropārvades kabeļu līniju.

Paziņojums par vēja elektrostaciju parka “Ogre-Bauska-Aizkraukle” i... https://www.skpk.lv/zinas/pazinojums-par-veja-elektrostaciju-parka-o...
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Pieslēguma nodrošināšanai tiks izbūvētas jaunas apakšstacijas, kuru novietojums tiks
izvērtēts IVN ziņojuma izstrādes procesā.

 

2024. gada 25. martā plkst. 18:00 Birzgales tautas namā, Skolas ielā 2, Birzgales

pagastā, Ogres novadā;

2024. gada 27. martā plkst. 18:00 Jaunjelgavas kultūras centrā, Jelgavas ielā 31,

Jaunjelgavā, Aizkraukles novadā;

2024. gada 3. aprīlī plkst. 18:00 Valles saieta namā, Rīgas ielā 4, Vallē, Valles

pagastā, Bauskas novadā

Bauskas novada pašvaldības tīmekļa vietnē: bauskasnovads.lv (http://

www.bauskasnovads.lv) un Bauskas novada pašvaldībā Uzvaras ielā 1, Bauskā,

Bauskas novadā, darba laikā

Vecumnieku apvienības pārvaldē (Klientu apkalpošanas centrā, 1. stāvā), Rīgas ielā

29, Vecumniekos, Vecumnieku pagastā, Bauskas novadā, darba laikā

Valles pagasta nodaļā, “Dzirnas”, Vallē, Valles pagastā, Bauskas novadā, darba laikā

Kurmenes pagasta nodaļā, Pagastmājā, Kurmenē, Kurmenes pagastā, Bauskas

novadā, darba laikā

Ogres novada pašvaldības tīmekļa vietnē: ogresnovads.lv un Ogres novada

pašvaldībā Brīvības ielā 33, Ogrē, Ogres novadā, darba laikā

Birzgales pagasta pārvaldē, Klientu apkalpošanas centrā, Lindes ielā 2, Birzgalē,

Birzgales pagastā, Ogres novadā, darba laikā

Aizkraukles novada pašvaldības tīmekļa vietnē: aizkraukle.lv (http://

www.aizkraukle.lv) un Aizkraukles novada Valsts un pašvaldības vienotajā klientu

apkalpošanas centrā Lāčplēša ielā 1, Aizkrauklē, darba laikā

Jaunjelgavas apvienības pārvaldē, Klientu apkalpošanas centrā, Lāčplēša ielā 11,

Jaunjelgavā, Aizkraukles novadā, darba laikā

Sērenes pagasta pakalpojumu centrā, “Zvaniņš”, Sērenes pagastā, Aizkraukles

novadā, darba laikā

Paredzētās darbības ierosinātājas SIA “Latvijas vēja parki” tīmekļa vietnē:

vejaparki.lv (http://www.vejaparki.lv)

Ietekmes uz vidi novērtējuma sagatavotājas SIA “Skepast&Puhkim” tīmekļa vietnē:

skpk.lv/zinas/ (http://www.skpk.lv/zinas/)

Paziņojums par vēja elektrostaciju parka “Ogre-Bauska-Aizkraukle” i... https://www.skpk.lv/zinas/pazinojums-par-veja-elektrostaciju-parka-o...
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Rakstiskus priekšlikumus par paredzēto darbību var iesniegt Vides pārraudzības valsts
birojā (Rūpniecības ielā 23, Rīga, LV – 1045, tālrunis: 67321173, e-pasts:
vpvb@vpvb.gov.lv, www.vpvb.gov.lv (http://www.vpvb.gov.lv)) līdz 2024. gada 12. aprīlim.

ASK AN OFFER
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1. lpp.

__________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

SIA “Latvijas vēja parki” paredzētās darbības “Vēja elektrostaciju (VES) parka “Ogre-

Bauska-Aizkraukle” un tā saistītās infrastruktūras projekta īstenošana Ogres novada 

Birzgales pagastā, Bauskas novada Valles un Kurmenes pagastos un Aizkraukles novada 

Sērenes pagastā” ietekmes uz vidi novērtējuma  

sākotnējās sabiedriskās apspriešanas sanāksmes 

Sanāksmes vadītājs: Raivo Damkevics, SIA “Skepast & Puhkim” valdes loceklis. 

Sanāksmes dalībnieki: Klātienes sanāksmē piedalās 46 dalībnieki (dalībnieku reģistrācijas 

saraksts pieejams pēc pieprasījuma). 

Sanāksmi protokolē: Līga Atmata, SIA “Skepast & Puhkim” biroja vadītāja. 

Sanāksmes gaita: 

Raivo Damkevics atklāj sanāksmi. Iepazīstina sanāksmes dalībniekus ar paredzētās darbības 

attīstītāja SIA “Latvijas vēja parki” un ietekmes uz vidi novērtējuma ziņojuma izstrādātāja - 

konsultanta SIA “Skepast & Puhkim” pārstāvjiem, kā arī sanāksmes norises kārtību.  

Informē, ka sanāksmes norise tiek fiksēta audioierakstā un tiks protokolēta, protokols tiks 

nosūtīts valsts un pašvaldības institūcijām.  

Sanāksmes darba kārtība: 

1. Informācija par ietekmes uz vidi novērtējuma procedūru (prezentācija pieejama protokola

pielikumā);

2. Informācija par uzņēmumu SIA “Latvijas vēja parki” un paredzēto darbību (prezentācija

pieejama protokola pielikumā);

3. Diskusija – jautājumi un atbildes.

Raivo Damkevics dod vārdu SIA “Skepast & Puhkim” projektu vadītājai Elīnai Silgailei. 

Elīna Silgaile sniedz prezentāciju par ietekmes uz vidi novērtējuma (turpmāk tekstā - IVN) 

mērķiem, procedūru, normatīvo regulējumu, par IVN sākotnējās sabiedriskās apspriešanas 

termiņiem, mērķiem un uzdevumiem. 

Sanāksmes dalībnieki tiek informēti par iespēju sniegt viedokļus, komentārus, priekšlikumus par 

paredzēto darbību iedzīvotāji un interesenti var sūtīt Vides pārraudzības valsts birojam (turpmāk 

tekstā - VPVB) uz Rūpniecības ielu 23, Rīgā vai elektroniski uz e-pastu: pasts@vpvb.gov.lv  līdz 

2024. gada 12. aprīlim. 

PROTOKOLS 

Birzgales tautas namā, Skolas ielā 2, Birzgales pagastā, Ogres novadā 

2024. gada 25. martā 

Sanāksmes sākuma laiks: plkst.18:05 

9. pielikums

mailto:pasts@vpvb.gov.lv


2. lpp. 

 

Raivo Damkevics pateicas Elīnai Silgailei par uzstāšanos un aicina SIA “Latvijas vēja parki” 

valdes locekli Baibu Zaueri iepazīstināt klātesošos ar plānoto darbību. 

Baiba Zauere iepazīstina ar SIA “Latvijas vēja parki” struktūru un uzskaita vērtības, kuras 

uzņēmumam ir saistošas.  

Informē klātesošos par plānotajiem vēja parkiem Latvijas teritorijā, to jaudām un izvietojumu. 

Skaidro vēja parku nepieciešamību, prezentē Latvijas enerģētikas bilances rādītājus. Uzskaita 

vēja parku sniegtos ieguvumus sabiedrībai. Prezentē plānotā vēja parka “Ogre-Bauska-

Aizkraukle” izpētes teritoriju, plānoto turbīnu parametrus un tehnoloģijas. 

Raivo Damkevics pateicas Baibai Zauerei par uzstāšanos un aicina klātesošos uzdot 

interesējošos jautājumus. 

Diskusiju daļa 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kādu finansiālu pašlabumu gūsiet jūs visi, kas te sēžat ar tādām 

svinīgām sejas izteiksmēm? Jūsu algas, kāda peļņa? 

Kristīne Eglīte atbild, mēs no vēja parku realizācijas gūstam tikai to, ko mēs ikdienā 

saņemam savā atalgojumā. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, okey, jūs vēl lietu bīdāt, bet finālā visas šīs te uzpariktes, kas būs 

viņu reālais īpašnieks, kam tās piederēs? Latvijas valsts ņem kādu līdzdalību, kas tur notiek? 

Baiba Zauere atbild, kā sākumā stāstīju, SIA “Latvijas vēja parki” ir AS “Latvenergo” 

un AS “Latvijas valsts meži” kopuzņēmums. Mēs attīstām šo parku un mēs arī paliksim 

šī parka īpašnieki. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, ceļi, ko jūs uzbūvēsiet, kam piederēs? 

Baiba Zauere atbild, pēc normatīvajiem aktiem ceļi, ja būvējam mežā, tad piederēs AS 

“Latvijas valsts meži”. Ja būvējam ceļu uz pašvaldības zemes, tas paliek pašvaldībai. Tie 

nebūs privāti ceļi. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, tas būs asfalts vai grants? 

Kristīne Eglīte atbild, atkarībā no situācijas - kāds šobrīd ir ceļa stāvoklis. No jauna 

būvējamais ceļš būs grants, AS “Latvijas valsts meži” mežos.  

Sanāksmes dalībnieks jautā, finansējums no kurienes nāk, miljards? 

Baiba Zauere atbild, pašreiz ir paredzēts, ka finansējums nāks no SIA “Latvijas vēja 

parki” mātes uzņēmumiem AS “Latvenergo” un AS “Latvijas valsts meži”. Valsts 

uzņēmumi. 

 Sanāksmes dalībnieks jautā, būs OIK? 

 Baiba Zauere atbild, tas nebūs kā OIK. 

Kristīne Eglīte atbild, SIA “Latvijas vēja parki” attīsta vēja parkus pēc biznesa 

principiem, tiem nav obligātās iepirkuma komponentes. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, jūs varbūt nesaprotat tā mazā cilvēciņa pārdzīvojumus, bet tomēr 

mums blakus ir dzelzceļš, kas krata dienu un nakti un kratīs vēl daudzus gadus. Labi, mēs ar to 

sadzīvojam, jo ir mežs vismaz. Tagad mums lido pāri, piena ceļš, kas mums ir diezgan skaļi, jo 

ļoti zemu lido helikopteri un lidmašīnas. Sakiet, ko jūs ieteiktu, kur mums slēpties. Mums vēl 

tagad sola gaismas un vēju no augšas. Ko jūs ieteiktu mums darīt? Mēs nevaram mainīt vietu, 

mēs esam sestā paaudze tur jau. Grunts gabali iedalīti, mēs nevaram mainīt. 



3. lpp. 

 

Kristīne Eglīte atbild, es ieteiktu jums piedalīties informatīvajos semināros, kurus rīkos 

SIA “Latvijas vēja parki”, kuros mēs labprāt apskatītu, cik tālu no jūsu dzīvesvietas 

atrodas potenciāli tuvākā turbīna. Ņemto vērā, ko jūs minējāt par dzelzceļu un citām 

fizikālām ietekmēm, tās tiek vērtētas IVN procesā. Mums ir jāvērtē summārais trokšņu 

novērtējums, kā arī mirgošanu, vibrācijas. Tas viss tiek vērtēts IVN procesā. Ja 

robežvērtības tiek pārsniegtas, kolēģe neuzsvēra, bet nevienu vēja turbīnu nedrīkst būvēt 

tuvāk kā 800 m no dzīvojamās ēkas.  

(daudzbalsīga runāšana) 

Sanāksmes dalībnieks jautā, jūs pati personīgi dzīvotu 800 m attālumā no vēja turbīnas? 

Kristīne Eglīte atbild, ne 800 m, bet viens no SIA “Latvijas vēja parki” vēja parkiem ir 

netālu no manas mājas.  

 Sanāksmes dalībnieks jautā, cik? 

 Kristīne Eglīte atbild, 3 km. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, jūs redziet to turbīnu? 

Kristīne Eglīte atbild, šobrīd viņa nav uzbūvēta, es neredzu neko. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, sakiet lūdzu, kā mēs redzēsim šīs turbīnas? Cik tālu ir tas 

redzamības leņķis, 200 m vai 300 m? 

Kristīne Eglīte atbild, tā kā zeme nav plakana un ir jāvērtē apaugums, mūsu ainavu 

eksperts vērtē redzamības modeli. Ar to mēs jūs labprāt iepazīstināsim kādā 

informatīvajā seminārā, vai arī sabiedriskajā apspriešanā. Redzamība ir atkarīga gan no 

reljefa, gan no apauguma. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, uz līdzena reljefa? 

Kristīne Eglīte atbild, uz līdzena, tā ir spekulācija, šobrīd nepateikšu. 

Raivo Damkevics lūdz uzdot secīgi jautājumus, lai pagūst atbildēt cilvēkiem. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, jūs sakiet, ietekmi uz vidi pētīsiet, bet kur ir variants, pēc kā jūs 

pētīsiet to? Es saprotu, ietekme uz vidi, ja ir ventilators un pēc 2-3 gadiem skatāmies, kas notiek. 

Kā jūs to varat izpētīt tukšā panorāmā? 

Kristīne Eglīte atbild, VPVB izsniedz programmu, kā Elīna Silgaile stāstīja. VPVB 

balstās ne tikai uz ilggadēju Latvijas pieredzi vēja parku attīstībā, bet arī uz citu vēja 

parku attīstību Eiropas Savienībā. Pēc tam tiek noteiktas ietekmes, kas ir jāvērtē šajā 

ziņojumā. Pēc vēja parku būvniecības ir dažādas lietas, kas ir jāmonitorē. Visdrīzāk būs 

jāmonitorē ietekme uz sikspārņiem, putniem, iespējams troksni, mirgošanos. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, jūs sakāt, ka pieļaujamais ir tie 800 m. Man visur apkārt sanāk, pēc 

tā, ko es izpētīju, ka es tādā kā grokā iekšā esmu. Visur apkārt būs man tie vēja ģeneratori. Es 

izpētīju, ka ASV ir zinātnieki izpētījuši, ka no vēja parka ar 60 turbīnām, ar augstumu 60 m, 

infraskaņa izplatās līdz pat 90 km tālu. Ko jūs ieteiksiet? Infraskaņa, jūs taču labi saprotiet, ja 

mēs neatpazīstam to kā troksni, bet viņš ietekmē veselību ilgtermiņā. Tur ļoti daudz veselības 

problēmas, sirdsdarbības izmaiņas, sirds muskuļu saraušanās spēks, rodas sirds muskuļa 

ultrastruktūras, funkciju bojājumi, paaugstinās asinsspiediens. Ko jūs uz to varat pateikt, kas ir 

800 m, ja te ir rakstīts, ka 90 km tālumā no 80 m turbīnas? Jūs varat nekratīt ar galvu, es to 

speciāli pētīju un meklēju! 

Kristīne Eglīte atbild, skatos, ka Raivo Damkevics grib atbildēt uz šo jautājumu. 

Infraskaņas arī tiek modelētas IVN. Par tiem 90 km, es gan apšaubu šo rādītāju. 
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Raivo Damkevics atbild, es neesmu dzirdējis, ka infraskaņa tik tālu izplatās, jo kā reiz 

infraskaņa dziest krietni ātrāk. 

Kristīne Eglīte atbild, es aicinu, ja jums ir kādi pētījumi, jūs droši tos varat sūtīt uz 

VPVB un atsaukties uz to. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, tieši ko jūs teicāt, mums ir pētījums personīgi arī 

(neskaidra runa) ir pētījumi no Eiropas, ir pētījumi no vēl daudzām citām valstīm, kur 

jau cilvēki vērsušies Satversmes tiesās, visur, kur vien iespējams un pierādījuši to, ka 50 

km rādiusā dzīvojot no vēja ģeneratoriem, ir jūtamas vibrācijas un jūtami veselības 

traucējumi. Tas ir tas, ko es gribu piebilst. Ja mums ir rakstiski pierādījumi, un mums ir 

pierādījumi, tad es gribētu zināt, kur viņi ir jāiesniedz. 

Kristīne Eglīte atbild, šeit uz šo e-pastu, kas redzams prezentācijā. Varat zvanīt, sūtīt 

VPVB e-pastu. Esat aicināti sūtīt gan savus ierosinājumus, gan arī šos pētījumus. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kā es lasīju, pamatmērķis ir elektrību ražot eksportam? Bet tā kā 

mēs zinām, ka mēs elektrību pērkam no biržas, kādā veidā mums tā cena būs mazāka? Ja biržas 

cena tāda ir, tādu mēs arī pirksim, neatkarīgi no tā cik mēs eksportēsim. 

Baiba Zauere atbild, jā, jūs turpināsiet pirkt elektrību no biržas. Jo biržā ir lielāks 

piedāvājums, tad biržā cena ir zemāka. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, Latvijas valsts pērk no biržas elektrību. 

Baiba Zauere atbild, visa pasaule attīsta vēja enerģiju tagad, jo mēs vairāk visi kopā 

attīstīsim, jo būs zemāka cena. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, jūs garantējat, ka šī cena būs zemāka? 

Kristīne Eglīte atbild, es atvainojos, šeit ir statistika no WindEurope, kas parāda, ka 

Eiropa turpina ļoti strauji attīstīt vēja enerģiju. Kā mēs redzam, pagājušajā gadā ir 

uzstādīti 18,3 GW vēja enerģijas, no kuriem 3,8 GW ir uzstādīti jūrā. Līderi ir Vācija, 

Nīderlande, Zviedrija, Francija, Lielbritānija. Šie ir oficiālie WindEurope statistikas dati, 

kas pierāda, ka tehnoloģija nav novecojusi un vēja parki tiek aktīvi uzstādīti. 

Raivo Damkevics precizē, tas bija par pagājušo gadu? 

Kristīne Eglīte atbild, par 2023. gadu. 

Baiba Zauere papildina, savukārt šeit (prezentācijā) var redzēt to pieaugumu, kas ir 

paredzēts līdz 2030. gadam. Eiropa nav apstādinājusi šo tehnoloģiju, viņi to attīsta un 

veicina vēl vairāk. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kāpēc jūrā nevar uzstādīt? 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kāpēc uz laukiem nevar, vai tiešām tam ir vajadzīgs izcirst mežus? 

Sanāksmes dalībnieks komentē, AS “Latvijas valsts meži” to ir izdarījuši šo gadu laikā, tāpēc 

valsts meži mirst un viņiem vajag attīstīt to biznesa plānu, lai valdes locekļi, tajā skaitā jūs droši 

vien, es tā prasti runāju kā lauku cilvēks, vienkārši uzvārītos, nopelnītu un turpinātu pelnīt. Tas ir 

muļķim skaidrs! Es esmu dzimis, ne gluži mežā, bet dzīvojis visu mūžu, es redzu, kas notiek 

mums apkārt. Neviena vecā meža vairs nav. Tagad tas ir kārtējais biznesa projekts uz mūsu 

rēķina. Dēļ kā? Dēļ jūsu peļņas! Tas ir pretīgi! Atturēšos, lai es neizteiktos rupjāk. 

Kristīne Eglīte atbild, es sākšu ar kungu, kurš uzdeva jautājumu pirmais, kāpēc vēja 

parkus neattīsta jūrās. Vēja parku attīstība jūrā tiek pētīta. Ir Latvijas un Igaunijas  

sadarbības projekts ELWIND. Latvijā ir 5 teritorijas, kur potenciāli drīkstētu attīstīt vēja 

parkus jūrā, ELWIND izpēta vienu no šīm teritorijām. Problēma ar šiem vēja parkiem 
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jūrā ir tāda, ka būvniecība jūrā ir aptuveni 2 reizes dārgāka un daudz ilgāka. Tas mērķis, 

kāpēc mēs būvējam vēja parkus ir nevis peļņa, bet energoneatkarība. 

Par jautājumu, kādēļ nebūvē lauksaimniecības zemēs, SIA “Latvijas vēja parki” mērķis, 

Ministru kabineta uzdevums, ir būvēt vēja parkus mežā. Ir citi attīstītāji, kas pēta iespēju 

būvēt arī lauksaimniecības zemēs. Šādu teritoriju, kur Latvijā var būvēt vēja parkus, 

patiesībā ir ļoti maz. Ir jāievēro gan šī 800 m aizsargjosla ap dzīvojamām ēkām, 

aizsargjosla ap dabas aizsardzības teritorijām. Pats svarīgākais ir attālums no 

augstsprieguma līnijas. Tāpat ir ļoti svarīgi pieminēt, ka Zemgales līdzenumā nedrīkst 

būvēt vēja turbīnas, jo nacionālajās lauksaimniecības zemēs ir aizliegums būvēt. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, tātad atliek jūra. Mēs visi esam pret, kā jūs redziet, ja 

mēs balsotu kā Latvijas un šī pagasta, novada iedzīvotāji. Kas nav skaidrs? 

Kristīne Eglīte atbild, kā jau teicu, jūra tiek vērtēta kā alternatīva… (runātājs tiek 

pārtraukts) 

Sanāksmes dalībnieks, lūdzu, izpaudieties. Finansējumu un uz priekšu. 

Kristīne Eglīte pateicas par viedokli. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, ko tad pēc tam, kā tos lielos ģeneratorus pēc tam utilizē? Viņus it 

kā nevarot pārstrādāt.  

Kristīne Eglīte atbild, šobrīd vēja turbīnām pārstrādājami ir vairāk kā 90% no turbīnas 

detaļām. Šobrīd vēja parku ražotāji 5 lielie, kurus mēs rādījām mūsu prezentācijā, attīsta 

prototipus, kuros100% no turbīnas jau ir pārstrādājami, jau praktiski pieejami tirgū.  

Sanāksmes dalībnieks jautā, par to pašu lauksaimniecības zemi, viņa taču vairs nebūs 

izmantojama kā lauksaimniecības zeme. Viņa vispār vairs nebūs izmantojama. Jūs novēršaties, 

jūs tā kā aizgājāt no tā, cilvēks prasīja. Vēl arī “Ventas Balss” ir rakstījusi par murkšķu 

audzētavu Alsungā, ka kopš tās tiešā tuvumā uzstādīja vēja ģeneratoru, viņi vairs nevairojas, 

priekšlaicīgi mirst ar vēzi. Pirms vēja ģeneratoru uzstādīšanas tā nav bijis. Ko jūs par to varat 

teikt? Tas ir Latvijā, tas nav pētījums, tas ir secinājums? 

Kristīne Eglīte atbild, mēs varam tikai ieteikt murkšķu audzētavas īpašniekam vērsties 

pie Valsts vides dienesta vai VPVB. Nevaru komentēt neko vairāk par šo situāciju. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, vai jūs ziniet, ka tajā pusē dzīvo melnie stārķi? Vai jūs ziniet, ka 

tajā pusē migrē Kanādas zosis? Vai jūs to ikdienā redzat, vai jūs to pat nezināt? Kā jūs uz to 

varat atbildēt? Kas notiek ar to sadaļu? 

Kristīne Eglīte atbild, šeit atbildēšu divas daļās. Pirmkārt, kā Elīna Silgaile stāstīja, 

viena no IVN sastāvdaļām ir ornitoloģiskās izpētes. Mums ornitologs jau 2 sezonas ir 

pētījis šo teritoriju, 2 gadus. Ir melnie stārķi, ūpji un medņi konstatēti šajā teritorijā, tas ir 

viens no šiem IVN mērķiem, atrast šīs teritorijas un atrast labāko, optimālo potenciālo 

turbīnu izvietojumu.  

Sanāksmes dalībnieks komentē, 50 km rādiusā, zinot, ka visi putni pēc tam pazūd no 

turienes. Kā jūs viņus plānojat uzstādīt?  

Baiba Zauere iebilst, tā nav, ka putni bēg prom no turbīnām. Esmu bijusi vairākos vēja 

parkos, vairākās valstīs. Es jums varu uzlikt kaut vai audioierakstu, kur es stāvu pie 

turbīnas un putni apkārt dzied. Tās nav kaijas, jo tās dzīvo jūrā nevis mežā. Putni nemūk 

prom, putniem tās turbīnas nenodara pāri, plus, mēs liksim virsū visus radarus, kas aptur 

vai piebremzē turbīnu tajā brīdī, kad putns tuvojas. Līdz ar to, apgalvojums, ka putni 

pazūd, bēg, nav taisnība. 
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Sanāksmes dalībnieks komentē, es tieši gaidīju, kad jūs teiksiet, ka aptur tas radars. Es 

personīgi sūtīšu šo informāciju, kas mums ir ievākta. Tas tiešām nemaz nedarbojas kā jūs 

to sakāt.  

Kristīne Eglīte piebilst, es labprāt aicinātu jūs, ja jums ir kādi novērojumu dati, tad ir 

portāls www.dabasdati.lv , kur var ziņot, par dažādiem putnu novērojumiem. Šis ir tas 

veids, kā zinātnes un ornitologu darbu atvieglot ar šiem novērojumiem. Tāpat arī VPVB, 

droši sūtiet savus novērojumus, ja jums tādi ir. Ja tas ir kāds novērojums, ko mūsu 

ornitologs nav zinājis, tad labprāt ņemsim to vērā. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, tas ir viens no mazākajiem faktoriem, ir citi faktori 

daudz lielāki, kas ir mūsu veselība. 

Kristīne Eglīte atbild, jā, paldies, to mēs arī vērtējam. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, runājot par putniem un visu pārējo, plašsaziņas līdzekļos bija  

variants, ka mežos, privātajā mežā atrada aizsargājamu sugu, uztaisīja liegumu, rādiusu 

neatminos, negribu samelot, ap 6 km vai kas tāds bija. Vai uz jums šis variants arī darbojas, ja 

tur atrod kādu aizsargājamu sugu? Tātad, ja ir aizsargājams, ir ietekme, 6 km un viss pārējais, 

attiecīgi, viss apstājas, vai tiek meklēts cits variants? 

Kristīne Eglīte atbild, 6 km zona visdrīzāk nav ap mikroliegumu. Mednis, kuram ir 

vislielākais mikroliegums un buferzona. Uz mums attiecās šie likumi tāpat kā uz visiem 

citiem attīstītājiem. Ja tiek konstatēta kāda aizsargājama suga, tad tur dibina 

mikroliegumu. Tajā mikroliegumā, plus vēl zonā, kur ornitologs nerekomendē, mēs 

nedrīkstam izvietot vēja turbīnu. Taču teritoriju izpētes zona ir ļoti liela, mēs meklējam 

vietu, kaut kādu koncentrāciju, kur varētu izvietot vēja turbīnas. 

Raivo Damkevics papildina kā IVN veicējs, katrai putnu sugai šī teritorija varētu būt 

atšķirīga, to nosaka ornitologs. Ir sugas, kam ir 2 km šī te nepieļaujamā zona, būs sugas, 

kam būs 500 m pietiekami, lai viņam nebūtu problēmu no vēja turbīnas. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, tas pats, ko kungs teica par Lielvārdes lidlauku. Kāda ietekme uz 

gaisa kuģiem, visu pārējo. Jo pēdējā laikā, kopš marta sākumā ieradās NATO karaspēks, tā 

kustība ir diezgan intensīva un kustība notiek ļoti zemu. Kāda ir ietekme, vai jūs esat ar viņiem 

runājuši? 

Kristīne Eglīte atbild, mēs esam runājuši. Jebkuram vēja parka attīstītājam sava iecere ir 

jāsaskaņo ar Civilo aizsardzības aģentūru un VAS “Latvijas gaisa satiksme”.  

Sanāksmes dalībnieks jautā, cik paredzēti ir tie vēja ģeneratori Birzgales pagastā? 

Kristīne Eglīte atbild, precīzi šodien nevarēšu atbildēt. Līdz 60 ir vispār kopumā, ap 20 

varētu būt Birzgalē, bet tas nav precīzi. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, tā ir, ka viņi ir viens pie otra jāliek, netālu? Viņi nebūs tā, ka jāliek 

viens vienā stūrī, otrs otrā? Ņemot vērā, ka tur tā infrastruktūra, izcirstā platība ap viņiem? 

 Kristīne Eglīte atbild, apmēram pus kilometra attālumā. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kur var redzēt kā elektrolīnijas iet? 

Kristīne Eglīte atbild, šajā kartē nav attēlots, bet elektrolīnija iet zem Aizkraukles, tur 

kur ir ceļš Daudzava-Aizkraukle, tajā līnijā ir 330 kV. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, precīzi kā to ceļu sauc? 

Kristīne Eglīte atbild, es nezinu no galvas kā precīzi sauc šo ceļu. 

http://www.dabasdati.lv/
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Sanāksmes dalībnieks komentē, tā vienkārši ir mana situācija, man līnija iet pāri mājai. 

Es gribu zināt vai es tur drīkstēšu dzīvot? 

Kristīne Eglīte atbild, es ieteiktu jums ar mums sazināties privāti. 

Sanāksmes dalībnieks atbild, vai ne otrādi, es tur esmu pirmā! 

Kristīne Eglīte atbild, privāti izrunāsim, paskatīsimies vai jums šī līnija iet pāri vai nē. 

Raivo Damkevics precizē, es atvainojos, te ir mazliet pārpratums ar jautājumu. Jums ir 

esoša elektrolīnija? 

Sanāksmes dalībnieks atbild, pāri īpašumam iet elektrolīnija. 

Raivo Damkevics atbild, tā netiks aiztikta nekādā gadījumā. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, bet lielāka jauda tur būs. 

Baiba Zauere atbild, elektrolīnijām ir 2 veidu jaudas 110 kV vai 330 kV. Jautājums cik 

pašreiz tur ir piepildīts šis vads, ja tā var teikt. Ja mēs tur liekam parku, tas nozīmē, ka tur 

110 kV nav pilnībā piepildīti. Jaunu klāt jums tur neviens neliks, papildus vadus neliks, 

lielākus vadus arī neliks. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, šis tiks ierakstīts, ko jūs pasakāt, rakstiski? 

Raivo Damkevics atbild, tas būs protokolēts. 

Baiba Zauere atbild, tas būs protokolā. Tā ir tā pati līnija. Tas, ko AS “Augstsprieguma 

tīkli” (turpmāk tekstā, AST) var atļaut, ir uzlikt modernāku vadu, lai jums mazāk 

magnētiskie lauki ir apkārt. Jaunas līnijas mēs nevelkam. Ja tā 110 kV ir eksistējoša, mēs 

aizejam tikai līdz līnijai. Tas noteikti nebūs uz jūsu zemes, jo mēs ejam cauri AS 

“Latvijas valsts meži” zemēm.  

Raivo Damkevics papildina, citiem vārdiem, īsā atbilde ir esošās līnijas netiks būtiski 

ietekmētas.  

Sanāksmes dalībnieks komentē, virs zemes cik būs mums jau viss skaidrs, cik būs apakšzemes 

tas apjoms būvei? Pamats? 

 Raivo Damkevics precizē, pēda, citiem vārdiem? 

Kristīne Eglīte atbild, ģeotehniskā izpēte tiks veikta pēc IVN un tiks precizēts pamatu 

tips, veids. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, cik tonnas aptuveni? Ir jums aprēķini cik tur vajag? 

Kristīne Eglīte atbild, šajā stadijā vēl neveicam šādus aprēķinus. 

Raivo Damkevics papildina, es pieņemu, ka tas būs tomēr atkarīgs no tā, kāda tipa 

augsnes būs. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, jums ir jātiek skaidrībā ar mikroliegumiem, īstas skaidrības 

jums nav. Man īpašumā ir mikroliegums mazajam ērglim, buferzona ir 45 ha. Tie nav daži 

kilometri. Par lidmašīnām, man ir tāda sajūta, ka jūs neesat tikuši skaidrībā ar Lielvārdes 

lidlauku. Tā nav nekāda civilā aviācija, tas ir militārais lidlauks. Viņi šeit virs mums ceļas gaisā, 

būs ļoti lielas problēmas ar šo jautājumu. Tāpat būvējas jaunais Sēlijas poligons, kas ir tepat pie 

Aizkraukles. Par to, lūdzu, padomājiet! Paldies. 

Kristīne Eglīte atbild, paldies, par jūsu otro repliku, vārds vietā. Gribēju papildināt, ka 

viens no saskaņojumiem, kas mums ir nepieciešams, ir saskaņojums ar Aizsardzības 
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ministriju un Nacionālajiem bruņotajiem spēkiem. Mums būs jāsaskaņo savs vēja parks, 

kā tas ietekmēs šos militāros objektus. Par mikroliegumiem, paldies, tas arī. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, par aizsardzības zonām, par militārajiem objektiem. Šodien bija 

publicēta internetā karte ar šiem sarkanajiem laukumiem. Ogre tā kā bija viens liels sarkans 

punkts, un teritorijas Ogrei apkārt. Jums ir kāds komentārs par šo? 

Kristīne Eglīte atbild, mēs šobrīd esam dzeltenajā zonā, kas paredz, ka vēja parkus 

iespējams būvēt ar kompensējošiem pasākumiem. Vai arī, ja Aizsardzības ministrija 

apstiprina, ka šie pasākumi nav nepieciešami, tad varam būvēt. Mēs esam dzeltenajā 

zonā. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, vēja parkiem, pēc būtības, tā kā vējš nav nepieciešams? Jo šeit 

apkārt, mums te nav tādu vēju, lai ražotu tādas jaudas. Viņus vienkārši uzliek un cer uz brīnumu? 

Kristīne Eglīte atbild, vēja turbīnas tiek būvētas gandrīz 200 m augstumā. Droši var 

paskatīties European Wind Atlas, kurā var apskatīties vēja datus, modeļus un mērījumus 

kādi ir kādā augstumā. Vējiem nav svarīgi būt visātrākajiem, vējam ir jābūt stabilam un 

vienmērīgam. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, tātad tomēr 300 m, nevis tas ir maksimālais augstums? 

Kristīne Eglīte atbild, līdz 300 m mēs vērtējam IVN. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, man ir saistība arī ar dabas parku un tur, piemēram, ir noteikumos 

rakstīts, ka dabas teritorijā torņus, vēja, ne augstākus par 30 m var. Līdz ar to, ar ko atšķiras 

meža teritorija no dabas parka? Līdz 30 m, nevar augstāk. 300 m, vai tur nav tā nulle jānoņem 

nost? Tajā kartē ir tā, ka mūsu zemes īpašums, mājvieta, ieiet iekšā kartē, bet mēs nekādu ziņu 

nesaņēmām. Pēc kādiem kritērijiem jūs izsūtījāt tās aicinājuma vēstules uz šo sanāksmi? 

Kristīne Eglīte atbild, par vēstulēm es lūgšu atbildēt Raivo Damkevicu, par augstumu es 

atbildēšu, jā, ir teritorijas, kurās vēja turbīnas nedrīkst būvēt. Ir teritorijas, kurās drīkst 

būvēt tikai 30 m. Mežos šajā teritorijā nav augstuma ierobežojuma. Šobrīd pasaulē 

vadošās turbīnas sauszemē ir ap 260-270 m. Tā kā šie ir ļoti gari procesi, mēs vērtējam 

300 m, lai izvērtētu būtiskāko ietekmi uz iedzīvotājiem, apkārtējo vidi. Notiek strauja 

tehnoloģiskā attīstība un iespējams, šīs turbīnas būs vēl augstākas. Somijas kolēģi, kas 

izstrādā savus IVN, savos IVN jau pēta 350 m augstas turbīnas sauszemē. 

Raivo Damkevics atbild, par vēstulēm, pēc likuma ir jāuzaicina tie zemju īpašnieki, kuru 

teritorijas robežojas tiešā veidā ar izpētes teritoriju. Ja jūsu teritorija jau ir aiz tuvākā 

kaimiņa, tad jums vēstules tiešā veidā… (runātājs tiek pārtraukts) 

Sanāksmes dalībnieks komentē, tieši kartē! 

Raivo Damkevics atbild, jā, kartē es saprotu, bet, ja nerobežojas tiešā veidā, tad vēstules 

netiek sūtītas. Jau tā ir milzīgs apjoms vēstuļu, kuras mēs izsūtījām. Es tagad nepateikšu 

cik, bet, man liekas, ap 100 vai 150 vēstulēm konkrēti šim vēja parkam tiešajiem 

pierobežniekiem. 

Kristīne Eglīte aicina pēc šīs sanāksmes pienākt un pārbaudīt, vai nav noticis kāds 

pārpratums. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, šajā gadījumā, ja ir izsūtītas tās vēstules zemes īpašniekiem, tad 

iznāk, ka tām zemēm iet līnija pāri?  

Kristīne Eglīte atbild, nē, tie ir kadastri, kas robežojas ar šo izpētes teritoriju. Tajos 

nekāda būvniecība nebūs. 
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Sanāksmes dalībnieks jautā, tad iznāk, vienam kaimiņam māja, otram kaimiņam, un pa 

to zemi mums.. (neskaidra runa) 

Sanāksmes dalībnieks komentē, citiem nav. 

Kristīne Eglīte atbild, nē, izpētes teritorija, kurā tiks būvēts vēja parks, ir šī dzeltenā 

teritorija (rāda prezentācijā kartē). Jūs saņēmāt vēstuli, jo jūs atrodaties kaut kur kaimiņos 

šim melnajam kadastra apzīmējumam. Tur būvniecība netiks veikta. 

Raivo Damkevics piebilst, nav jāuztraucas cilvēkiem, kuri saņēma vēstules. Procedūra 

saka, ka mums jūs ir jāpainformē atsevišķi ar vēstuli. Tas nenozīmē, ka jūsu zemes 

gabalā kaut ko tur darīs. Jūs esat pie robežas, jūsu zemes gabals pieguļ teritorijai, kur 

notiek izpēte. Tas ir viss. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kāpēc ir izvēlēts tieši šis elektroenerģijas ieguves veids? Ir vēl 

daudzi dažādi veidi, piemēram, Igaunija taisās būvēt atomelektrostaciju (turpmāk tekstā, AES). 

Vai tiešām Latvijā nevar atrast citu iegūšanas veidu elektrībai, kas būtu mazāk kaitīgs mūsu 

apkārtējai videi un cilvēkam? Uz cilvēkiem arī būtu mazāk kaitīgs. Var izbūvēt kaut 4. 

hidroelektrostaciju (turpmāk tekstā - HES) uz Daugavas pie Daugavpils un būs atrisināta 

problēma. 

Kristīne Eglīte atbild, VES šobrīd ir ātrākais un lētākais veids kā iegūt elektroenerģiju. 

Vēl vienu HES mēs noteikti nevaram uzbūvēt, jo ietekme uz vidi šīm HES ir daudz 

lielāka nekā VES. AES, jā, ir ļoti pievilcīga un skaista tehnoloģija, taču to attīstība, manā 

vērtējumā, nebūs ātrāk kā 2030. gadā pirmie prototipi Eiropā. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, jūsuprāt tā ir tā zaļā enerģija. Viss šis, tas viens ģenerators tiek 

būvēts no liela daudzuma tērauda. Kopumā es skatos, pamats vispār viss no tērauda, 90% tērauda 

tas cauruļveida tornis un ģenerators. Ja mēs zinām, ka 70% tērauda tiek izgatavoti no oglēm. 1 

MW turbīnas jauda prasa 220 tonnas ogļu. Jūs to saucat par zaļo enerģiju, ja? Kur te ir zaļā 

enerģija? 

Kristīne Eglīte atbild, gribētu paskaidrot, ka lielas vēja turbīnu ražotnes šobrīd izvietotas 

arī Vācijā. Es rādīju piemēru, ka Vācija ceļ savu vēja turbīnu skaitu. Viņi jau būvē vairāk 

vēja turbīnas, lai šīs turbīnas ražotu ar zaļu enerģiju. No oglēm Eiropā pamazām atsakās. 

Vēl ir Zaļais kurss un arī mums ir jāvirzās uz šo. 

Dainis Kanders papildina, ja mēs analizējam dzīves ciklu šiem dažādajiem enerģijas 

ieguves veidiem, tad vēja enerģijai ir vismazākā CO2 pēda.  

Sanāksmes dalībnieks jautā, ņemot vērā, ka mēs te uz apspriešanu esam sasaukti, ja es saku 

kategoriski nē, nevienam mans kategoriskai nē neinteresēs. Es tā saprotu, ka jūs tāpat darīsiet to, 

kas jums ir jādara, pareizi es sapratu? 

Kristīne Eglīte atbild, šobrīd vērtējam iespēju vai šeit, un kādā apjomā, ir iespējams 

uzbūvēt vēja parku. Mēs esam šeit, lai ņemtu vērā jūsu ieteikumus, jūsu pētījumus, tāpēc 

droši sūtiet tos VPVB. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, par apkopēm ir dzirdēts, ka ziemā tiek apstrādāts ar šķīdumu, 

nezinu, kas tas tāds, tīrs spirts vai kāda ķīmija, un arī eļļots. Kā tas viss notiek un cik tas ir 

ekoloģiski? Cik tas izmaksā un cik izdevīgi tas ir? 

Kristīne Eglīte atbild, mēs šobrīd izskatām iespēju, ka vēja turbīnu spārni ir apsildāmi. 

Tajos iekšā ir apsildes elementi, viņi netiek apstrādāti no ārpuses. 

Dainis Kanders atbild par eļļošanu. Katrā turbīnā, protams, ir eļļas daudzums. Mēs 

savos HES arī šobrīd izmeklējam videi draudzīgas eļļas. Arī šajos vēja ģeneratoros eļļas 

būs maksimāli videi draudzīgas. 
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Sanāksmes dalībnieks jautā, jūs teicāt videi draudzīgas eļļas. Katra turbīna satur vairāk kā 200 l 

mucas transmisiju eļļas. Ja, piemēram, šis vēja ģenerators avarē, tad iedomājieties, kas notiek 

kad tur aiziet pa gaisu tās eļļas, kā tur deg viss. 

Kristīne Eglīte atbild, drošības riski tiek vērtēti IVN procesā un katram šādam objektam 

virs 100 MW ir jāizstrādā civilās aizsardzības plāns. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, tika minēts, ka vēja enerģija ir ilgtspējīga, bet tornis tomēr kaut 

kad beigs strādāt un ko darīsim pēc tam? Jo tam noteikti ir savs darbības ilgums. Viņš paliks 

turpat vai kāds viņu aizvāks?  

Kristīne Eglīte atbild, tas tiks vērtēts pēc VES mūža beigām, kas ir 25-30 gadi. Jā, var 

gadīties, ka tiek pieņemts lēmums šo vēja parku utilizēt, izvākt visas detaļas, utilizēt 

torni. Var tikt pieņemts lēmums atkārtoti šo turbīnu uzstādīt un izmantot vēl vienu ciklu. 

Tas būs zināms tikai pēc vēja turbīnas dzīves beigām. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, jums tur smuki izskatījās 1500 euro par megavatu, ja samaksāsiet, 

būs labi. Darbaspēks no mūsu puses neviens nebūs, tur būs specializētās brigādes un visi pārējie, 

kas strādās būs iebraucēji. Kā jūs vēl mūs varētu apmānīt, iemānīt, ievilināt šajā procesā? 

Kristīne Eglīte atbild, par maksājumu, nevis varbūt, bet noteikti samaksāsim. 

Maksājums, ko šobrīd izstrādā Klimata un enerģētikas ministrija (turpmāk tekstā - KEM), 

tiek dalīts 2 daļās. Vienu daļu saņems pašvaldība, kas būs šie 1500-2000 euro par MW un 

otru daļu maksājuma saņems iedzīvotāji, kuri dzīvo aptuveni 2 km rādiusā ap tuvāko 

turbīnu.  

Sanāksmes dalībnieks komentē, es atvainojos, man ne centa no jums nevajag. Man par jūsu 

turbīnām nevajag ne centa! Jūs nesamaksāsiet par manu veselību un to bērnu un cilvēku 

veselību, kas cieš. Jūs to nevarat samaksāt. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, un vides degradāciju, nevis zaļo, bet degradāciju. Mežu 

izciršanu. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, jūs paši gribētu dzīvot blakus vēja ģeneratoram. 

 Kristīne Eglīte atbild, ja jūs jautājat man, tad jā. 

Sanāksmes dalībnieks atbild, tad droši! Sakiet, kādā vērtībā jums īpašums, varam 

mainīties. 

Kristīne Eglīte atbild, varam vēlāk šo apspriest. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kā ar teritoriju, mēs dzīvojam 2-3 km attālumā. Elementāri sēņot, 

ogot? 

Kristīne Eglīte atbild, ap šīm vēja turbīnām netiek veidotas aizsargjoslas, netiek veidoti 

žogi, teritorija būs brīvi pieejama. Tur varēs turpināt visus rekreācijas pasākumus, sēņot, 

ogot, pārvietoties. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, ja kāds gribēs spridzekli pietīt tam ģeneratoram un uzlaist 

gaisā? Tur apsardze nebūs? 

Kristīne Eglīte atbild, apsardze protams ir un šādas darbības neaicinām veikt, tā varētu 

būt kriminālatbildība. 

Sanāksmes dalībnieks atbild, es neaicinu, mani interesē, ja es eju tur sēņot un man uz 

galvas uzkrīt? 
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Sanāksmes dalībnieks komentē, ņemot vērā pašreizējo ģeopolitisko stāvokli, tie būs 

pirmie pret ko veiks…(runātājs tiek pārtraukts) 

Kristīne Eglīte atbild, ņemot vērā ģeopolitisko situāciju, Latvijā ir jāveicina izkliedēta 

elektroenerģijas ģenerācija, jo šobrīd Latvijas elektroenerģijas ģenerācija ir koncentrēta 3 

lielajos HES un vienā TEC, TEC2. Kā mēs redzam kara notikumus Ukrainā, ja 

saspridzina kādu no galvenajiem elektroenerģijas ieguves avotiem, tad valsts tiek 

pakļauta ļoti lielam riskam. Tāpēc ir ļoti labi šādi elektroenerģijas avotus diversificēt, 

izmētāt pa teritoriju, lai šie objekti nav tik viegli pieejami. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, viņi jau būs vienkopus. 

Kristīne Eglīte atbild, mēs rādījām 8 vēja parku teritorijas Latvijā. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, 8 raķetes Krievijai ir nospļauties. Pilnīgi reāli. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kādā veidā tiks novērsts elektromagnētiskais starojums no šīm 

turbīnām, kas tiks uzstādītas. Jo, kā zināms, katra ierīce rada elektromagnētisko starojumu, kas 

atstāj iespaidu kā uz dzīvniekiem, tā uz cilvēkiem. 

Kristīne Eglīte atbild, šeit tiek darīts no otras puses, tāpēc, pirmkārt, ir noteikta 800 m 

aizsargjosla no dzīvojamās ēkas un tāpēc tiek IVN procesā šis elektromagnētiskais 

starojums modelēts. Ja tiek pārsniegtas robežvērtības, kas Latvijā šobrīd nav noteiktas, 

bet kaimiņvalstu, ko izmantos konsultants, tad vēja turbīnu tur nevarēs būvēt. 

Raivo Damkevics komentē, tās ir vidēja sprieguma līnijas. Vidējs spriegums 20 kV, tās 

ir tās pašas elektropārvades līnijas, kas iet pa pilsētu. Transformators arī apmēram tieši 

tāds pats. Elektromagnētiskais starojums, ko jūs pilsētas centrā iegūstat, tas nemaz nav 

lielāks par to, citiem vārdiem, tie ir ekvivalenti. Jūs elektrību lietojat? 

Sanāksmes dalībnieks komentē, mēs dzīvojam mežā tāpēc, lai mums būtu šī ekoloģiskā 

vide, neizbojāta ainava un būtu tālu tas starojums. Mēs tāpēc šeit esam nopirkuši 

īpašumu.  Mēs ar to rēķināmies, mēs braucam, maksājam, mēs dzīvojam. 

Raivo Damkevics komentē, staru enerģija dziest proporcionāli atoma 4. pakāpei. 

Principā tās ietekmes nav lielākas kā tad, ja jūs dzīvojat civilizācijā. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, šī ir jau 3. sērija. Bija kovids, tad saules baterijas, tagad vēja 

ģeneratori. Kas pēc jūsu domām būs nākošais, ceturtā sērija? 

 Kristīne Eglīte atbild, vēja ģeneratori jūrā, pēc gadu desmitiem AES. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, mums ir 3 HES, ja? 30% pietrūka. AS “Latvenergo” saka, ka tad 

kad mums nav ūdens, tad mums ir jālaiž lejā, tad ziemā ledus un tad mēs nevaram pārdot tirgū, 

kad ir pa kapeikām. Iepērkam mēs, maksājam par elektrību oij oij oij! Kāpēc tāda problēma? 

Dainis Kanders atbild, tāpēc, ka ar Daugavas HES mēs varam saražot tik, cik mums ir 

ūdens. Ūdens, pēc ilggadējiem vidējiem novērojumiem, ir 40 dienas, lai mēs strādātu ar 

HES pie maksimālās slodzes. Tad jā, tad mēs varam Latviju nodrošināt ar 

elektroenerģiju, visu pārējo laiku, kas ir vairāk kā 300 dienas gadā, to nav iespējams 

izdarīt, tāpēc, ka nav ūdens Daugavā tik daudz.  

Sanāksmes dalībnieks komentē, tad jāklapē ciet tie HES! 

Dainis Kanders atbild, nē, nav jāklapē ciet. Mēs ar mūsu HES saražojam aptuveni 40% 

no Latvijas patēriņa katru gadu. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, pirms tam teica, ka 70%. 
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Dainis Kanders atbild, tā ir zaļā enerģija. Jāatceras, ka katrs gads atšķiras. Vienu gadu ir 

ļoti daudz pieteces Daugavā, citu gadu atkal nav. Pagājušais gads bija izcils, viens no 

labākajiem. Ir arī gadi, kuros ir ļoti maz ūdens pieteces, līdz ar to, mēs daudz mazāk 

elektroenerģiju varam saražot Daugavas HES. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, varat pakāpeniski tos līmeņus regulēt. Tad, kad nav 

augšpusē, tad apakšā slūžas ir vaļā, ūdens iet. 

Dainis Kanders atbild, nē, nekad slūžas vaļā neviens netaisa. Slūžas vaļā pataisa tikai 

tajā brīdī, kad mums ir pietece Daugavā tik liela, ka to nevar izlaist cauri 

hidroagregātiem. Tāpat HES ir ūdens resursu lietošanas atļaujas, kur ir viss noteikts, kā 

un cik jāregulē. Tur neko ārpusē laist nevar. Atceramies, ka pēdējos 10 gados, manuprāt, 

ir 2 gadījumi, kad Pļaviņās ir atvērti aizvari vaļā. Tas ir tieši tikai tā iemesla dēļ, ka ūdens 

pietece Daugavā ir bijusi lielāka, nekā hidroagregāts to var apstrādāt. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kāpēc tad Pļaviņas pludoja? Vai tad līmeni nevar regulēt? 

Dainis Kanders atbild, Pļaviņas un Pļaviņu ūdenskrātuve, tās ir 2 nesaistītas lietas. 

Pļaviņas ir jau aiz ūdenskrātuves un tur tas sastrēgums veidojas. Pļaviņu ūdenskrātuve to 

vairs nevar ietekmēt. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, jā, tāpat kā valdība. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, visu laiku runāja par saules baterijām, saules paneļiem. Parādījās 

variants, nevaram uzņemt elektroenerģiju no jums. Kā varēs paņemt no vēja ģeneratoriem tādu 

apjomu, tādus MW? Ja tagad elementāri no privātajiem nevar paņemt to, ko viņi salikuši, saules 

paneļus? Neņem pretī. 

 Sanāksmes dalībnieks komentē, nav līnijas tik jaudīgas. 

Kristīne Eglīte atbild, privātie iedzīvotāji savas jaudas nodod AS “Sadales tīkls”, mums 

ir jānodod AST, kas ir pavisam citas elektrolīnijas. Tikai pēc IVN procesa beigām mēs 

varam pieteikties AST un pieprasīt atļautās jaudas izmaiņas. 

Dainis Kanders papildina, attiecībā uz saules paneļiem, 30. aprīlī beidzas neto norēķinu 

sistēma, un pēc tās katrs individuālais paneļu izmantotājs varēs lielākas jaudas tirgū 

piedāvāt. Tajā nākamajā neto norēķinu sistēmā jaudas ierobežojums tiks mainīts. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, iepazīstoties ar projektu, man radās tāds tīri tehnisks, sievišķīgs 

jautājums. Cik liela būs platība, ko jūs iebetonēsiet, vismaz provizoriski varbūt ir skaidrs? Vai 

jūs tos vēja ģeneratorus vedīsiet tādus 300 m garus vai pa posmiem? 

Kristīne Eglīte atbild, pēda, kas ir pamatam, šādai lielizmēra turbīnai ir aptuveni 30 m 

rādiusā. Vēja turbīnām tiek vestas visas detaļas, izņemot spārnus, pa daļām. Tornis tiek 

atvests pa detaļām, uz vietas sastellēts. Vienīgā detaļa, ko ved visā gabalā, ir spārni. Tas 

ir lielākais izaicinājums, tas visvairāk ir jāvērtē. Līdz 200 m. 

Baiba Zauere papildina, pašreiz ir pieejami arī spārni, kas tiek dalīti uz pusēm. Tā kā 

līdz 80 m. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, līkumi ceļā netraucē? 

Baiba Zauere atbild, mēs to arī pašlaik pētām šī IVN sakarā. Kā mēs transportēsim, kas 

ir jāpārveido, kur aplis, kur var braukt pāri un kā to izdarīt. Tad, kad mēs izvēlēsimies vai 

šo projektu īstenot un kā. Mums ir ļoti svarīgi zināt kā nogādāt. Ja tur, piemēram, būs 

baznīca pa ceļam, kuru mēs nevaram apbraukt nekādīgi, tad mēs nevaram realizēt. Mēs 

nejauksim nost baznīcas. Tas ir jautājums, kā aizvest. Tāpat arī, ja būtu tilts jāatjauno, lai 

pārvestu pāri. Kā arī ir ražotāji, kas jau sāk interesēties par iespēju Latvijā atliet šīs 
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cementa detaļas uz vietas parkos, pie Latvijas uzņēmējiem. Viņi gatavi dot savas 

matricas, lai lietu uz vietas. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, par celtniecību varbūt pastāstiet, cik cilvēki vienu ģeneratoru 

būvē? Kur viņi dzīvos un kā tas notiks? Ugunsdrošība mežā, kad sausais laiks? Nedrīkst nekas 

iet uz mežu putnu ligzdošanas laikā. Uzrūgušie ceļi. Kur tie cilvēki dzīvos un no kurienes tie 

celtnieki būs, uzbeki vai kas? 

Kristīne Eglīte atbild, to no kurienes šie celtnieki būs, nemācēšu pateikt, tāpēc, ka 

būvdarbu veicēji tiks noteikti iepirkuma procesā. Celtnieki dzīvos, visdrīzāk, tuvējos 

viesu namos, viesnīcās, kas ir šajā teritorijā. Atbilstoši jau pirmajām ornitologu izpētēm, 

tā kā mēs būvējam mežā, tad būs periodiski būvdarbu liegumi. Mēs nevarēsim būvēt 

putnu ligzdošanas laikos. Sausajā laikā, kā es jau minēju, šādiem lieliem objektiem tiek 

izstrādāts civilās aizsardzības plāns, atbilstoši tam tiks veikta uzraudzība.  

Raivo Damkevics piebilst, es neesmu gan būvatļauju procesos īpaši iesaistīts, bet 

būvatļaujās arī tas tiek ņemts vērā, noteikti liegumi, ko drīkst darīt, ko nedrīkst. To jau 

saskaņo katras pašvaldības būvvalde. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kāpēc tikai līdz 12. aprīlim var iesniegt. 

Kristīne Eglīte atbild, tas ir atbilstoši IVN likumam, atbilstoši procedūrai. Kā Elīna 

Silgaile minēja, jūs varat iesniegt arī pēc tam. Šī ir tikai pirmā sākotnējā apspriede, kad 

mēs informējam, līdz kuram laikam birojs izskata un koriģē šo programmu. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, atgriezāmies sākumā, mēs to ietekmēt nevaram, tas ir viss. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kāda informācija, ko Ķekavā, ko Vecumniekos cilvēki saka? Visi 

pirksti gaisā, visi apmierināti? Vai mēs esam vienīgie īdētāji? 

Sanāksmes dalībnieks komentē, var ietekmēt un es zinu personīgi. Vācijā, man ir pierādījumu 

dati, kā cilvēki ir apturējuši lielus projektus. To var izdarīt. Jums nav jābaidās no tā, ka mēs 

gribam aizsargāt savu veselību. Es esmu bijusi Vācijā pie vēja ģeneratoriem, kas nav tik lieli kā 

šeit plānots būvēt, bet tā vibrācija patiešām ir jūtama. Nav jēgas tagad strīdēties un stāstīt nav, ir, 

tas uzreiz uz institūciju. Kāds cits zinās kā viņi iespaidos mūsu nākotni, jo neviens šeit īsti nav 

dzīvojis tādā tuvumā veselus 10 gadus. Tas noteikti ir lieki apspriest šodien, jo mums ir jācenšas 

darīt visu, lai viņi nebūtu. 

 Kristīne Eglīte pateicas par viedokli. 

Raivo Damkevics pateicas klātesošajiem par uzmanību un slēdz sanāksmi. 

 

Sanāksmi slēdz plkst. 19:20 

 

Sanāksmes vadītājs    Raivo Damkevics  

Sanāksmi protokolēja    Līga Atmata 

 
 

Protokols sagatavots, izmantojot sanāksmes laikā veikto audioierakstu. 

 
 
 

ŠIS DOKUMENTS IR PARAKSTĪTS AR DROŠU ELEKTRONISKO PARAKSTU UN SATUR LAIKA ZĪMOGU. 
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SANĀKSMES DIENAS KĀRTĪBA

Informācija par IVN procedūru

Informācija par uzņēmumu «Latvijas vēja parki»  un 
paredzēto darbību

Diskusija – jautājumi un atbildes

1

VĒJA ELEKTROSTACIJU PARKA 

«OGRE-BAUSKA-AIZKRAUKLE» 

UN TĀ SAISTĪTĀS INFRASTRUKTŪRAS

PROJEKTA ĪSTENOŠANA 

OGRES NOVADA BIRZGALES PAGASTĀ, 

BAUSKAS NOVADA VALLES UN KURMENES PAGASTOS UN

AIZKRAUKLES NOVADA SĒRENES PAGASTĀ

2 / 12

Birzgale

2024. gada 25. marts

Sākotnējā sabiedriskā apspriešana

IETEKMES  UZ  VIDI  NOVĒRTĒJUMA REGULĒJUMS

3 / 35Kopā mēs radām nākotni!

 Likums «Par ietekmes uz vidi novērtējumu» (1998.)

Ministru kabineta 2015. gada 13. janvāra noteikumi Nr. 18 «Kārtība, kādā novērtē 
paredzētās darbības ietekmi uz vidi un akceptē paredzēto darbību»

 Enerģētiskās drošības un neatkarības veicināšanai nepieciešamās atvieglotās 
energoapgādes būvju būvniecības kārtības likums (2022.)

 Vides pārraudzības valsts biroja izsniegta Programma pētījumu un novērojumu 
kopumam

 Ietekmes uz vidi novērtējuma (IVN) mērķis – noskaidrot paredzētās darbības 
ietekmi uz vidi

4 / 35Kopā mēs radām nākotni!

IETEKMES  UZ  VIDI  NOVĒRTĒJUMA  PROCEDŪRA

Biroja lēmums par IVN 16.08.2023.

IVN Programma 12.09.2023.

IVN Ziņojuma izstrāde / informatīvie semināri

IVN Ziņojuma sabiedriskā apspriešana

IVN Ziņojuma precizēšana un iesniegšana Birojā

Biroja atzinums

Pieteikums Birojā 28.07.2023.

25.03.2024.Sākotnējā sabiedriskā apspriešana

Informatīvie semināri

5 / 35Kopā mēs radām nākotni!

SĀKOTNĒJĀS SABIEDRISKĀS APSPRIEŠANAS MĒRĶIS

Atbildēt uz jautājumiem

Uzklausīt viedokļus un ieteikumus

Saņemt un apkopot komentārus, kas 
jāņem vērā IVN izstrādes gaitā

Informēt iedzīvotājus

6 / 35Kopā mēs radām nākotni!

SĀKOTNĒJĀ SABIEDRISKĀ APSPRIEŠANA

Paziņojumi laikrakstos

Informatīvas vēstules zemju īpašniekiem

Paziņojumi interneta vietnēs

Informatīvie materiāli pašvaldībās

Sākotnējās sabiedriskās apspriešanas laiks 
no 2024. gada 12. marta līdz 12. aprīlim

1 2

3 4

5 6
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SĀKOTNĒJĀ SABIEDRISKĀ APSPRIEŠANA

7 / 35Kopā mēs radām nākotni!

Rakstiskus priekšlikumus par paredzēto darbību var iesniegt:
Vides pārraudzības valsts birojam 

e-pasts: pasts@vpvb.gov.lv
www.vpvb.gov.lv

pasta adrese: Rūpniecības iela 23, Rīga, LV-1045 
tālrunis – 67321173,

līdz 2024. gada 12. aprīlim

IVN ZIŅOJUMA IZSTRĀDE

8 / 35Kopā mēs radām nākotni!

Biroja programma

IVN Ziņojums – pētījumu kopums

Atbilstošu jomu speciālisti un eksperti

Paredzētās darbības ietekmes uz vidi izpēte, 
alternatīvu analīze, piemērotākās 
alternatīvas pamatojums
Rekomendāciju izstrāde

Monitoringa prasības

IESPĒJAMĀS IETEKMES UZ VIDI, KURAS 
TIKS VĒRTĒTAS IVN ZIŅOJUMĀ

9 / 35Kopā mēs radām nākotni!

Trokšņi un mirgošanās

Avāriju riski

Hidrogrāfiskais tīkls

Ainava un kultūrvēsturiskās vērtības

Ģeoloģiskie procesi

Bioloģiskā daudzveidība

U.c. ietekmes

Laki põik 2, 12919Tallinn, Estonia
+372 664 5808
info@skpk.ee |       www.skpk.ee

Kalna iela 17-1, LV-1003, Rīga, Latvija
+371 2660 5599
info@skpk.lv |       www.skpk.lv

Kopā mēs radām nākotni! 12 / 12

SIA "Latvijas vēja parki" 

Sākotnējā sabiedriskā apspriešana 
Vēja parka “Ogre-Bauska-Aizkraukle” 
un tā saistītās infrastruktūras projekta 
īstenošanai Ogres novada Birzgales 
pagastā, Bauskas novada Valles un 
Kurmenes pagastos un Aizkraukles 
novada Sērenes pagastā

25.03.2024.

Vispārīga informācija par SIA «Latvijas vēja parki»

12

80% 20%

100% 100%

AS ‘’Latvijas valsts 
meži’’AS ‘‘Latvenergo’’

Zemkopības ministrija

Latvijas Republika

Ekonomikas ministrija

Īpašuma struktūra

SIA ‘’Latvijas vēja parki’’

Zaļāka nākotne

Atbildīga rīcība

Vērtība sabiedrībai

Uzņēmuma vērtības

7 8

9 10

11 12
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SIA «Latvijas vēja parki» plāni un stratēģiskais mērķis

LVP izveidots ar MK rīkojumu, un tā 
vispārējais stratēģiskais mērķis ir 

«īstenot stratēģiski svarīgu vēja parku 
projektus Latvijas Nacionālajā 

enerģētikas un klimata plānā 2021.–
2030. gadam iekļauto mērķu 

sasniegšanai un turpmākai virzībai uz 
klimatneitralitātes sasniegšanu, veicinot 

enerģētiskās neatkarības 
nodrošināšanu».

Atbilstoši MK noteikumu Nr. 350 
(19.06.2018) grozījumu prasībām 
šobrīd uzņēmums paredz izbūvēt 

vismaz 800 MW VES jaudu, sākot izpēti 
39 941 ha meža teritoriju.

Ogre – Bauska-Aizkraukle

Latvija arvien vairāk importē elektroenerģiju

Avots: https://www.ast.lv/lv/electricity-market-review?year=2022&month=13

% Importa īpatsvars no LV el. patēriņa

Secinājumi

• Negatīvā elektroenerģijas saldo 
(importa) īpatsvars pret 
elektroenerģijas gala patēriņu 
Latvijā no 2018.-2022.g. stabili ir 
pieaudzis. 2023.g. ir ietekmējis 
HES izstrādes pieaugums un 
patēriņa samazinājums

• Eksperti prognozē 
elektroenerģijas patēriņa 
dubultošanos visā Eiropā – zaļā 
elektrība būs nākotnes 
«degviela»

• Ja savas ražošanas jaudas 
neattīstīsim, šī plaisa kļūs arvien 
lielāka, ja attīstīsim – kļūsim par 
eksportētājiem

0

500 000

1 000 000

1 500 000

2 000 000

2 500 000

2018 2019 2020 2021 2022 2023

LV elektroenerģijas saldo (imports), MWh

33%

24%
23%

15%

12.3%
11.7%

LATVIJA ARVIEN VAIRĀK IMPORTĒ ELEKTROENERĢIJU

Avots: Nordpooldati

2023.g. vidējās 
Nordpool cenas

Avots: Nordpool dati

SIA «Latvijas vēja parki» sniegtā vērtība sabiedrībai

Vismaz 800 MW
Uzstādītas VES jaudas, 

OBA līdz 480 MW

>1 mljrd. EUR 
investīcijas

Ieņēmumi kopienai
no maksājuma vietējās kopienas 

attīstībai

~100 līdz 150 milj. EUR
gadā uzlabojums ārējās tirdzniecības 

bilancē, IKP pieaugums

Konkurētspējas pieaugums
Valstij un reģionam pieaug 

potenciāls investīciju piesaistei

Energoneatkarība
Nacionāla, izkliedēta ražošana, kas 

stiprina valsts aizsardzību

Ogres, Bauskas un Aizkraukles novadi

Vēja elektrostaciju parka “Ogre - Bauska-
Aizkraukle” un ar to saistītās
infrastruktūras projekta īstenošana Ogres
novada Birzgales pagastā, Bauskas
novada Valles un Kurmenes pagastos,
Aizkraukles novada Sērenes pagastā

Paredzētās darbības ietvaros plānots
uzstādīt līdz 60 VES, kur katras stacijas
nominālā jauda būs līdz 8 MW

Prognozējams, ka VES maksimālais
augstums var sasniegt 300 m, rotoru
diametrs līdz 200 m. Plānotā jauda līdz
8 MW (katrai VES)*

* VPVB programmā norādītie paredzētās darbības apjomi un parametri

Turbīnu tehnoloģijas

VES parametri
• Jauda līdz 8 MW;
• Rotora diametrs līdz 200 m;
• Kopējais augstums līdz 300 m.

Iespējamie tehnoloģiskie risinājumi:
• Pretapledošana;
• Trokšņu samazināšana;
• Putnu un sikspārņu klātbūtnes monitorēšana

un turbīnu apturēšana nepieciešamības 
gadījumā;

• Mirgošanas efekta ierobežošana u.c.

13 14

15 16

17 18
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Konkrēti tiešie ieguvumi novadiem

Tiešie maksājumi
• Maksājums vietējās kopienas attīstībai no ražošanas 

uzsākšana brīža - indikatīvi 1500 – 2000 EUR/MW/gadā

Tiešās darba vietas
• Mičiganas universitātes pētījums: 7-11 pastāvīgas parka 

uzturēšanas un ap 130 būvniecības darba vietas uz 100 MW
• UK Fallago Rig piemērs: 9 pastāvīgas un 350 īslaicīgas darba 

vietas uz 144 MW
• Nozīmīgi pasūtījumi vietējiem uzņēmumiem ar augstu 

ilgtermiņa attīstības potenciālu

Infrastruktūras uzlabojumi
• Prognozējams, ka tiks atjaunoti un potenciāli izbūvēti vairāki 

kilometri pievedceļu
• Attīstītāka elektropārvades infrastruktūra - ieguvums arī 

citiem lietotājiem un investoru piesaiste

PALDIES PAR 
UZMANĪBU!

Informācija un ierosinājumi:
bko@vejaparki.lv
vejaparki.lv

SĀKOTNĒJĀ SABIEDRISKĀ APSPRIEŠANA

21 / 35Kopā mēs radām nākotni!

Rakstiskus priekšlikumus par paredzēto darbību var iesniegt:
Vides pārraudzības valsts birojam 

e-pasts: pasts@vpvb.gov.lv
www.vpvb.gov.lv

pasta adrese: Rūpniecības iela 23, Rīga, LV-1045 
tālrunis – 67321173,

līdz 2024. gada 12. aprīlim

Iespējams pieteikties informatīvajiem semināriem

Latvija arvien vairāk importē elektroenerģiju

Avots: Nordpooldati

2022.g. vidējās
Nordpool cenas

Avots: Nordpool dati

2023.g. Eiropā uzstādīti 18.3 GW VES – 3.8 GW jūrā un 
14.5 GW sauszemē Plānotais VES jaudu pieaugums līdz 2030.g.

19 20

21 22

23 24
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SIA “Latvijas vēja parki” paredzētās darbības “Vēja elektrostaciju (VES) parka “Ogre-

Bauska-Aizkraukle” un tā saistītās infrastruktūras projekta īstenošana Ogres novada 

Birzgales pagastā, Bauskas novada Valles un Kurmenes pagastos un Aizkraukles novada 

Sērenes pagastā” ietekmes uz vidi novērtējuma  

sākotnējās sabiedriskās apspriešanas sanāksmes 

Sanāksmes vadītājs: Raivo Damkevics, SIA “Skepast & Puhkim” valdes loceklis. 

Sanāksmes dalībnieki: Klātienes sanāksmē piedalās 58 dalībnieki (dalībnieku reģistrācijas 

saraksts pieejams pēc pieprasījuma). 

Sanāksmi protokolē: Līga Atmata, SIA “Skepast & Puhkim” biroja vadītāja. 

Sanāksmes gaita: 

Raivo Damkevics atklāj sanāksmi. Iepazīstina sanāksmes dalībniekus ar paredzētās darbības 

attīstītāja SIA “Latvijas vēja parki” un ietekmes uz vidi novērtējuma ziņojuma izstrādātāja - 

konsultanta SIA “Skepast & Puhkim” pārstāvjiem, kā arī sanāksmes norises kārtību.  

Informē, ka sanāksmes norise tiek fiksēta audioierakstā un tiks protokolēta, protokols tiks 

nosūtīts valsts un pašvaldības institūcijām.  

Sanāksmes darba kārtība: 

1. Informācija par ietekmes uz vidi novērtējuma procedūru (prezentācija pieejama protokola

pielikumā);

2. Informācija par uzņēmumu SIA “Latvijas vēja parki” un paredzēto darbību (prezentācija

pieejama protokola pielikumā);

3. Diskusija – jautājumi un atbildes.

Raivo Damkevics dod vārdu SIA “Skepast & Puhkim” projektu vadītājai Elīnai Silgailei. 

Elīna Silgaile sniedz prezentāciju par ietekmes uz vidi novērtējuma (turpmāk tekstā - IVN) 

mērķiem, procedūru, normatīvo regulējumu, par IVN sākotnējās sabiedriskās apspriešanas 

termiņiem, mērķiem un uzdevumiem. Informē sanāksmes dalībniekus par plānotajiem 

informatīvajiem semināriem un aicina par to norisi sekot līdzi SIA “Latvijas vēja parki” mājas 

lapā, vietējos laikrakstos un pašvaldībā. 

Sanāksmes dalībnieki tiek informēti par iespēju sniegt viedokļus, komentārus, priekšlikumus par 

paredzēto darbību iedzīvotāji un interesenti var sūtīt Vides pārraudzības valsts birojam (turpmāk 

PROTOKOLS 

Jaunjelgavas kultūras centrā, Jelgavas ielā 31, Jaunjelgavā, Aizkraukles novadā 

2024. gada 27. martā 

Sanāksmes sākuma laiks: plkst.18:00 

10.pielikums
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tekstā - VPVB) uz Rūpniecības ielu 23, Rīgā vai elektroniski uz e-pastu: pasts@vpvb.gov.lv līdz 

2024. gada 12. aprīlim. 

Raivo Damkevics pateicas Elīnai Silgailei par uzstāšanos un aicina SIA “Latvijas vēja parki” 

projektu vadītāju Lauri Baltiņu iepazīstināt klātesošos ar plānoto darbību. 

Lauris Baltiņš iepazīstina ar SIA “Latvijas vēja parki” struktūru un uzskaita vērtības, kuras 

uzņēmumam ir saistošas.  

Informē klātesošos par plānotajiem vēja parkiem Latvijas teritorijā, to jaudām un izvietojumu. 

Skaidro vēja parku nepieciešamību, prezentē Latvijas enerģētikas bilances rādītājus. Uzskaita 

vēja parku sniegtos ieguvumus sabiedrībai. Prezentē plānotā vēja parka “Ogre-Bauska-

Aizkraukle” izpētes teritoriju, plānoto turbīnu parametrus un tehnoloģijas. 

Raivo Damkevics pateicas Laurim Baltiņam par uzstāšanos un aicina klātesošos uzdot 

interesējošos jautājumus. 

Diskusiju daļa 

Sanāksmes dalībnieks jautā, esmu zemes īpašniece, izpētes teritorija ir tiešā robežā ar manu 

zemes īpašumu. Mans mērķis kāpēc esmu šeit, es atbraucu, ka es ieraudzīšu šo karti ar kaut kādu 

priekšstatu, kas tad īsti te notiks. Neieraudzīju neko. Ieraudzīju to, ka izrādās, Jaunjelgavas lauku 

teritorija pārstāj būt ciems, pārstāj būt iezīmēta kā apdzīvota vieta. Es gribēju saprast, kad varēs 

ieraudzīt kaut ko konkrētu kartē ieliktu, kur tad īsti būs apakšstacija, kur būs turbīnas? Ko mums 

vispār gaidīt no tā visa? Vai tiks koriģēta karte, jo mani īstenībā ļoti pārsteidza tas, ko es 

ieraudzīju, ka Jaunjelgava ir kā pilsēta. Es īsti nezinu, kurš tas slaids bija, bet jūs noteikti 

atceraties, Jaunjelgava bija tas oranžais posms, tālāk bija tāds zaļš. Faktiski tā ir vieta, kur ik pa 

kilometram ir viensētas. Viensētas Latvijā ir klasiska apdzīvotības vienība. Redziet, ir 

Jaunjelgava un tas zaļais posms, kur ir tās viensētas. Ja tā turbīna būs, mēs visi klausīsimies. Es 

gribētu saprast, vai karte tiks koriģēta, uztaisīta kvalitatīvāka? Kad mēs īsti ieraudzīsim, kas 

teritorijā tiek plānots? 

Kristīne Eglīte atbild, par to, kad varētu precīzāk redzēt turbīnu novietojumu un 

apakšstaciju, kā Elīna Silgaile savā prezentācijā minēja, SIA “Latvijas vēja parki” rīkos 

informatīvus seminārus vasaras laikā. Oficiālā procedūra paredz tikai 2 apspriešanas – 

sākotnējā sabiedriskā apspriešana, kur informē par darbību un sabiedrisko apspriešanu, 

kur ir rezultāti. Mēs saprotam, ka ar to nepietiek, tāpēc mēs rīkosim vasaras laikā šos 

informatīvos seminārus. Par to publicēsim vietējā laikrakstā, lūdzam arī pašvaldībai 

informēt un, lūdzu, sekojiet līdzi informācijai mūsu mājas lapā. Par karti, tas, kas šeit 

atzīmēts, tas ir no Valsts zemes dienesta, oficiāli pieejamie dati par pilsētām un ciemiem. 

Tā ir topogrāfiskā karte mērogā 1:50000, kur ir redzamas arī viensētas. Šī nav karte, kas 

tiek pievienota IVN ziņojumam, tā ir indikatīva karte, kurā ir parādītas lielākās pilsētas, 

ciemi, lai varētu noorientēties, kur ir izpētes teritorija. IVN ziņojumā tiks sagatavotas arī 

citas kartes ar precīzu, detalizētu turbīnu izvietojumu. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kas tad būs ar tiem putniem, kuri lido? Man ir dīķis, kur gulbji un 

vēl vis kas dzīvo, vairojas. Kas ar tiem būs? 

Kristīne Eglīte pateicas par jautājumu. Mēs šajā teritorijā jau 2 gadus veicam 

ornitoloģiskās izpētes, ir piesaistīts sertificēts sugu un biotopu eksperts, ornitologs, kurš 

ir veicis izpēti. Lūdzam ziņot, ja ir kādi novērojumi, ir tāds portāls www.dabasdati.lv 

putnu novērojumiem.  

Sanāksmes dalībnieks uzdod neskaidru jautājumu. 

Kristīne Eglīte lūdz precizēt jautājumu. 

mailto:pasts@vpvb.gov.lv
http://www.dabasdati.lv/
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Raivo Damkevics precizē, komentārs bija, ka ir vāji mobilie sakari un nav iespējams 

noziņot no tās vietas. 

Kristīne Eglīte atbild, droši varat atsūtīt arī mums vai pienākt un pastāstīt, kur jūs kaut 

ko redzat. Pati arī nodarbojos ar putnu izpētēm, varu droši apgalvot, jo lielāks putns, jo 

mazāka iespējamība, ka viņu kāds nav pamanījis. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kāpēc tieši šī vieta ir izvēlēta IVN izvērtēšanai? Es zinu, ka arī 

sabiedriskā apspriede beidzās informatīvajam ziņojumam par vēja parku, viņam sarežģīts 

nosaukums. Tur ir tāda karte pieejama, kur ir parādītas teritorijas, kurās var brīvi izvietot šos te 

vēja parkus. Kāpēc tieši šeit, kur tepat ir Sēlijas poligons, HES, tagad diezgan blīvi apdzīvota 

vieta, tiek paredzēti šie te vēja parki? 

Kristīne Eglīte atbild, kā Lauris Baltiņš rādīja savā prezentācijā, SIA “Latvijas vēja 

parki” ir 8 dažādas teritorijas, kurās veicam izpētes. Šī ir viena no 8 teritorijām, jo mums 

kā projekta attīstītājam ir nepieciešamas dažādas alternatīvas. Šīs teritorijas bonuss ir tas, 

ka šeit tuvumā ir labi attīstīta, spēcīga 330 kV augstsprieguma līnija, pie kuras ir 

iespējams pievienot vēja parku. Vēja parkus mēs izvietojam teritorijās, kuras atrodas 

tālāk kā 800 m no apdzīvotām vietām. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kas pateica, ka tieši 800 m, kāpēc ne 8 km? 

Kristīne Eglīte atbild, tas ir Ministru kabineta uzdevums. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kā viņi aprēķināja, Kāpēc? 

Kristīne Eglīte atbild, tāpēc, ka tas ir informatīvais ziņojums par to, kāda elektroenerģija 

ir nepieciešama Latvijai, lai nodrošinātu energoneatkarību. 

Lauris Baltiņš atbild, par 800 m, tas ir noteikts Ministru kabineta noteikumos, neviens 

no mums nav bijis iesaistīts šo noteikumu tapšanā, tāpēc mēs nevaram jums detalizēti 

atbildēt to vēsturi. Likumu var portālā atrast, bet būtībā, tā ir tā zona pēc kuras ir 

novērtēts, ka gan troksnis decibelos, gan arī gaismas ietekme un kopējās fizikālās 

ietekmes nevar sasniegt tādu robežu, kas cilvēkam rada diskomfortu. Tāpēc arī ir izvēlēts, 

bet mēs neesam bijuši šo normatīvo aktu autori. 

Raivo Damkevics komentē, tie ir pašvaldības teritorijas plānojuma noteikumi, tas, man 

liekas, ir vairākus gadus iekšā. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kā ar vibrācijām, ciktāl tās ietekmē cilvēku un kā tās pēta, kas to 

pēta? Vai pie mums Latvijā to vispār var izdarīt? Vai mums ir ierīces kaut ko tādu darīt? 

Kristīne Eglīte atbild, visos šajos IVN gan troksni, gan vibrācijas, mirgošanu, tur neveic 

mērījumus, veic modelēšanu. Mērījumus veic tikai un vienīgi uzstādītām iekārtām. Tā ir 

viena no lietām, kas būs jāvērtē šajā ziņojumā. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, cik tiks izcirsts mežs sakarā ar šo visu? Es laikam kaut ko dzīvē 

esmu palaidusi garām, kad Jaunjelgava ir piekritusi tiem vēja parkiem? Vai ir bijusi kāda 

aptauja, mēs esam kaut kur parakstījušies jau? Nav jau runa tikai par ietekmi, bet cik tiks meži 

izcirsti vēl? 

Kristīne Eglīte atbild, par mežiem, vidēji tie ir līdz 2 ha uz turbīnu. Prioritāri gan pašu, 

gan pēc Dabas aizsardzības pārvaldes (turpmāk tekstā - DAP) ieteikumiem, vēja turbīnas 

tiek izvietotas jaunaudzēs vai esošos izcirtumos. 

Lauris Baltiņš atbild, par iedzīvotājiem, mēs ejam atbilstoši procedūrai. Tātad ir 

scenārijs, vai nu IVN ziņojums tiek skaņots pašvaldībā un tad jūsu vēlētie pārstāvji to 
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apstiprina vai izvirza savus nosacījumus. Vai arī, ja tas pretendē uz nacionālo interešu 

statusu, tad to var arī skaņot Ministru kabinetā. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, bet katrs iedzīvotājs nedrīkst izteikt savu viedokli par šo te parku? 

Kristīne Eglīte atbild, tāpēc mēs esam šodien ieradušies šeit, šī ir sākotnēja sabiedriskā 

apspriešana. Uzliksim atpakaļ slaidu ar VPVB kontaktiem, kur jūs varat sūtīt savus 

viedokļus, ieteikumus, komentārus par šo vēja parka ieceri un iesaistīties šajā procesā.  

Sanāksmes dalībnieks jautā, par to līniju, jūs teicāt, ka šeit ir izdevīgi pieslēgties. Par kuru līniju 

iet runa? 

 Kristīne Eglīte atbild, 330 kV augstsprieguma līniju, tā kas iet lejpus. 

 Sanāksmes dalībnieks jautā, tā ir Aizkraukle-Lietuva? 

 Kristīne Eglīte atbild, jā tā. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, tādā gadījumā man ir jautājums, ja jums paredzētie gabali 3 

“Mežāres”, kā jūs no turienes dabūsiet elektrību uz Aizkraukle-Lietuva līniju?  

Kristīne Eglīte atbild, ar gaisvada 110 kV augstsprieguma līniju. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, jūs esat paskatījušies, kur tā līnija iet? Viņa iet pār 

vairākām mājām, tajā skaitā, manas mājas jumtu? 

Kristīne Eglīte atbild, tā teritorija ir samērā plaša. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, tur nav, tur vienā pusē ir upe, otra pusē ir dzelzceļš. Kā 

jūs no tiem gabaliem tur dabūsiet uz to līniju?  

Kristīne Eglīte atbild, ar gaisvada augstsprieguma līniju. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, pāri mājām. 

Lauris Baltiņš atbild, redziet, mēs šovakar nerunājam par precīzu trasi. Mēs par to 

varēsim runāt, kad būs… (runātājs tiek pārtraukts) 

Sanāksmes dalībnieks komentē, pēc tam jau būs par vēlu! 

Lauris Baltiņš komentē, neuztraucieties, neviens jau šobrīd neļauj būvēt jaunu līniju tā, 

ka tā iet pāri kādas mājas jumtam. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, viņa man iet, vēsturiski. 

Lauris Baltiņš atbild, esošā līnija tur ir neatkarīgi no mums. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, bet saprotiet, ir starpība, dzīvot zem sadales tīkla līnijas 

un dzīvot zem augstsprieguma līnijas. 

Lauris Baltiņš atbild, bet šobrīd nav nekādu pazīmju, kas liecinātu, ka līnijas trase ietu 

pār jūsu īpašumu vai pār kādu jumtu. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, viņa tur ir, es katru dienu redzu! 

Lauris Baltiņš atbild, jā, bet līnija nav tikai vienas mājas 30 m gabals, līnija ir gara un 

tur ir dažādas vietas, kur var pieslēgties.  

Sanāksmes dalībnieks komentē, nu bet paskatieties lūdzu kartē! Tur nav iespējams citur 

palaist! Tur ir mājas! 
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Linda Einika papildina, IVN procesa laikā mēs vērtējam dažādas iespējas un arī, kā jau 

kolēģi teica, mēs ik pa laikam atmetam kādas turbīnas. Skatoties novietojumu kartē, kāda 

mums ir konfigurācija, tajā brīdī mēs sākam skatīties uz to, kur varam pieslēgties un kā 

tas ir realizējams. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, šobrīd man ir aizsargjosla 6 m, bet, ja jūs vilksiet lielo 

līniju, tad man būs 35 m. Mēs esam nesen ievākušies, man pirkt augus, stādīt tur vai 

nestādīt? Cik gadus, kad jūs nolemsiet? Kad es to zināšu?  

Kristīne Eglīte atbild, es aicinātu pēc šīs sanāksmes pienākt pie mums un pārbaudīsim, 

kas šis ir konkrēti par kadastra apzīmējumu. Es šobrīd nevaru komentēt esošo 

elektrolīniju. Esošā līnija ir esoša, par to mēs atbildību nenesam.  

Sanāksmes dalībnieks komentē, es to neprasu. Par to, kā šobrīd ir, es saprotu.  

Sanāksmes dalībnieks komentē, jaunekļiem ir jāzina, ka Skandināvijā maksā lētāk tikai tāpēc, 

ka enerģijas ražotāji drīkst pelnīt tikai 10%. Tas ir pirmkārt. Otrkārt, tad, kad tur parādās AS 

“Latvenergo”, iedzīvotājiem jau ir tāda maza neticības deva. Pēc jūsu teiktā iznāk tā, ka Latvijā 

enerģija trūkst. Par kādu cenu mēs viņu pērkam?  

 Kristīne Eglīte atbild, par biržas tarifa cenu. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, par biržas cenu. Tad, kad Latvijā vajadzēja atjaunojamo 

elektroenerģiju, tad daudzi cilvēki uzlika saules paneļus. Kas notika? Tad, kad šos 

paneļus uzlika, tad izdomāja, ka pēc 5 gadiem AS “Latvenergo” atpirks atpakaļ tikai 20% 

no saražotā. Pēc šī teksta iznāk tā, ka šī elektroenerģija nav vajadzīga. 

Lauris Baltiņš atbild, gribu uzsvērt, ka mēs, kas attīsta vēja enerģiju, mēs neatbildam par 

jautājumiem, kas saistīti ar saules paneļiem, bet īsu komentāru mēs varam sniegt. Jums 

arī jāsaprot tas, ka Latvijā ir tiešām unikāla situācija ar atbalstu mikroģenerācijai, 

mazajiem saules paneļiem, pateicoties tā saucamajai neto uzskaites sistēmai. Tad, kad 

sabiedrībā bija liels tracis, pagājušajā gadā par sadales tarifiem, šis bija viens no 

iemesliem, kas šo tarifu bija audzējis. Skaidrs, ka visiem jau bija uzstādīti paneļi, ir forši 

vasarā reizēm atdot pa nullēm, vai kādu labāku cenu, bet ziemā, kad tā enerģija reizēm 

maksā 200 euro par MWh, tad atkal par to pašu vasaras nulli saņem. Starpību vienkārši 

iekļauj tarifā un to sedz visi Latvijas iedzīvotāji. Tas bija tāds risinājums, kāds citās 

valstīs nemaz nepastāv. Tajā pašā Vācijā, cilvēki ļoti bieži uzstāda saules paneļus, pērk 

arī lieljaudu baterijas, lai varētu sev nodrošināt turpmākās 8 vai 12 stundas mājas 

patēriņam. Negribu komentēt to regulējumu, kas ir saistīts ar saules paneļiem. Es neesmu 

bijis tā izstrādē iesaistīts, arī pats neesmu tāda lietotājs, bet Latvijas situācija ir bijusi līdz 

šim īpaši labvēlīga. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, OIK vai tad visi Latvijas iedzīvotāji nekompensēja?  

Lauris Baltiņš atbild, tas nav OIK. OIK jau ir beidzies un šis projekts nepretendē uz 

subsīdiju… (runātājs tiek pārtraukts) 

Sanāksmes dalībnieks pārjautā, vai tad viņu nekompensēja? Saules paneļus, jūs 

atvainojiet, valdība pateica, ka, ja uzstādīsiet, tas būs ieguldījums nākotnē. Pēc tam, 

neteiksim jūs, bet valdība izmainīja spēles noteikumus. Pareizi?  

Lauris Baltiņš aicina atgriezties uz sarunu par vēja enerģiju. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, labi, ja šie visi cilvēki pateiks nē, tad jūs domājat, ka tos 

vēja ģeneratorus nebūvēs? 

Kristīne Eglīte atbild, šī nav sabiedriskā aptauja, šī ir sabiedriskā apspriede, kurā mēs 

informējam. 
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Sanāksmes dalībnieks komentē, sabiedriskā apspriešana ir vienkārši ķeksīša pēc, jo jūs 

neko nevarat uzbūvēt, kamēr nav sabiedriskā apspriešana. Tie ir Ministru kabineta 

noteikumi. 

Kristīne Eglīte atbild, tāpēc jūs esat droši aicināti iesaistīties, ja jums ir kādi 

ierosinājumi, komentāri, varat sūtīt tos kompetentajai iestādei. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, vēlreiz saku, jūs neņemat cilvēkus vērā, jūs vienkārši 

dragājat tālāk. Šeit kundze ir nopirkusi māju, viņai iet līnija pāri pa māju. Jūs tā kā no 

gaisa nokrituši. Pagaidiet! Tas tā gluži nav. 

Kristīne Eglīte atbild, tas, ka kundzei šobrīd ir esoša elektrolīnija pāri, viņa ir šādu 

īpašumu nopirkusi. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, jūs gribat dabūt zaļu elektroenerģiju un par to jūs sākat zāģēt 

mežu. Ja tas skars manas blakus zemes, es būšu pret. Ja tas ies, gluži, taigā ja, kaut kur dziļā 

mežā, tad lūdz, būvējiet. Bet jūs tas neinteresē, jo līnija, cik tur kV blakus iet, jums ir ērtāka. Ja 

jūs izbūvēsiet 30 km tālāk, jums nebūs vērtība būvēšanai. 

Kristīne Eglīte atbild, tas nebūs ekonomiski pamatots vēja parks. Paldies jums par 

komentāru. 

Aizkraukles novada pašvaldības pārstāve jautā, kā jūs risināsiet jautājumu, kas šobrīd pēc 

spēkā esošā Jaunjelgavas novada teritorijas plānojuma, meža teritorijās aizliedz būvēt vēja 

parkus? 

Kristīne Eglīte atbild, mēs pēc IVN procedūras beigām ierosināsim teritorijas plānojuma 

izmaiņas. Lokālplānojums vai detālplānojums. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kāpēc, ja cilvēki ir pret? Vispār, kas maksās par to vēja 

parku? Kas jums dod naudu par to, ka jūs būvēsiet to vēja parku? Kas maksā, mēs 

maksāsim? 

Kristīne Eglīte atbild, mātes uzņēmumi AS “Latvenergo” un… (runātājs tiek pārtraukts) 

Sanāksmes dalībnieks jautā, nē, es vīrietim jautāju, kas jums par to maksā, ka jūs 

prezentējat visu to ko darīs? 

Kristīne Eglīte atbild, mūsu darba vieta AS “Latvenergo”. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, ļoti daudz naudas, tas arī viss. 

Daudzbalsīga runāšana 

Sanāksmes dalībnieks komentē, bet tā ir mūsu nauda! Kāpēc mums par mūsu naudu ir jāizbūvē 

uz mūsu zemes kaut kādi šitie aparāti? Priekš kam? Tas ir jums izdevīgi, ne jau mums! 

Daudzbalsīga runāšana 

Sanāksmes dalībnieks komentē, dodiet katram, pārskaitiet uz kontu un viss būs kārtībā. Darīsim 

tā! 

Lauris Baltiņš atbild, atvainojiet, ejam labāk uz konkrētiem jautājumiem. Ja jūs jautājiet 

man, kas mums maksā, tad mums tāpat kā citiem cilvēkiem, kas ir darba attiecībās,  

maksā darba devējs. Darba devējs ir nolēmis, ka ir nepieciešams palielināt ražošanas 

aktīvus. Manā gadījumā darba devējs ir AS “Latvenergo” un es tajā neredzu neko sliktu. 

Ir ļoti normāli, ka es tur strādāju un ir normāli, ka mēs mēģinām attīstīt ražošanu Latvijā.  
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Sanāksmes dalībnieks komentē, es atvainojos, tur par ražošanu, godīgi sakot, neiet runa. 

Ekonomiskais pamatojums tai visai jūsu shēmai, ja godīgi, ir muļķīgs. Jūs plānojat… 

(runātājs tiek pārtraukts) 

Raivo Damkevics aicina secīgi iet pa jautājumiem, jo te ir cilvēki, kas gaida rindā. 

Lūdzu, es ar mikrofonu pieiešu pie visiem. Mēs nevaram garantēt, ka jūsu jautājumi 

iekļūs protokolā, ja viņi ir kaut kur no zāles beigām. Tas ir jūsu interesēs. Ievērojam 

mazliet kārtību šajā sanāksmē. 

Aizkraukles novada pašvaldības pārstāve jautā, par kompensāciju es pamanīju, ka tur bija 

rakstīts, ka vietējā kopiena varēs saņemt 1500-2000 euro/gadā, tātad lielākais varētu būt 12 

tūkstoši. Ja vēja parki 70 gadus strādās, pēc 70 gadiem inflācija tomēr arī mainās, vērtības arī. 

Mēs tad saņemsim 70 gadus pa 12 tūkstošiem? 

Lauris Baltiņš atbild, neuztraucieties, šobrīd nav pamata tā domāt. Vēlreiz uzsveru, 

Klimata un enerģētikas ministrija (turpmāk tekstā - KEM) izstrādā noteikumus. Cik man 

zināms, noteikumu 1. redakcijā paredzēta arī indeksācija atbilstoši inflācijai. Tā kā mēs 

nepārstāvam ministriju, nebūtu korekti izteikties detalizētāk, jo mēs nezinām, kādā stadijā 

šobrīd ir šis dokuments. Tas nepaliks pēc daudziem gadiem 2024. gada cenu līmenī. 

Aizkraukles novada pašvaldības pārstāve jautā, vēl mūs kā pašvaldību interesē arī 

videi kompensējošie pasākumi. 

Kristīne Eglīte atbild, ņemot vēra nosacījumus, kas tiks izstrādāti IVN procedūras laikā 

un nosacījumiem, kādus mums izvirzīs VPVB, visdrīzāk mums vajadzēs veikt 

monitoringa pasākumus putniem. Otrs svarīgs kompensācijas apjoms videi, visi koki, ko 

mēs izcirtīsim apjomā, pieņemsim 20 ha, tikpat mēs arī stādām vietā. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, vai paliek spēkā tie 800 m, viensēta un tornis? 

 Kristīne Eglīte atbild, 800 m no torņa, jā. 

Raivo Damkevics papildina, tas ir arī noteikts normatīvajos aktos. Latvijā tas ir noteikts 

cieti, nav manevru iespēju. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, es domāju, ka tie 800 m ir kaut kad diezgan sen pieņemts lēmums, 

ja? 

 Kristīne Eglīte atbild, 2020. gads 

Sanāksmes dalībnieks pārjautā, 2020. gads? Bet svarīgi ir, cik augsti tie torņi ir, vai ne? 

Pirmie es saprotu, bija kaut kādi 70 m augsti un, ja tagad ir 4 reizes augstāki, 250 m un 

vairāk, vēl pagaidām nezinām, cik augsti būs pie mums. Ja mana māja ir tuvu tornim, es 

negribētu, ne tuvāk kā 2 km. Tas nav nekas absolūti tik augstam tornim, vai ne? Vai ies 

pēc noteikumiem? Internetā diezgan daudz ko palasīju, painteresējos, no avotiem sapratu, 

ka torņu tuvumā zvēri pamet tās teritorijas, putnus nosit spārni. Cilvēkiem, diemžēl, uz 

smadzenēm iedarbojas tas viss. Kāda vaskulārā depresija iestājas un tamlīdzīgi. Daudz 

kur satraukušies, ka jaudas palielinās arvien vairāk un ģeneratorus uzstāda. Ārsti jau 

konstatējuši, ka mirstība tieši šajā jomā, rezultātā ir tieši no vēja parkiem, no tās 

iedarbības. Kāpēc mums nebūvēt tuvumā, varbūt, ka mums ir karsta kritenes, Sērenē 

konkrēti, ka tie torņi jums neiebrūk. Lasīju, ka Aizsardzības ministrija, tie poligoni 

topošie, Sēlijas poligons, Lielvārdes poligons, mēs te Sērenes gals esam taisnā līnijā, no 

viena poligona uz otru. Ja lidmašīnas gribēs taisnā ceļā lidot un tik augsti tie torņi būs, 

viņiem noteikti tas traucēs. 

Lauris Baltiņš atbild, par lidmašīnām es gribētu teikt, jā, mēs skaņojam gan ar Civilo 

aviāciju, tātad, VAS “Latvijas gaisa satiksme”, Civilas aizsardzības aģentūru, gan ar 



8. lpp. 

 

Aizsardzības ministriju, attiecīgi, viņu pakļautībā Nacionālie bruņotie spēki un Latvijas 

Gaisa spēki. Nekādā veidā nav iespējams viņus apiet, mēs skaņosim un tad skatīsimies, 

kāds būs rezultāts. 

Kristīne Eglīte atbild, par karsta kritenēm, ģeoloģiju. Pirmkārt ģeoloģiskā izpēte un 

apraksts tiek veidots IVN procedūras laikā. Pēc IVN attīstītājs veiks padziļinātu 

ģeotehnisko izpēti, kuras laikā var tikt pieņemts lēmums, konkrētajā teritorijā vēja 

turbīnas nebūvēt. Par šiem 800 m, viens ir tas, ka tas ir cietais noteikums pie kura 

nedrīkst būvēt, taču IVN mērķis ir gan šo trokšņu, gan šo mirgošanas ietekmes 

modelēšanu, ja trokšņu robežlielums pārsniedz MK noteikumos Nr. 16 noteiktās 

robežvērtības, mēs nedrīkstam būvēt turbīnu. Tādi ir tie nosacījumi,  pat, ja tie ir 800 m 

vai vairāk.  

Sanāksmes dalībnieks jautā, kā jūs varat pārbaudīt? Tikai uz tiem torņiem, kas jau ir tik 

augsti?  

Kristīne Eglīte atbild, šeit ir 2 lietas. Tiek veikta modelēšana, jo nevar izmērīt to, kas 

nav uzbūvēts konkrētā teritorijā. VPVB sadarbībā ar Veselības inspekciju izsniedz 

nosacījumus vēja parka realizācijai. Citos IVN, kas šobrīd ir izieti vēja parkiem, viens no 

nosacījumiem ir tuvākajām mājām veikt kontrolmērījumus, ja vēja parks tiks uzbūvēts un 

jums būs aizdomas, ka tiek pārsniegti robežlielumi, jūs varat vērsties pie Veselības 

inspekcijas. Tad mums būs uzdevums šo vēja turbīnu apturēt, ierobežot darbību. 

Lauris Baltiņš piebilst, es saprotu, ka jums un vēl daudziem cilvēkiem ir uztraukums par 

ietekmi uz veselību. Gan Lietuvā, gan Igaunijā ir daudz aktīvu parku, es patiešām ieteiktu 

aizbraukt apciemot un paskatīties, kā cilvēki dzīvo, pie iespējas parunāt ar viņiem. 

Domāju, ka jūs konstatēsiet, ka viņiem dzīves kvalitāte nav kritusies. Es gribētu izmantot 

piemēru, ko es pats personīgi esmu ieguvis no pirmavota. Man bija iespēja apmeklēt 

turbīnu ražotāja Siemens Gamesa parku, kas atrodas Spānijā. Viņiem tur ir vadības 

centrs, ja nemaldos, apakšstacijas un apkaimē aptuveni 60 turbīnas, dažāda augstuma. 

Tur ir arī inženieri, kas strādā maiņās un pavada 8-12 stundas katru dienu 24/7 režīmā. 

Runāju ar viņu darba drošības speciālistu, viņš teica, ka nav nekādu sūdzību no 

inženieriem par galvas sāpēm, par trauksmi, par veselības traucējumiem. Viņi tam rūpīgi 

seko līdzi, un viņi atrodas tiešā turbīnu tuvumā. Apakšstacija ir ļoti tuvu tuvākajai 

turbīnai… (runātājs tiek pārtraukts) 

Sanāksmes dalībnieks jautā, nakti viņi nepaliek? 

Lauris Baltiņš atbild, arī nakti, jo 24/7 režīmā. 

Sanāksmes dalībnieks, kurš pārstāv medniekus papildina, kundzei tā tēma, īstenībā, ļoti plaša. 

Mēs tagad runājam par 800 m, kas bija mērīti kaut kad, pie kaut kādiem noteiktiem turbīnas 

izmēriem. Kā jūs teicāt, šeit iespējams būs 200-300 m. Ģeneratora augstums ir, jūs saprotiet, pēc 

tiem rādītajiem nevar pilnīgi vairs vadīties, tie jau ir pieņemti 10 gadus atpakaļ. 

 Kristīne Eglīte atbild, tajā brīdī bija 200 m turbīnas. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, lūk , ko es atradu, 3. punkts, kas ir vides novērtējumā, 

laikam tas ir uzdevums, “Ņemot vērā to, ka vibrāciju ietekmes novērtējums nav 

noregulēts Latvijas normatīvajos aktos”, tātad tas jums jāpamato būs zinātniski. 

Kristīne Eglīte atbild, tiks izmantoti citu valstu… (runātājs tiek pārtraukts) 

Sanāksmes dalībnieks komentē, tas, ko es gribēju teikt, no vides kompensācijas mēs 

redzam, kas notiek ar HES, visas zivis ir pazudušas. Jūs varat kompensēt, ko jūs gribat, 

tās upes ir tukšas. Tagad iedomājieties, jūs saliksiet visus šos te 360 plānotos ģeneratorus, 

kas radīs skaņas spiedienu, zvēri pazudīs no turienes. Aizbrauciet līdz Alsungai, tie, kas 
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grib, parunājiet ar murkšķu saimniekiem, ko viņi pastāstīs. Aizbrauciet līdz Alsungas 

iedzīvotājiem, viņi pastāstīs, ko nozīmē šīs vibrācijas. Kā sentēvi izdzina kurmjus no 

alām, no sava pagalma? Iesprauda koku, uzlika ventilatoru un uzredzēšanos, kurmji vairs 

nebija. Tagad dzīs ārā meža zvērus, dzīs ārā cilvēkus. Tas ir tas, ko jūs runājāt, tās 

vibrācijas nespēj konkrēti nomērīt, tas nav izdarāms pusgada laikā, tur vajadzīgi gadi, lai 

panāktu tos pētījumus un viņus saprastu objektīvi. 

Raivo Damkevics atbild, tas, ko es varu pateikt par normatīvu, attiecībā uz vibrācijām, 

Jā, Latvijā nav pieņemti šie te normatīvi, parasti tiek izmantoti citu valstu, piemēram, 

Dānija, Vācija, esošie normatīvi, kas ir atzīti par nekaitīgiem tajās valstīs. Tas ir īsais 

komentārs. 

Lauris Baltiņš papildina, gribu vēlreiz atsaukties uz šo pašu Spānijas parka 

apmeklējuma pieredzi. Mēs redzējām kā govis ganās 1 m attālumā no turbīnas, kā putni 

lido, zebiekste aizskrien, zirgi ļoti mierīgi dzīvo tiešā turbīnu tuvumā. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, ir pētījumi no Amerikas, kur redzams, kā tas ietekmē 

liellopus pēc kaut kādām ģenerāciju paaudzēm. 

Kristīne Eglīte atbild, mēs būtu ļoti pateicīgi, ja jūs šos pētījumus atsūtītu, ja tie ir 

zinātniski, kurus mēs varētu izmantot IVN izstrādes laikā. 

Raivo Damkevics papildina, jā droši var sūtīt. Es, kā konsultants vēlētos iebilst, ir ļoti 

liela starpība starp dzinēju paaudzēm. Tās, kas ir tagad, modernās, tur protams ražotājs 

cenšas samazināt visus parametrus, gan vibrāciju, gan skaņas. Atsaukties uz tām 

turbīnām, kas ir uzstādītas pirms 20 gadiem īsti nevar, jo viņas būs trokšņainākas un 

pavisam citādā frekvencē to darīs. Tas tīri konsultanta komentārs.  

Sanāksmes dalībnieks jautā, man ir jautājums par to, kā šie vēja ģeneratori varētu tikt utilizēti 

pēc tam, kad beidz darboties? Es zinu, ka Vācijā ir milzīgi vēja ģeneratoru parki kā kapsētas. Tas 

dabai galīgi nav draudzīgi. Turbīnas ražojot, es saprotu, ka kaut kādas ļoti nedraudzīgas 

komponentes izmanto. Kur viņas pēc tam paliks un cik ilgs ir tas darbības laiks? 

Kristīne Eglīte atbild, turbīnas darbības laiks ir līdz 25 gadiem. Par turbīnu pārstrādēm 

es gribētu minēt, mazliet turpinot Raivo Damkevica teikto, tehnoloģijas, kas ir pašlaik 

utilizētas Vācijā, ir uzstādītas pirms  20-30 gadiem. Šobrīd vēja turbīnu ražotāji, lielie 

flagmaņi, ko mēs plānojam izmantot savos vēja projektos, piedāvā turbīnas, kuras vairāk 

kā 90% ir pārstādājamas. Vienīgais izaicinājums dažiem pārstrādātājiem varētu būt 

spārni, bet par to Lauris Baltiņš pastāstīs. 

Lauris Baltiņš papildina, Eiropas vēja asociācija atrodas pastāvīgā dialogā ar Eiropas 

komisiju, runā par šo regulējumu. Viņi plāno apstiprināt tā saucamo Zero Waste 

bezatkritumu politiku. Tas nozīmē, ka nepārstrādājamas, deponējamas sastāvdaļas 

vienkārši nedrīkst būt. Tas, ko mēs redzam, ko ražotāji dara, lai pārstrādātu jau šobrīd, 

viņi sadala pa komponentēm, izdala ārā jebkuru vērtību, metālus no tām pašām 

lāpstiņām. Pamatā šobrīd ir 3 iespējas – grinderēt, sagriezt mazās daļiņās un izmantot kā 

pildvielu tālākā būvniecībā; pirolīzes process, kas tiek pētīts, augstas temperatūras 

apstākļos sadalīt pa vienkāršākiem ogļūdeņražiem un ražot sadedzināmu degvielu; 

šķīdināšana skābē vai citos šķīdinātājos, tādā veidā atgūstot līdz pat 96% no stikla 

šķiedras vai ogļšķiedras. Tas tiek pētīts, pie tā tiek strādāts. Par lielām turbīnu kapsētām 

nākotnē vairs nav jāuztraucas, jo to normatīvo aktu līmenī nevarēs Eiropas Savienība 

izdarīt. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, es tā sapratu, ka jūs esat saistīts ar AS “Latvenergo”? Tā kā mēs 

visi šeit esam īpašā situācijā, visa Latvija, Igaunija. Es saprotu, ka AS “Latvenergo” ir paredzēts 

kompensēt mums, ar pastāvīgu maksājumu vai kā? Vai tas nav apspriežams? 
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Lauris Baltiņš atbild, šobrīd, diemžēl, mēs tādā veidā nevaram šo jautājumu risināt. 

Tāpēc, ka ir konkurences nosacījumi, kas neļauj dot šāda veida īpašos tarifus. Tā nav 

slikta ideja, mēs esam to bieži vien dzirdējuši. Būtu to vērtīgi attīstīt tālāk, bet pagaidām 

to nevar īstenot. Tādēļ šobrīd ir šis te kopienu maksājums izstrādes stadijā, kur tiek 

maksāts pašvaldībām un tālāk pašvaldība var novirzīt iedzīvotāju vajadzībām. Vistuvāk 

potenciāli skartajiem arī būs šis te kompensācijas maksājums.  

Sanāksmes dalībnieks jautā, jūs sakiet, ka varētu izmantot kaut kādus pārstrādātos materiālus 

būvniecībā vai kam citam. Es konkrēti zinu, ka tas tik vienkārši nav, jo man pašai bija pētījums 

par šķeldas pelnu izmantošanu betona ražošanā. Absolūti tas tā neiet, ar Vides dienestiem neko 

nevar saskaņot, tāpēc ir bažas par to, vai tiešām kādas no tām komponentēm varēs izmantot 

tālāk, jo tā ietekme uz vidi tomēr ir. Ja tas ir izstrādes stadijā, tad cik ilgu laiku tā pētniecība 

paņems, un, vai novedīs pie kāda pozitīva rezultāta? 

Lauris Baltiņš pateicas par komentāru. Tas, kas dod pozitīvu cerību ir tas, ka ļoti lieli 

rūpniecības milži pie tā strādā, piemēram, Siemens, Vestas, kam ir miljardu apgrozījumi, 

spēcīgas pētnieciskās komandas. Līdz ar to, šobrīd mums nav pamata domāt, ka tas 

neizdosies. Mēs dzirdam, ka jau šobrīd ir iespējams pārstrādāt ļoti augstu procentu no 

turbīnu lāpstiņām. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, sakiet lūdzu, kad vēl ir plānots kāds apspriešanas periods? 

Kristīne Eglīte atbild, sabiedriskā apspriešana tiek plānota, visdrīzāk, šī gada beigās, 

taču, kā minēja Elīna Silgaile, ir paredzēti aptuveni 4 informatīvie semināri, par kuriem 

informēsim gan mūsu mājas lapā, gan vietējos laikrakstos un cerams, ka arī pašvaldība 

būs atsaucīga. Tuvākie informatīvie semināri varētu būt vasaras laikā, jūlijs, augusts.  

Sanāksmes dalībnieks jautā, šobrīd visā pasaulē izmanto mākslīgo intelektu. Varbūt jūs arī 

varētu savām turbīnām izmantot, piemēram, ja tuvumā noteikta attāluma lido putni, uzstādīt šo 

mākslīgo intelektu, kas apstādina turbīnu? 

Kristīne Eglīte atbild, jā, tieši ļoti aktīvi strādājam pie šādiem risinājumiem. Aktīvi 

pētām dažādus ražotājus, kas izmanto mākslīgo intelektu. Ir jau atstrādāts algoritms, 

turbīnas vai nu periodiski aptur, vai palēnina to darbību, lai izvairītos no sadursmju 

riskiem ar putniem un sikspārņiem. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, laikam es atkārtošos, bet man vienalga netapa skaidrs par 

konkrētību. Lai mēs būtu kaut cik vienlīdzīgās pozīcijās, mēs tomēr esam atnākuši. Es domāju, 

ka ne tikai man, bet arī citiem, atļaušos teikt- kaimiņiem, ir vajadzīga kaut kāda konkrētība. Kas 

būs ar mājas jumtu, kas būs ar manu mežmalu? Mums ir iedots laiks līdz 12. aprīlim iedot kaut 

kādus komentārus. Nu labi, es iedošu kaut kādus komentārus, bet es gribu redzēt, par ko es tos 

komentārus dodu. Man ir vajadzīga konkrētība, tāpat kā daudziem citiem šeit. Varbūt jūs variet 

tomēr izstāstīt, kāda ir mūsu iespēja ietekmēt šo procesu? Pagaidām rodas sajūta, ka mēs esam 

atnākuši, jūs mums nolasāt lekciju, cik tas viss ir labi, tikko mēs par kaut ko iebilstam, saņemam 

atbildi - MK noteikumi. Mēs mainīsim MK noteikumus. Kāda velna pēc tad mēs šeit vispār 

atrodamies? 

Raivo Damkevics atbild, no procedūras viedokļa, tas termiņš, kas ir līdz 12. aprīlim, tas 

ir sākotnējās sabiedriskās apspriešanas termiņš. Principā, tā jēga ir dot komentārus par 

izstrādāto IVN  programmu. Ja jums liekas, ka kaut kas tajā programmā nav iekļauts, 

kaut kas jāpēta papildus, kādi aspekti. Tas nav par konkrētiem pasākumiem. Nākamais 

lielais termiņš būs tad, kad tiks izstrādāts IVN ziņojums. Es, kā konsultants, varu pateikt, 

ka mēs arī nezinām, kur tās turbīnas pašlaik būs. Daļu zinām, daļu nezinām. (runātājs 

tiek pārtraukts). Tā ir procedūra…(runātājs tiek pārtraukts) 
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Sanāksmes dalībnieks komentē, vai arī vienkārši neinteresē mūsu viedoklis un mēs te 

sēžam ķeksīša pēc. 

Raivo Damkevics atbild, ja mani neinteresētu, es nebūtu šeit. Mums pēc procedūras viņa 

ir jādara tagad. Mēs nevaram viņu taisīt gada beigās un tad uzreiz ziņojumu apspriest. Tā 

ir procedūra, ko nosaka likums par IVN. Es jums atbildēšu. Pirmā daļa ir par 12. aprīli, 

kas ir sabiedrības diskusija par IVN programmu. Nākamā lielā daļa, kas notiks šīs vasaras 

laikā, ir liela daļa pētījumu, tie tiks apkopoti. Beidzot mēs zināsim, kur potenciāli var 

izvietot vēja ģeneratorus. Tad mēs varēsim sākt rēķināt attālumus no mājām, varēsim sākt 

skatīties kādas līnijas, kur viņas varētu iet. Parasti runa iet par kabeļu līnijām starp 

turbīnām. Par iespēju ietekmēt… (runātājs tiek pārtraukts) 

Sanāksmes dalībnieks jautā, es iejaukšos, bet kurš ir tas brīdis, kad iedzīvotājs var… 

(runātājs tiek pārtraukts) 

Raivo Damkevics atbild, IVN ziņojuma apspriešana, tas ir tas brīdis, kad mums ir 

nofiksēta situācija. Kad Pasūtītājs ir sapratis, ka viņš grib šeit un tur turbīnu. Tad jūs 

varat ieraudzīt to, ka tā turbīna ir tur un gribu komentēt par to. Nākamā lieta, pēc 

procedūras, jo viss pamatojas uz normatīvajiem aktiem. Pēc procedūras jums ir tiesības 

protestēt tad, ja tiek pārkāpti kādi normatīvi. Tas ir pēc loģikas, nevis vienkārši tāpēc, ka 

es negribu. Es negribu, lai jūs šodien ejat ārā no šīs mājas. Jūs mani klausīsiet? 

Neklausīsiet. Tiesības protestēt ir iedzīvotājiem, bet tam protestam ir jābūt saprātīgam. 

Nevis tādēļ, ka negribu, bet tādēļ, ka kaut kas tiek pārkāpts vai kādas tiesības tiek 

ierobežotas. Vēl nākamais slānis ir tāds, ja ir runa par netaisnīgam normatīvo aktu 

prasībām. Ne mēs, ne SIA “Latvijas vēja parki” neesam normatīvo aktu izstrādātāji un 

apstiprinātāji. Pilsoniskā sabiedrībā pilsonim ir tiesības ierosināt kaut 5 km zonu apkārt 

jebkurai mājai. Tad tam ir jāiziet cauri ministrijai, Ministru kabinetam, tam ir jāsaņem 

akcepts valdībā, jo valdība skatās plašākā tvērumā uz to pašu valsts energo drošību. Šajā 

gadījumā tā nav SIA “Latvijas vēja parku” patvaļīga vēlme, kā te spēlē dotā momentā.  

Mēs jau redzējām prezentācijā, ka tas ir Ministru kabineta lēmums, attīstīt šo vēja 

enerģiju. Viņi ir izpildītāji, tas ir no manis personīgi komentārs. Gari sanāca, piedošanu. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, visiem ir mājas, savs īpašums. Visi kādreiz ir kaut ko būvējuši, 

kaut ko taisījuši. Lai kaut ko iesāktu, taisa eskīzi. Ar to eskīzi iet pie arhitekta, projektētāja, vēl 

kaut kur, apstiprina, pareizi vai nepareizi, vai to var izdarīt pēc noteikumiem. Pašlaik jums tāda 

eskīze nav redzama. Mums nav ko spriest! Nav pamatojuma, nav ko apspriest. 

Kristīne Eglīte atbild, kā Raivo Damkevics jau minēja, mēs veicam šo IVN atbilstoši 

procedūrai. IVN likums nosaka, ka iedzīvotāji par šo darbību ir jāinformē pēc iespējas 

agrākā projekta posmā, tad, kad nav šīs skices, nav konkrētie novietojumi, mēs jūs jau 

informējam, ka šāda darbība ir paredzēta. Likums paredz, ka sabiedriskajā apspriešanā, 

kas varētu būt šī gada beigās, otrajā pusē, mēs jūs informētu par konkrētiem 

novietojumiem, kā Raivo Damkevics minēja. Mūsu ieskatā ar to ir par maz, tāpēc mēs 

apņemamies brīvprātīgi rīkot pa vidu šīs darba grupas jeb informatīvos seminārus, lai 

mazliet vairāk pastāstītu par lielākajām, būtiskākajām ietekmēm. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, varējāt nākt uzreiz ar gatavu. 

Raivo Damkevics atbild, mēs nevaram, saprotiet, mēs nevaram nākt ar karti, jo viņas 

nav. Lai mēs tā darītu, jātaisa grozījumi MK noteikumiem. Piedošanu. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, semināri ja, kad zinās, kur tie torņi atrodas. Kā mēs varēsim, vai 

tajā laikā atkal būs sanākšana vai tas būs caur internetu? Kādā veidā mēs varēsim kaut ko 

noprotestēt vai savu viedokli izteikt? 
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Kristīne Eglīte atbild, mēs esam atvērti ierosinājumiem, bet šķietami, ka vislabākais 

formāts būtu šāda veida tikšanās pēc darba laika, aptuveni 18:00 vakarā. Mēs klātienē 

atbraucam, nevis attālināti. Mūsu ieskatā, tas ir vislabākais risinājums. 

Raivo Damkevics piebilst, ja netrāpīsies kovids, tad visticamāk klātienē. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, sakiet lūdzu, kad SIA “Latvijas vēja parki” ir dibināti un kas ir 

īpašnieki viņiem? 

Lauris Baltiņš atbild, dibināti 2022. gadā. 80% pieder AS “Latvenergo” un 20% AS 

“Latvijas valsts meži”. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kas notiks ar jums visiem, ja tas projekts izgāzīsies? Ja 

Jaunjelgavieši un tie, kurus tas skar, atteiksies no šiem vēja parkiem, kas notiks ar jums visiem, 

visiem projektiem un to, kas jau ir izdarīts? Iznāk, jūs to naudu tā kā pa gaisu esat izsvieduši tam 

priekšrakstam? 

Kristīne Eglīte atbild, mēs veicam IVN visās šajās 8 teritorijās, lai kopā realizētu 800 

MW. Tad, kad tiks saņemts IVN ziņojums, VPVB prasības, ja būs, saskaņojums ar 

nosacījumiem no Aizsardzības ministrijas, VAS “Latvijas gaisa satiksme”, Civilās 

aviācijas aģentūras, tad mēs izlemsim kādā konfigurācijā, un, kurus tieši vēja parkus 

būvēt. Jo vēja parkiem ir jābūt ekonomiski pamatotiem, un tikai tad mēs viņus drīkstam 

būvēt.  

Raivo Damkevics atbild, jebkas, kas iet caur IVN ir biznesa risks. Ir iespēja, ka 

ierosinātājs samaksā naudu par šo novērtējumu un nevar šo darbību veikt. Es domāju, jūs 

visi esiet manā vecumā &co , atceraties tādu projektu, kas saucās celulozes rūpnīca, pie 

Jēkabpils. Tur arī tika veikts IVN. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, man tuvumā būs Sēlijas poligons, mums arī neprasīja vai 

gribam vai negribam. Klausoties sabiedrību un jūs, saprotu vienu lietu. 800 m ir Ministru 

kabineta noteikumi, ne tuvāk par. No cilvēciskā viedokļa, atkāpieties 2 km. Tas būs solis pretī 

sabiedrības interesēm. Viņi jūs uzklausīs, jūs būsiet nākuši soli pretī un visi būs laimīgi. 

Kristīne Eglīte pasakās par komentāru. Šāds komentārs, protams, ir ļoti labs, bet vērtējot 

teritorijas, kurās var uzbūvēt vēja parkus, Latvijā ir ļoti maz. Ja uzliktu šādu karti ar 2 km 

zonu ap visām viensētām, tad praktiski šādu teritoriju vairs nepaliek Latvijā. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, principā, jautājums bija par ekonomisko pamatojumu. 

Jūs saucāt Skandināviju, rādījāt visas tās pārējās padarīšanas, kā tur ir viss smuki 

sataisīts. Vai tad ir pamats pētīts, zeme pētīta? Skandināvijā, es zinu, ka lielākā daļa ir 

klints, viņiem arī kad ceļus vienreiz izbūvē, viss ir okey. Latvijā izbūvē ceļus, pēc pāris 

gadiem, jebkurā gadījumā, sākas kaut kas un viņš vienkārši grūst kopā, jo reāla pamata 

nav. Vai kā izbūvē vai neizbūvē. Šeit būtu jāņem vērā arī Daugavas tece, būtībā uz šo te 

pusi (rāda prezentācijas kartē) vispār nevajadzētu bāzties virsū. Tieši tāpēc, ka nav nekādi 

žurnāli izlasīti, nav nekas parādīts, bet migrācija tur jebkurā gadījumā būs iespējama. 

Galvenokārt, ies pāri pa Sēreni. Vai ne tā? Visas šīs te vides lietas, par kurām tiek runāts, 

ka tas HES arī uzcelts, īsti nav tā. Es nezinu, vai tur ir monitorings, varbūt ir katru gadu, 

varbūt kaut kas arī tur neietilpt, es arī nezinu, kā tur daba uzvedīsies. Mēs te mazie 

cilvēki kaut ko domājam, bet reāli, kā tas būs? Tāpēc arī komentārs, ka vēlams vairāk iet 

projām no šejienes. Pieņemsim, lai uzbūvē Mārupē to parku. 

Lauris Baltiņš atbild, 800 m no mājas. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, lai iebūvē. Būvē jau reāli dēļ lielās pilsētas. Tie cilvēki, 

kas te dzīvo tajās mājās, viņi kā kurināja ar malku, tā kurinās. Viņiem tas internets bišķi 



13. lpp. 

 

mazāks, viņš to panelīti uzliks, pa dienu paskatīsies un vakarā ies gulēt. Šī te pamatne, 

kas ir visās Skandināvijas valstīs un Latvijā, tā makten atšķiras. 

Kristīne Eglīte atbild, par ģeoloģiju mēs ļoti labi zinām, ka Skandināvijā ir šis 

kristāliskais pamatklintājs, kas atsedzas un turbīnas var novietot uz tā. Latvijā 

kristāliskais pamatklintājs iegulst vairāk nekā 1 km dziļumā. Skaidrs, ka pirms vēja parku 

būvniecības mēs veiksim ģeotehnisko izpēti. Vēja parkus ir iespējams būvēt arī mīkstās 

gruntīs. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, tieši tur ir purvs. 

Lauris Baltiņš atbild, par grunti un purvu. Ir arī citi projekti gan Latvijā, gan Igaunijā, 

kur būvē tieši šādos apstākļos. Somijā jau ir uzbūvēti parki, Somijā ir arī kristāliskais 

pamatklintājs, bet ir ļoti.. (neskaidra runa). Esam runājuši ar Somijas valsts mežiem, kas 

sagatavo zemi vēja parku būvniecībai, un saka, ka tā ir normāla prakse, reizēm ir 

jāizmanto pāļi, var būvēt arī šajā gruntī. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, cik saprotu, visas līnijas pārsvarā ir paredzētas kā gaisvadu vai 

kabeļu izpildījumā? 

Kristīne Eglīte atbild, mēs šobrīd vērtējumā izskatām abas alternatīvas. Līnijas, kas 

savienos turbīnas savā starpā būs kabeļu līnijas. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, paskatoties novietojumu mežā, kur ir plānots, tuvākā 

110 kV līnija iet, Stelpe, tur augšā (rāda kartē) pēc AST mājas lapā pieejamās 

informācijas. Otra tad aiziet, Lietuva, tas ir atkal tajā posmā (rāda kartē). Jautājums ir, kā 

līdz viņām jūs nokļūsiet?  

Kristīne Eglīte atbild, mēs vērtējam abas alternatīvas, gan gaisvada 110 kV līniju, gan 

kabeļu līniju.  

Sanāksmes dalībnieks jautā, mani interesē, kāda būs ietekme uz mobilajiem sakariem, kad 

parādīsies tās augstsprieguma līnijas. Dotajā brīdī, no manas mājas ļoti tuvu iet elektrolīnija un 

sakari praktiski nav nekādi, neatkarīgi no tā, pie kāda operatora es esmu. Ja tur ceļus būvēs, man 

turpat netālu ir karjers. Tas nozīmē, ka turpat atkal varētu tikt ņemta grants. Pirmajā  reizē bija tā, 

ka pazuda akā ūdens. Ja tagad atkal kāda darbība būs, tas nozīmē, ka māja paliks bez ūdens. Tas 

ir visas dzīvības pamats. 

Kristīne Eglīte atbild, par elektroniskajiem sakariem varu komentēt, ka tā ir daļa, kas 

mums ir jāvērtē IVN. Ja karjers iegūst būvmateriālus neatbilstoši nosacījumiem, droši 

ziņojiet Valsts vides dienestam. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, ko tas dos? 

Raivo Damkevics atbild, man ir īss komentārs no pieredzes, būvniecības darbības notiek 

pēc vides atļaujām. Šajā gadījumā jums ir jāziņo par atļaujas pārkāpumu.  

Pašvaldības pārstāvis komentē par derīgajiem izrakteņiem. Kārtība ir tāda, ir jāsaņem 

atļauja pašvaldībā. Mēs vienmēr pie nosacījumiem arī norādām, par ūdeņiem, ja pazūd, 

tad tie, kuri derīgos izrakteņus iegūst, viņiem ir jānodrošina ūdens piegāde iedzīvotājiem 

no citiem avotiem. Mēs tādus nosacījumus liekam. Viņi vēršas pie pašvaldības ar 

lūgumu, atļaut veikt derīgo izrakteņu ieguvi, mēs atļauju izsniedzam. Pie atļaujas nāk klāt 

nosacījumi, kuros mēs arī šādu punktu liekam, par to, ja pazūd ūdens, tad ir jānodrošina. 

Parasti tas ir pie dolomīta, kur spridzina. Bet kad vienkārši rok, tur tiek veikta izpēte vai 

apakšā vispār ir gruntsūdeņi. Ja nav, tad tādus nosacījumus mēs neliekam. Parasti tad, 

kad iegūst dolomītu, spridzina, tad noteikti liekam šādus punktus. 
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Sanāksmes dalībnieks jautā, pastāstiet par apakšstacijām, cik viņas būs mežā. Vai viņas rūks? 

Kas tur būs ar tām litija baterijām? Iedzīvotāji, ļoti daudzi, nesaprot, kas pa šausmām tur būs. 

 Raivo Damkevics precizē, kura būs šausmas? 

 Sanāksmes dalībnieks atbild, apakšstacijas, cik būs mežā iekšā? 

Kristīne Eglīte atbild, mežā viena apakšstacija. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, viena uz visām 60? 

Kristīne Eglīte atbild, jā, viena uz visām 60 turbīnām. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kurā vietā viņa būs? 

Kristīne Eglīte atbild, precīzu novietojumu mēs nezinām, tāpēc, ka mēs vēl vērtējam 

turbīnu izvietojumu. Apakšstacijas izvietojums ir atkarīgs no turbīnu izvietojuma, lai tās 

varētu saslēgt un ekonomiski pamatot apakšstacijas novietojumu. Tāpat, blakus 

apakšstacijai, mēs pētām iespēju izvietot enerģiju uzkrājošās sistēmas. Šobrīd vērtējam 

litija tehnoloģijas. Litija tehnoloģijas izskatās dabā kā tāds jūras konteiners, kurā iekšā ir 

šīs litija jonu baterijas. Šis konteiners tiek novietots uz betona pamatnes. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, redzēju, ka uz spārniem veidojas apledojums. Kādā veidā tas ir pēc 

tam dabūjams nost? 

Kristīne Eglīte atbild, kā minēja Lauris Baltiņš savā prezentācijā, ja ir paredzams risks 

apledojumam, tad tiek izmantota spārnu apsildes tehnoloģija. Spārni tiek sildīti un 

neveidojas apledojums.  

 Sanāksmes dalībnieks jautā, ar ko viņus silda? 

 Kristīne Eglīte atbild, ar elektrību. 

 Raivo Damkevics papildina, tā pati turbīna, kas saražo elektrību, sevi arī apsilda. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, tie Ministru kabineta noteikumi paredz kompensēt komerczemēm 

kompensāciju? Vērtība zemei krīt, ja cilvēks nodomās pārdot, par to cenu jau nepārdos vairāk, kā 

tagad var pārdot. 

Kristīne Eglīte atbild, šis jautājums ir tāds diskutabls, jo no vienas puses, protams, 

īpašuma vērtību ietekmē jebkādi lieli objekti, arī šādi vertikāli kā vēja turbīnas. Tajā pašā 

laikā, šajā teritorijā ir labu ceļa infrastruktūru blakus attīstīt un labs elektroenerģijas 

pieslēgums, kas, iespējams, šo vērtību paaugstina. Šī sadaļa par īpašumu vērtību arī ir 

iekļauta IVN ziņojumā. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kāda ir pašvaldības ietekme apturēt šo projektu vispār? 

Aizkraukles novada domes priekšsēdētaja vietnieks atbild, es gaidīju šo jautājumu. 

Šajā mirklī pašvaldības iespēja apturēt nav pilnīgi nekāda, ja procedūra norit atbilstoši 

likumdošanai. Pēc tam pašvaldība, beidzoties darba šim ziņojumam, var lemt gan par, 

gan pret. Katrā ziņā, pastāv iespēja, ka apstrīdēt var abas puses. Ja pašvaldība aizliedz, 

tad aizliedz kaut ko pamatoti, likumīgi. Es gribētu nokomentēt jūsu teikto par medībām, 

pilnīgi garām, viss tur darbojas zem ģeneratoriem. Kurmji dzīvo ļoti labi, man pašam 

mājās ir divi ģeneratori, un viņi dzīvo. Ja nopietni, tad pašvaldības iespējas šodien kaut 

ko aizliegt, pēc emocionālām sarunām, noteikti nav. Gaidām ziņojumu, vērtējumu. 

Pašvaldība lielos vilcienos ir par šo attīstību, energoneatkarību, saprotam, kādos 

apstākļos dzīvojam. Pašvaldību interesē kompensācija kā pašvaldībai, tā iedzīvotājiem. 

Pieņemot lēmumu, pašvaldība noteikti liks kopā ekonomisko pusi un iedzīvotāju vēlmes. 

Kompensācija, es negribu pārmest AS “Latvenergo” un AS “Latvijas valsts meži”, tas ir 
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MK noteikumos, projektā. Šajā brīdī noteikti ne tikai Aizkraukles novada pašvaldība, bet 

kopā arī Latvijas pašvaldību savienību, ietekme beidzamajos gados ir mazāka, tas ir 

mūžīgais stāsts kā tiek apspriests likumprojekts un Ministru kabineta noteikumi. Kā jau 

minēja kolēģe, šis vienreizējais maksājums 70 gadus nav pareizs, droši vien, tur būtu 

atkarīgi kaut kādi procentu maksājumi, bet noteikti ir kaut kāda ārvalstu pieredze. 

Jautājums, kā to pieņem mūsu valdība, Saeima, kā izturēsies pret iedzīvotājiem. Es 

saprotu, ka tāda lielā teikšana jau AS “Latvenergo” arī nav. AS “Latvenergo” pieder 

Ekonomikas ministrijai. Tāds tas stāsts ir. Lai paiet šie 6 mēneši. Pa vidu, tiešām, ja AS 

“Latvenergo” ir sociāli atbildīgs uzņēmums, ceru, ka ir, noteikti iedzīvotāji gribētu, ka 

nāk tā karte, neturiet viņu līdz tiem beidzamajiem 6 mēnešiem. Parādiet, reku būs, līdz ar 

to mums rodas priekšstats, mēs jau varam skatīties savu ceļu infrastruktūru. Tas būtu tāds 

lūgums no virzītāja. 

Kristīne Eglīte atbild, tāpēc es vēlreiz atkārtoju, ka plānojam šos informatīvos 

seminārus, kuru laikā informēsim iedzīvotājus par starprezultātiem, lai nav tikai 

sabiedriskā apspriešana, kur ir gala rezultāti un ir maz laika, lai sagatavotos. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, jūs teicāt, ka visi torņi, vēja dzirnavas, būs savienotas ar kabeli. 

Tālāk jūs lemsiet vai gaisa līnija vai kabelis ies līdz transformatoram un tālāk? Ja tās visas 

komunikācijas skars privātās zemes, kā tur paredzēt darbību? 

Kristīne Eglīte atbild, savā starpā, jā, turbīnas savienos kabeļu trases. Savienojumu pie 

augstsprieguma līnijas, nedrīkstam būvēt neko skarot privāto īpašumu, ja mums nav 

saskaņojums vai piekrišana no privātā īpašuma īpašnieka. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, es ļoti ceru, ka jūs ņemsiet vērā to, kas izskanēja šeit, lai tiktu 

ievērotas iedzīvotāju intereses, lai šie ģeneratori nebūtu tik tuvu, tur, kur viņi var mest to ēnu, 

mirgot. Tur, kur ir valdošie vēji, kas var šo skaņu atnest pastiprināti, nevis pretējā pusē. To visu, 

protams, es saprotu, tas viss tiek modelēts un novērtēts, bet mani ļoti pārsteidza viena interesanta 

lieta, kas ir attieksme no iedzīvotājiem. Tā ir - neceliet šeit, celiet citur. Citur iedzīvotāji teiks 

neceliet pie mums, celiet citur. Mums vajag zaļu enerģiju, mums vajadzētu tikt vaļā no Krievijas 

gāzes, ogļu izmantošanas, Latvijā varbūt mazāk, bet citur Eiropā. Tajā pat laikā, mēs atsakāmies 

no visa. Visa, kas kaut kādā mērā mūs skar. Mēs nevaram augt, mēs nevaram kaut ko darīt, ja 

mēs tikai un vienīgi atsakāmies, ja pat neizvērtējam iespējamos riskus. Mēs katrs atbildīgi 

rīkojamies, gribam, lai šie cilvēki atbildīgi rīkojas, un, es ticu, ka viņi arī atbildīgi rīkojas. Kāpēc 

mums atkal apšaubīt visu? Dodam iespēju, lai viņi sagatavo savu plānu, priekšlikumu. Es ceru uz 

semināriem, gan šeit Jaunjelgavā, gan, iespējams, arī kaut kur citur, varbūt jums jāpabraukā arī 

kaut kur tuvāk, arī kādā citā kultūras centrā. Es ceru, ka mēs arī atvērsim savu skatu, varbūt, ka 

vajag tomēr iziet uz kompromisu daudzos jautājumos. Par tām ietekmēm, transformatoru 

būšanām un visu pārējo, mēs nedzīvojam vairs tajā laikmetā, kas bija. Apstākļi un tehnoloģijas 

mainās, ceram, ka mēs arī spējam mainīties līdzi tehnoloģijām.  

Raivo Damkevics pateicas par viedokli. Transformatori ir tāds liels bubulis, principā, tie 

ir vidēja sprieguma transformatori, vismaz, kā pasūtītājs ir pašlaik iesniedzis. Ja jums ir 

AS “Latvenergo” kastīte kaut kur pilsētā, tas mazais bloks, jūs varat pieiet klāt un 

paklausīties kā viņš dūc. Viņš praktiski nedūc. Es esmu bijis klāt pie viņiem, pie viņa var 

gulēt. Nav paredzams, ka tie, ko uzstādīs, ka viņi dūks vairāk. 

Kristīne Eglīte komentē, līnijas nē, bet pati apakšstacija, tā būs kā apakšstacija. 

Raivo Damkevics komentē, apakšstacija ir apakšstacija. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, vai tie semināri būs arī attālināti? Cilvēki var atsūtīt lūgumu uz 

saiti un var attālināti? 
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Kristīne Eglīte atbild, mēs pašlaik vērtējam iespēju tikai klātienē, izvairoties no tā, ka 

pieslēdzas iedzīvotāji no Kurzemes un traucē jēgpilnu diskusiju. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, Latvija diezgan maza ir, nebūtu jau nekas slikts. 

Kristīne Eglīte pateicas par ieteikumu. 

Raivo Damkevics komentē, ir cilvēki, kas neietilpst vispār nekādā ietekmes zonā 

konkrētajam projektam un viņi drīkstēs izlemt jūsu dienas kārtību? Nē īsti, jūs tak 

nedosiet iespēju. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, par esošajiem vēja parkiem Latvijā, kas jau ir, tie pozitīvie un 

negatīvie stāsti, skatījumi, kur var dabūt informāciju vairāk? 

Kristīne Eglīte atbild, par vēja parkiem Latvijā pozitīvo stāstu ir diezgan maz. Maz ir 

stāstu, jo Latvijā ir maz vēja parku. Latvijā ir viens vēja parks pie Grobiņas, viens vēja 

parks pie Ventspils, kas izbūvēts pirms 2 gadiem. Informācija no iedzīvotajiem, pati 

atceros, šī gada janvārī, vai pagājušā gada decembrī bija sižets “Vides fakti” , kur tika 

intervēti iedzīvotāji, kas dzīvo pie Grobiņas vēja parka. Tāpat, Vēja enerģijas asociācijas 

mājas lapā pieejami Youtube video, kur aptaujāti iedzīvotāji, kas dzīvo tuvumā Grobiņas 

vēja parkam, viņi ir komentējuši, kāda ir ikdiena pie šī vēja parka. 

Lauris Baltiņš piebilst, Latvijā ir uzstādīti 40 MW, Lietuvā jau vairāk nekā 1100 MW un 

viņi aktīvi būvē vēl. Reāli praksē vislabāk, viedokli, tādu kvalitatīvu, iegūt šobrīd var 

Lietuvā. Tur parki ir vairāki, moderni un mums nav indikāciju, ka iedzīvotājiem būtu 

kādi reāla neapmierinātība vai dzīves kvalitātes krišanās. Arī citur Eiropā, kur parku ir 

vēl daudz vairāk.  

Sanāksmes dalībnieks komentē, ja Latvijā ir tie parki, tad jums vajadzētu tā kā 

painteresēties un nākt ar informāciju šurp… (neskaidra runa) 

Lauris Baltiņš atbild, mēs neesam saņēmuši nekādu negatīvu informāciju no šiem te 

parkiem. 

Sanāksmes dalībnieks, jūs taisīsiet pētījumu. Es sapratu tā, uztaisa kaut kur vēja parku, jauno, 

un pēc tam mēs gaidām no jums jūsu atsauksmes. Tad mēs to apkoposim un domāsim tālāk ko 

darīt. Es pareizi sapratu? 

Raivo Damkevics atbild, nē, procedūra ir tāda, ka, dotajā momentā, IVN ir uz konkrētu 

objektu. Tas nav uz teorētisku objektu, tas nav uz pieredzi, kaut kur ārpus. Ir konkrēts 

objekts ar konkrētu konfigurāciju, konkrētu izvietojumu dabā. Ir 2 slāņu pētījumi – 

pirmais slānis ir dabas, vides pētījumi, piemēram, ornitologi, sikspārņu, biotopu 

speciālisti, kas apseko attiecīgo teritoriju, un pasaka, tur ir dabas vērtības vai nav. Otrais 

ir modelēšana, jo nevar nomērīt to, kā nav, bet ir zināmi, kaut vai tam pašam vēja 

dzinējam, ir zināmi turbīnas parametri, ko iedod turbīnas ražotājs. Pie tāda ātruma tādā 

frekvencē izdos tik daudz decibelus. Šīs ietekmes tiek modelētas arī konkrētai zemes 

virsmai, cik tālu skaņa izplatās. Noteiktas frekvences, rupji sakot, 20 Hz skaņa izplatās 

tik kilometrus vai metrus no turbīnas, 40`000 Hz skaņa izplatās tik tālu no turbīnas. Cik 

daudz dzēš apkārtējais mežs, kas ap to atrodas. Vēl tiek katrai turbīnai rēķinātas 

summārās ietekmes no pārējām turbīnām un skaņas, kas rodas no autoceļiem. Tā ir 

modelēšana, un tad mēs varam pateikt, ka šo vēja parku no robežas varēs dzirdēt 100 m 

vai 200 m attālumā. Tad tā skaņa ir nebūtiska un viņa dzēšas. Tā tas pētījums notiek, 

rezultātus uzliek uz grafiskiem materiāliem. Karte, kur var redzēt, tik decibelu tādā 

frekvencē aizceļo tik tālu. Labāk nemācēšu paskaidrot. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, lai precīzi uzzinātu rezultātu, kā ietekmē, sākumā vajag uzbūvēt un 

tad viņu novērtēt, kā ietekmēs vai neietekmēs cilvēkus. Bet tas izmaksās vismaz 100 000 euro, 
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mobilais tornis  maksās  100 000 euro, lai viņu uzbūvētu. Tā ir krietni dārgāka cena. Neviens no 

tiem AS “Latvenergo” un tiem pārējiem negrib riskēt. Iedod naudiņu, lai pēc tam. Viņi grib… 

(neskaidra runa)… pēc tam ej un pasaki, ka tev viņi nepatīk un vajag viņu barot. Par to, tad taisa 

vienas dienas darbību uz kompjūtera, nospiež trīs pogas un viss kārtībā. Ir rezultāts, par ko jau 

teicāt. 

Kristīne Eglīte pasakās par viedokli. Gribētu oponēt, neko nedrīkst būvēt, tāpat, kā jūs 

jau minējāt, ka jebkurai ēkai ir nepieciešams saskaņojums, arī jebkuram tornim sākumā ir 

nepieciešams saskaņojums, šajā gadījumā IVN, lai vispār jebko drīkstētu būvēt. Tikai tad 

drīkstētu veikt šādus mērījumus. 

Lauris Baltiņš piebilst, nav tādu prakse, no kuras mēs izvairāmies. Nav tādu mobilo 

torņu uz ritentiņiem, atved un uzliek, tā vienkārši nenotiek. Ir vēja masti, kurus var 

uzstādīt un veikt vēja mērījumus, bet tas nav kaut kāds pārvietojams vēja turbīnas tornis. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, iet runa par sakaru mobilo torni.  

Raivo Damkevics atbild, tie nav savstarpēji salīdzināmi lielumi.  

Sanāksmes dalībnieks jautā, cik ilgs laiks pagāja kamēr uzcēla pie Grobiņas un pie Ventspils? 

Kristīne Eglīte atbild, Ventspils vēja parkam, IVN tika uzsākts, manuprāt, 2010. gadā, 

pabeigts 2013. gadā. Pabeigts tika 2022. gadā, manuprāt, 2 gadus tika būvēts vēja parks. 

Pie Grobiņas, es pavisam kā mazs bērns atceros, ka viņi būvēja ļoti ātri, tajā brīdī nebija 

jāveic tādi IVN. Attīstītājam bija zeme un viņi ļoti ātri uzbūvēja, manā atmiņā, tas bija 

kaut kur gada laikā, bet es kā bērns to atceros. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, cik ilgā laikā jūs plānojat realizēt šo projektu? 

Lauris Baltiņš atbild, šis ir labs jautājums. Mums ir patiešām jāskatās, kāds būs 

iznākums IVN, cik ātri tiks iegūts AS “Augstsprieguma tīkli” pieslēgums un visi citi 

nepieciešamie saskaņojumi. Pēc tam, cik ātri un veiksmīgi notiks iepirkumi 

projektēšanai, būvniecībai un visam pārējam. Indikatīvi, mēs lēšam, ka pirmie SIA 

“Latvijas vēja parki” vēja ģeneratori varētu sākt ražot ap 2028. gadu. Šajā parkā 

skatīsimies, vai tas būs šajā termiņā vai citā.  

 

Raivo Damkevics pateicas klātesošajiem par uzmanību, aicina sekot līdzi aktuālajai 

informācijai. 

 

Sanāksmi slēdz plkst. 19:53 

 

Sanāksmes vadītājs    Raivo Damkevics  

Sanāksmi protokolēja    Līga Atmata 

 
 

Protokols sagatavots, izmantojot sanāksmes laikā veikto audioierakstu. 

 
 
 

ŠIS DOKUMENTS IR PARAKSTĪTS AR DROŠU ELEKTRONISKO PARAKSTU UN SATUR LAIKA ZĪMOGU. 
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SANĀKSMES DIENAS KĀRTĪBA

Informācija par IVN procedūru

Informācija par uzņēmumu «Latvijas vēja parki»  un 
paredzēto darbību

Diskusija – jautājumi un atbildes

1

VĒJA ELEKTROSTACIJU PARKA 

«OGRE-BAUSKA-AIZKRAUKLE» 

UN TĀ SAISTĪTĀS INFRASTRUKTŪRAS

PROJEKTA ĪSTENOŠANA 

OGRES NOVADA BIRZGALES PAGASTĀ, 

BAUSKAS NOVADA VALLES UN KURMENES PAGASTOS UN

AIZKRAUKLES NOVADA SĒRENES PAGASTĀ

2 / 12

Jaunjelgava

2024. gada 27. marts

Sākotnējā sabiedriskā apspriešana

IETEKMES  UZ  VIDI  NOVĒRTĒJUMA REGULĒJUMS

3 / 35Kopā mēs radām nākotni!

 Likums «Par ietekmes uz vidi novērtējumu» (1998.)

Ministru kabineta 2015. gada 13. janvāra noteikumi Nr. 18 «Kārtība, kādā novērtē 
paredzētās darbības ietekmi uz vidi un akceptē paredzēto darbību»

 Enerģētiskās drošības un neatkarības veicināšanai nepieciešamās atvieglotās 
energoapgādes būvju būvniecības kārtības likums (2022.)

 Vides pārraudzības valsts biroja izsniegta Programma pētījumu un novērojumu 
kopumam

 Ietekmes uz vidi novērtējuma (IVN) mērķis – noskaidrot paredzētās darbības 
ietekmi uz vidi

4 / 35Kopā mēs radām nākotni!

IETEKMES  UZ  VIDI  NOVĒRTĒJUMA  PROCEDŪRA

Biroja lēmums par IVN 16.08.2023.

IVN Programma 12.09.2023.

IVN Ziņojuma izstrāde / informatīvie semināri

IVN Ziņojuma sabiedriskā apspriešana

IVN Ziņojuma precizēšana un iesniegšana Birojā

Biroja atzinums

Pieteikums Birojā 28.07.2023.

27.03.2024.Sākotnējā sabiedriskā apspriešana

Informatīvie semināri

5 / 35Kopā mēs radām nākotni!

SĀKOTNĒJĀS SABIEDRISKĀS APSPRIEŠANAS MĒRĶIS

Atbildēt uz jautājumiem

Uzklausīt viedokļus un ieteikumus

Saņemt un apkopot komentārus, kas 
jāņem vērā IVN izstrādes gaitā

Informēt iedzīvotājus

6 / 35Kopā mēs radām nākotni!

SĀKOTNĒJĀ SABIEDRISKĀ APSPRIEŠANA

Paziņojumi laikrakstos

Informatīvas vēstules zemju īpašniekiem

Paziņojumi interneta vietnēs

Informatīvie materiāli pašvaldībās

Sākotnējās sabiedriskās apspriešanas laiks 
no 2024. gada 12. marta līdz 12. aprīlim

1 2

3 4

5 6
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SĀKOTNĒJĀ SABIEDRISKĀ APSPRIEŠANA

7 / 35Kopā mēs radām nākotni!

Rakstiskus priekšlikumus par paredzēto darbību var iesniegt:
Vides pārraudzības valsts birojam 

e-pasts: pasts@vpvb.gov.lv
www.vpvb.gov.lv

pasta adrese: Rūpniecības iela 23, Rīga, LV-1045 
tālrunis – 67321173,

līdz 2024. gada 12. aprīlim

IVN ZIŅOJUMA IZSTRĀDE

8 / 35Kopā mēs radām nākotni!

Biroja programma

IVN Ziņojums – pētījumu kopums

Atbilstošu jomu speciālisti un eksperti

Paredzētās darbības ietekmes uz vidi izpēte, 
alternatīvu analīze, piemērotākās 
alternatīvas pamatojums
Rekomendāciju izstrāde

Monitoringa prasības

IESPĒJAMĀS IETEKMES UZ VIDI, KURAS 
TIKS VĒRTĒTAS IVN ZIŅOJUMĀ

9 / 35Kopā mēs radām nākotni!

Trokšņi un mirgošanās

Avāriju riski

Hidrogrāfiskais tīkls

Ainava un kultūrvēsturiskās vērtības

Ģeoloģiskie procesi

Bioloģiskā daudzveidība

U.c. ietekmes

Laki põik 2, 12919Tallinn, Estonia
+372 664 5808
info@skpk.ee |       www.skpk.ee

Kalna iela 17-1, LV-1003, Rīga, Latvija
+371 2660 5599
info@skpk.lv |       www.skpk.lv

Kopā mēs radām nākotni! 12 / 12

SIA "Latvijas vēja parki" 

Sākotnējā sabiedriskā apspriešana 
Vēja parka “Ogre-Bauska-Aizkraukle” 
un tā saistītās infrastruktūras projekta 
īstenošanai Ogres novada Birzgales 
pagastā, Bauskas novada Valles un 
Kurmenes pagastos un Aizkraukles 
novada Sērenes pagastā

27.03.2024.

Vispārīga informācija par SIA «Latvijas vēja parki»

12

80% 20%

100% 100%

AS ‘’Latvijas valsts 
meži’’AS ‘‘Latvenergo’’

Zemkopības ministrija

Latvijas Republika

Ekonomikas ministrija

Īpašuma struktūra

SIA ‘’Latvijas vēja parki’’

Zaļāka nākotne

Atbildīga rīcība

Vērtība sabiedrībai

Uzņēmuma vērtības

7 8

9 10

11 12
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SIA «Latvijas vēja parki» plāni un stratēģiskais mērķis

LVP izveidots ar MK rīkojumu, un tā 
vispārējais stratēģiskais mērķis ir 

«īstenot stratēģiski svarīgu vēja parku 
projektus Latvijas Nacionālajā 

enerģētikas un klimata plānā 2021.–
2030. gadam iekļauto mērķu 

sasniegšanai un turpmākai virzībai uz 
klimatneitralitātes sasniegšanu, veicinot 

enerģētiskās neatkarības 
nodrošināšanu».

Atbilstoši MK noteikumu Nr. 350 
(19.06.2018) grozījumu prasībām 
šobrīd uzņēmums paredz izbūvēt 

vismaz 800 MW VES jaudu, sākot izpēti 
39 941 ha meža teritoriju.

Ogre – Bauska-Aizkraukle

Latvija arvien vairāk importē elektroenerģiju

Avots: https://www.ast.lv/lv/electricity-market-review?year=2022&month=13

% Importa īpatsvars no LV el. patēriņa

Secinājumi

• Negatīvā elektroenerģijas saldo 
(importa) īpatsvars pret 
elektroenerģijas gala patēriņu 
Latvijā no 2018.-2022.g. stabili ir 
pieaudzis. 2023.g. ir ietekmējis 
HES izstrādes pieaugums un 
patēriņa samazinājums

• Eksperti prognozē 
elektroenerģijas patēriņa 
dubultošanos visā Eiropā – zaļā 
elektrība būs nākotnes 
«degviela»

• Ja savas ražošanas jaudas 
neattīstīsim, šī plaisa kļūs arvien 
lielāka, ja attīstīsim – kļūsim par 
eksportētājiem

0

500 000

1 000 000

1 500 000

2 000 000

2 500 000

2018 2019 2020 2021 2022 2023

LV elektroenerģijas saldo (imports), MWh

33%

24%
23%

15%

12.3%
11.7%

LATVIJA ARVIEN VAIRĀK IMPORTĒ ELEKTROENERĢIJU

Avots: Nordpooldati

2023.g. vidējās 
Nordpool cenas

Avots: Nordpool dati

SIA «Latvijas vēja parki» sniegtā vērtība sabiedrībai

Vismaz 800 MW
Uzstādītas VES jaudas, 

OBA līdz 480 MW

>1 mljrd. EUR 
investīcijas

Ieņēmumi kopienai
no maksājuma vietējās kopienas 

attīstībai

~100 līdz 150 milj. EUR
gadā uzlabojums ārējās tirdzniecības 

bilancē, IKP pieaugums

Konkurētspējas pieaugums
Valstij un reģionam pieaug 

potenciāls investīciju piesaistei

Energoneatkarība
Nacionāla, izkliedēta ražošana, kas 

stiprina valsts aizsardzību

Ogres, Bauskas un Aizkraukles novadi

Vēja elektrostaciju parka “Ogre - Bauska-
Aizkraukle” un ar to saistītās
infrastruktūras projekta īstenošana Ogres
novada Birzgales pagastā, Bauskas
novada Valles un Kurmenes pagastos,
Aizkraukles novada Sērenes pagastā

Paredzētās darbības ietvaros plānots
uzstādīt līdz 60 VES, kur katras stacijas
nominālā jauda būs līdz 8 MW

Prognozējams, ka VES maksimālais
augstums var sasniegt 300 m, rotoru
diametrs līdz 200 m. Plānotā jauda līdz
8 MW (katrai VES)*

* VPVB programmā norādītie paredzētās darbības apjomi un parametri

Turbīnu tehnoloģijas

VES parametri
• Jauda līdz 8 MW;
• Rotora diametrs līdz 200 m;
• Kopējais augstums līdz 300 m.

Iespējamie tehnoloģiskie risinājumi:
• Pretapledošana;
• Trokšņu samazināšana;
• Putnu un sikspārņu klātbūtnes monitorēšana

un turbīnu apturēšana nepieciešamības 
gadījumā;

• Mirgošanas efekta ierobežošana u.c.

13 14

15 16

17 18
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Konkrēti tiešie ieguvumi novadiem

Tiešie maksājumi
• Maksājums vietējās kopienas attīstībai no ražošanas 

uzsākšana brīža - indikatīvi 1500 – 2000 EUR/MW/gadā

Tiešās darba vietas
• Mičiganas universitātes pētījums: 7-11 pastāvīgas parka 

uzturēšanas un ap 130 būvniecības darba vietas uz 100 MW
• UK Fallago Rig piemērs: 9 pastāvīgas un 350 īslaicīgas darba 

vietas uz 144 MW
• Nozīmīgi pasūtījumi vietējiem uzņēmumiem ar augstu 

ilgtermiņa attīstības potenciālu

Infrastruktūras uzlabojumi
• Prognozējams, ka tiks atjaunoti un potenciāli izbūvēti vairāki 

kilometri pievedceļu
• Attīstītāka elektropārvades infrastruktūra - ieguvums arī 

citiem lietotājiem un investoru piesaiste

Paldies par uzmanību!

Informācija un ierosinājumi:
oba@vejaparki.lv
vejaparki.lv

SĀKOTNĒJĀ SABIEDRISKĀ APSPRIEŠANA

21 / 35Kopā mēs radām nākotni!

Rakstiskus priekšlikumus par paredzēto darbību var iesniegt:
Vides pārraudzības valsts birojam 

e-pasts: pasts@vpvb.gov.lv
www.vpvb.gov.lv

pasta adrese: Rūpniecības iela 23, Rīga, LV-1045 
tālrunis – 67321173,

līdz 2024. gada 12. aprīlim

Iespējams pieteikties informatīvajiem semināriem

Latvija arvien vairāk importē elektroenerģiju

Avots: Nordpooldati

2022.g. vidējās
Nordpool cenas

Avots: Nordpool dati

2023.g. Eiropā uzstādīti 18.3 GW VES – 3.8 GW jūrā un 
14.5 GW sauszemē Plānotais VES jaudu pieaugums līdz 2030.g.

19 20

21 22

23 24
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SIA “Latvijas vēja parki” paredzētās darbības “Vēja elektrostaciju (VES) parka “Ogre-

Bauska-Aizkraukle” un tā saistītās infrastruktūras projekta īstenošana Ogres novada 

Birzgales pagastā, Bauskas novada Valles un Kurmenes pagastos un Aizkraukles novada 

Sērenes pagastā” ietekmes uz vidi novērtējuma  

sākotnējās sabiedriskās apspriešanas sanāksmes 

Sanāksmes vadītājs: Raivo Damkevics, SIA “Skepast & Puhkim” valdes loceklis. 

Sanāksmes dalībnieki: Klātienes sanāksmē piedalās 51 dalībnieks (dalībnieku reģistrācijas 

saraksts pieejams pēc pieprasījuma). 

Sanāksmi protokolē: Līga Atmata, SIA “Skepast & Puhkim” biroja vadītāja. 

Sanāksmes gaita: 

Raivo Damkevics atklāj sanāksmi. Iepazīstina sanāksmes dalībniekus ar paredzētās darbības 

attīstītāja SIA “Latvijas vēja parki” un ietekmes uz vidi novērtējuma ziņojuma izstrādātāja - 

konsultanta SIA “Skepast & Puhkim” pārstāvjiem, kā arī sanāksmes norises kārtību.  

Informē, ka sanāksmes norise tiek fiksēta audioierakstā un tiks protokolēta, protokols tiks 

nosūtīts valsts un pašvaldības institūcijām.  

Sanāksmes darba kārtība: 

1. Informācija par ietekmes uz vidi novērtējuma procedūru (prezentācija pieejama protokola

pielikumā);

2. Informācija par uzņēmumu SIA “Latvijas vēja parki” un paredzēto darbību (prezentācija

pieejama protokola pielikumā);

3. Diskusija – jautājumi un atbildes.

Raivo Damkevics dod vārdu SIA “Skepast & Puhkim” projektu vadītājai Elīnai Silgailei. 

Elīna Silgaile sniedz prezentāciju par ietekmes uz vidi novērtējuma (turpmāk tekstā - IVN) 

mērķiem, procedūru, normatīvo regulējumu, par IVN sākotnējās sabiedriskās apspriešanas 

termiņiem, mērķiem un uzdevumiem. Informē sanāksmes dalībniekus par plānotajiem 

informatīvajiem semināriem un aicina par to norisi sekot līdzi SIA “Latvijas vēja parki” mājas 

lapā, vietējos laikrakstos un pašvaldībā. 

Sanāksmes dalībnieki tiek informēti par iespēju sniegt viedokļus, komentārus, priekšlikumus par 

paredzēto darbību iedzīvotāji un interesenti var sūtīt Vides pārraudzības valsts birojam (turpmāk 

PROTOKOLS 

Valles saieta namā, Rīgas ielā 4, Vallē, Valles pagastā, Bauskas novadā 

2024. gada 03. aprīlī 

Sanāksmes sākuma laiks: plkst.18:03 

11. pielikums
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tekstā - VPVB) uz Rūpniecības ielu 23, Rīgā vai elektroniski uz e-pastu: pasts@vpvb.gov.lv līdz 

2024. gada 12. aprīlim. 

Raivo Damkevics pateicas Elīnai Silgailei par uzstāšanos un aicina SIA “Latvijas vēja parki” 

projektu vadītāju Lauri Baltiņu iepazīstināt klātesošos ar plānoto darbību. 

Lauris Baltiņš iepazīstina ar SIA “Latvijas vēja parki” struktūru un uzskaita vērtības, kuras 

uzņēmumam ir saistošas.  

Informē klātesošos par plānotajiem vēja parkiem Latvijas teritorijā, to jaudām un izvietojumu. 

Skaidro vēja parku nepieciešamību, prezentē Latvijas enerģētikas bilances rādītājus. Uzskaita 

vēja parku sniegtos ieguvumus sabiedrībai. Prezentē plānotā vēja parka “Ogre-Bauska-

Aizkraukle” izpētes teritoriju, plānoto turbīnu parametrus un tehnoloģijas. 

Raivo Damkevics pateicas Laurim Baltiņam par uzstāšanos un aicina klātesošos uzdot 

interesējošos jautājumus. 

Diskusiju daļa 

Biedrības “Zemgales Mantojums” pārstāve komentē, daudzi mani jau zina, paldies, ka šodien 

esat ieradušies tik kuplā skaitā, jo es dzirdēju, ka, ai ,Vallē jau te tik daudz nenāk. Varbūt 

vienojamies kopīgi un liels paldies jūsu uzņēmumam, ka jums ir ļoti laba ideja, jo mēs sakām, ka 

vēja un saules enerģija mums ir vajadzīga, lai mēs būtu pašpietiekami, zinot visu pasaules 

situāciju. Super, bet jautājums ir par viedu kā mēs to darām, un vai izstāstām pilnīgi visu 

informāciju. Šeit es ļoti ātri un īsi, jo savādāk tās tikšanās ar jums ievelkas tik ilgi un visu laiku 

runā par vienu un to pašu, uzdod tos jautājumus. Tātad, ja ir Klimata un enerģētikas ministrija 

(turpmāk tekstā, KEM), kas nosaka, ka tā ir laba lieta, ko vajag īstenot, tas ir nolemts. Šajā 

gadījumā nav pateikts, kurā brīdī Latvijā jāsaka stop, vairāk mēs nevienam neatļaujam būvēt šos 

vēja ģeneratorus. Super, jūsu uzņēmums ir pirmais, kas izrādīja iniciatīvu un vēlās to darīt, ļoti 

jauki, bet, pasakiet cik šobrīd jau ir uzņēmumi, kas pa visu Latviju šos projektus īsteno? 

 Kristīne Eglīte atbild, padsmit.  

Biedrības “Zemgales Mantojums” pārstāve komentē, tātad jūs dzirdat, padsmit 

uzņēmumiem ir dota iespēja būvēt šos vēja parkus. Ko tas nozīmē? Ir divu veidu iespējas, 

kad ir vides novērtējums, ko jūs ļoti labi darāt, nākat un runājat ar cilvēkiem. Bet ir arī 

savi kritēriji, ja tas uzņēmums izpilda daudzus nosacījumus, tad nav pat vajadzība iet un 

runāt un neko skaņot. Tā ir? 

Kristīne Eglīte atbild, tā nav. 

Biedrības “Zemgales Mantojums” pārstāve komentē, tad tas nozīmē, ka man ir 

nepareiza informācija no VPVB. Tad es atsaukšos uz to personu, kas šādā veidā teica, 

līdz ar to, tā iestāde ir Valsts vides dienests, kas koordinē, ja? Es pabeigšu un tad jūs 

varēsiet papildināt. Tas ir ļoti svarīgi, reāli izstāstīt, ka tas nozīmē, ja AS “Latvijas valsts 

meži”, tātad, valsts īpašums, var izdomāt kādā brīdī pārdot kādu savu daļu īpašumu, un 

tur ierodas nākamais, ļoti sparīgs uzņēmējs, ar ļoti labu ideju un uzklopsē vēl, cik jūs 

teicāt līdz 60? Viņš gribēs pārspēt, viņš varētu kādas 90 uzklapēt. Tad uzrodas trešais un 

saklapē daudz, daudz. Latvija izveidojas ļoti skaista, burvīga valsts. Šeit ir stāsts par to, 

ka saprast no likumdošanas viedokļa, cik tālu mēs ejam? To, ka tas ir vajadzīgs, neviens 

neapšauba, bet ir veids, kā mēs to darām. Kā mēs, iedzīvotāji, varam uzzināt, ka pēkšņi 

kaut kas notiek, tās ir sarunas ar pašvaldību. Jūs taču vērsāties pie pašvaldības, vai ne? 

Viņi uzrunāja pašvaldību?  

Bauskas novada pašvaldības domes priekšsēdētājs apstiprina, ka pašvaldība ir tikusi 

uzrunāta. 

mailto:pasts@vpvb.gov.lv
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Biedrības “Zemgales Mantojums” pārstāve komentē, jā, super. Tādējādi arī citiem 

komersantiem, ja viņiem ir pietiekami daudz enerģijas, varbūt viņi var neinformēt, bet 

normāli ir tā, ka pašvaldību vismaz uzrunā un pasaka par savu nodomu. Tad man ir 

jautājums, varbūt, kundze, zina vairāk par šo reģionu. Vai ir vēl kāds uzņēmējs, kas 

šobrīd uz šo dienu ir uzrunājis, ka grib kaut ko tādu darīt? 

Sanāksmes dalībnieks apstiprina, ka šobrīd nav bijis. 

Biedrības “Zemgales Mantojums” pārstāve jautā, un Bauskas novadā? 

Bauskas novada pašvaldības domes priekšsēdētājs apstiprina, ka ir bijuši citi arī. 

Biedrības “Zemgales Mantojums” pārstāve komentē, tātad, jūs dzirdējāt atbildi, ka ir 

bijuši vēl citi. Un kādas ir tās sarunas, cik tālu mums ir kas gaidāms?  

Bauskas novada pašvaldības domes priekšsēdētājs atbild, vairāk arī nekā nav, viņi ir 

noskatījuši teritoriju un vairāk nekas nav. 

Biedrības “Zemgales Mantojums” pārstāve komentē, tātad, pāris, rēķināt, kas jau ir 

uzrunājuši pašvaldību. Es saprotu, ka pašvaldība nav pateikusi striktu nē? 

Bauskas novada pašvaldības domes priekšsēdētājs atbild, mēs arī nevaram pateikt 

striktu nē. 

Biedrības “Zemgales Mantojums” pārstāve komentē, tātad, pašlaik jūs nevarat, jo nav 

izvērtēts. Tūlīt es pabeigšu. Tas nozīmē to, ka jābūt ir skaidrībai, cik tad daudz mums te 

būs to vēja ģeneratoru. Viena lieta būtu, protams, ne jau jūsu jautājums, bet ministrijas 

jautājums, tas ir numur viens. Otra lieta, cik ir laba sadarbība ar pašvaldību, kas var ātri 

informēt. Trešā lieta, jautājumi būs vieni un tie paši, par bioloģiju, kā jūs atkritumus 

apsaimniekosiet. Tāpēc, es padevu apkārt lapu, kur uzrakstiet, ja vēlaties e-pastu, kur 

mēs, kā biedrība, sagatavosim to vēstuli, aizsūtīsim jums šo melnrakstu, un, ja jūs 

piekrītat, mēs kopīgi aizsūtīsim VPVB, jo termiņš ir iedots ļoti, ļoti īss, 12. aprīlis. 

Paldies! 

Raivo Damkevics komentē, pirmkārt, pilsoniskā iniciatīva absolūti atbalstāma. Tas ir 

demokrātiskas valsts pamats. Otrkārt, jā, ceļš ir pareizs, ja jūs vēlaties kaut kādā veidā 

regulēt, nezinu, procedūru, vai kā tas vispār notiek – vēja parku veidošana, plānošana 

valstiskā līmenī. Tas ir uz ministrijām jāiet, tas nav ne pie mums, kā pētniekiem, ne pie 

SIA “Latvijas vēja parki”. Trešā lieta, viena no mūsu valsts pamatvērtībām ir brīva 

kapitāla un pakalpojumu kustība. Tas nozīmē, ka jebkurš komersants, kurš to vēlās var 

atnākt un uzstādīt vēja parkus, ja viņam kāds iznomā zemi. Viņu var būt ļoti daudz, tas 

nav padsmit, kaut vai simts. Tas ir demokrātiskas valsts pamats, jūs nevarat vienkārši 

ņemt un aizliegt saimniecisko darbību, ja viņa nav pretrunā ar normatīvajiem aktiem. Tas 

ir mans īsais komentārs. Un arī pašvaldībai nav tiesības to ierobežot, ja vien tas nav 

pretrunā ar kaut kādiem vides aizsardzības vai kultūrvēstures vai tamlīdzīgām lietām. 

Lauris Baltiņš atbild, par to skaitu es varbūt varētu atbildēt līdzībās. Teorētiski, Vallē 

var uzbūvēt 15 Rimi veikalus, praksē neviens nekad to nedarīs. Tirgus to regulēs, pat ja 

tas teorētiski ir iespējams. Vispirms to regulē pieeja augstsprieguma tīklam, kur šobrīd 

ražošanas atļaujas, kur jaunu atļauju izsniegšana ir tikusi ilgstoši apturēta. KEM strādā 

pie jauna regulējuma, ko AS “Augstsprieguma tīkli” (turpmāk tekstā, AST) ieviesīs. Līdz 

ar to, jau šobrīd šis process dabiski regulējas no inženiertehniskajiem ierobežojumiem. 

Tālāk to regulē vienkārši cena. Kādā brīdī vairs nav izdevīgi būvēt, jo izmaksas ir lielas, 

kumulatīvās ietekmes uz vidi ir lielas. Tā cena, par kuru pārdos vairs nav tik liela, jo arī 

šis piedāvājums ir kļuvis lielāks. Tas ir absolūti tikai teorētisks un neiespējams scenārijs, 
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ka visa Latvija būs noklāta ar ļoti daudziem, neskaitāmiem projektiem, jo tirgus to 

regulēs, tāpat kā Vallē noteikti nekad nebūs 15 Rimi veikali. 

Kristīne Eglīte atbild, bija jautājums par to IVN. Nav tāda iespēja neveikt, ir vienkārši 2 

procedūras. Kā minēja Elīna Silgaile, ir paātrinātā-atvieglotā kārtība, kas neattiecas uz 

mums, un, ko vērtē Valsts vides dienests, un pilnais IVN, ko veicam mēs. Mēs kā sociāli 

atbildīgs uzņēmums, jā, mēs esam bijuši pašvaldībā. Kā Elīna Silgaile jau iepriekš 

minēja, procedūra to neprasa, bet mēs brīvprātīgi pēc savas iniciatīvas brauksim vēl pie 

jums, uz šīm vēja parka teritorijām, skaidrot darba grupās par ietekmēm. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, Vecumnieku apspriešanā bija runa mazliet par to, ka AS 

“Latvijas valsts meži” varētu atvēlēt arī būvniecībai to pusi starp Piebalgām un Iecavu, tā kā 

mums tas arī vēl draud. Bet tas varētu būt privātais. Komentējot šo, bailes, ka visa Latvija būs 

nosēta ar tiem rotoriem, tad vienkārši jāpadomā, kāpēc izvēlējās vienu no pirmajiem šo masīvu, 

kas ir starp Tomi un šoseju Skaistkalne-Rīga. Droši vien tāpēc, ka tur ir iespējams atrast vietu, 

kur tuvākā māja ir tālāk nekā 800 m, kur arī to māju, kas ir apmēram 2 km rādiusā, ap rotoriem, 

kur ir paredzētas kompensācijas maksāt, nav pārāk daudz. Tā kā, varbūt, šādas vietas Latvijā 

atrast vispār ir grūti, tāpēc es mēģinu saprast to likumsakarību, kāpēc mēs šeit sēžam un tagad 

spriežam. Tāpēc, ka pirmie iet to vieglāko pretestības ceļu. Uzbūvēs šos rotorus, to vietu jau 

paliks ievērojami mazāk. Es runāju arī ar dabas pētniekiem, viņi arī šajā masīvā, kurā ir 

paredzēta šī te būvniecība, viņiem ir ļoti grūti saprast, kā IVN veicēji atradīs tās vietas, kur 

tuvumā nav apdraudēto sugu atradnes, kur tuvumā nav aizsargājamo teritoriju, jo šis mežs ir ļoti 

bagāts gan ar medņu riestiem, gan melna stārķa ligzdām un ar daudz ko citu. Vienīgi, es esmu 

par ko skeptisks, ka kaut ko tie pētītāji varētu nepamanīt, tas ir vienīgais. Pretējā gadījumā 

iespiest tās, nezinu, Vecumniekos runāja par 20 turbīnām, šeit jau runā par 46 turbīnām, es 

nezinu, tā patiesība, droši vien, kaut kur pa vidu ir. Vienā vietā saka tā, citā vietā citādi. Es ceru, 

ka te komentārs būs. Kopā šajā masīvā 66, okey, labi. Brīnišķīgi. Es ceru, ka nebūs vairāk par 30 

kopā ņemot, bet arī tas ir daudz. Protams, vizuālais kaitējums varētu būt neizbēgams, jo, ja mēs 

padomājam Eifeļa tornis cik augsts ir? Mazliet pāri pa 300 m līdz spicei. Nu šeit, mazliet zem 

Eifeļa torņa. Tā lielākā bēda jau patiesībā ir tā, ka Latvijas valsts pati nezina, cik turbīnas ir 

vajadzīgas. Cik no vēja enerģija būtu Latvijai lietderīga, cik no saules, cik no vēja. Jau ilgus 

gadus strādā pie Latvijas enerģētikas stratēģijas, iespējams, ka kaut kad viņu pabeigs. Es ceru, ka 

tuvāko 2-3 gadu laikā, un tad būs apmēram skaidrs, cik Latvijai vajag to vēja enerģiju, cik vajag 

saules enerģiju. Tad tā anarhija un bardaks ar saules paneļu parku uzstādīšanu arī varbūt 

beigsies. Paldies, gan jau ka vēl būs kāds. 

Kristīne Eglīte atbild, liels paldies par komentāru. Par to, ka varētu kaut ko nepamanīt, 

dabas pētnieki IVN laikā, mazam mierinājumam, ir tā, ka pēc IVN noslēgšanās, ja tas 

noslēdzas pozitīvi, pirms būvniecības periodā un pēc būvniecības ir jāveic arī 

monitorings. Izpētes nebeidzas pēc IVN, viņas turpinās vēl vairākus gadus uz priekšu.  

Sanāksmes dalībnieks komentē, tikai eksperti arī mēdz būt dažādi. 

Kristīne Eglīte atbild, protams, kā cilvēki. 

Raivo Damkevics komentē, mēs uzticēsimies, ka viņi ir sertificēti eksperti un kaut ko 

zina.  

Sanāksmes dalībnieks jautā, paskatoties AS “Latvijas valsts meži” karti, šeit ir pilns ar 

sarkaniem kvadrātiņiem. Ja Dabas aizsardzības pārvalde šādi centīsies, katru nedēļu uzrādās 

jauni, tad drīz vairs nebūs kur turbīnas būvēt. Jautājums no tehniskās puses, uzstādot šādas te 

vēja turbīnas, vai būs iespēja mikro ģeneratorus uzstādīt? Vai nebūs uzreiz automātiski 

aizņemtas visas jaudas? Šajā dokumentā kas ir sastādīts, mēs lasījām par šo tikšanos, nav minēts 

nekas par Iecavas palieni. Visā Iecavas garumā ir Iecavas paliene izveidota, mums jau šobrīd 

pašiem nav kur apgriezties un tagad vēl turbīnas arī būs. 
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Kristīne Eglīte atbild, par mikroģenerāciju. Nē, tas netiek ierobežots, jo vēja parks tiek 

pieslēgts pie AST, mikroģenerāciju nodrošina AS “Sadales tīkls”, tās ir cita veida līnijas. 

Par jaunajiem mikroliegumiem, ko jūs jau rādījāt savā planšetē. Daļēji tas notiek arī mūsu 

dēļ, jo mūsu eksperti veic izpētes un viņi arī bieži ir no tiem, kuri šos mikroliegumus 

ierosina. Par Iecavas palieni, tā ir jauna Natura teritorijā, tajā brīdī varbūt viņa nebija, bet 

mēs vērtējam situāciju uz šo brīdi, ja viņa šobrīd ir, tad nav pamata uzskatīt, ka viņa 

netiks vērtēta IVN. 

Bauskas novada domes deputāts jautā, vai IVN arī tiks vērtēta utilizācija? Vēja spārnu un 

betona kluču utilizācija un tamlīdzīgi. Es iepazinos internetā, ka plāno vēl tikai pēc 5 gadiem 

saprast kādā veidā šos te vēja spārnus, varbūt, varēs pārstrādāt. Mani māc bažas, jo šobrīd 

Austrālijā ir katastrofa ar saules paneļiem. Es dzirdēju, ka arī Latvijā būvē sētas, jo viņi paliek tik 

ļoti lēti, un, ka viņus nav kur likt. Ja lielā Austrālija pat nezin, kur un kādā veidā utilizēt savus 

paneļus, kas ir kaitīgi videi, tad es gribētu uzzināt no jūsu pētījuma, cik liels kaitējums tiks 

nodarīts ar šiem te vēja ģeneratoru spārniem. 

Lauris Baltiņš atbild, par saules paneļiem es nekomentēšu, es par vēja enerģiju. Turbīnas 

vēl nav nopirktas un šobrīd Eiropas vēja asociācija WindEurope, kas lobē vēja enerģijas 

intereses darbā ar Eiropas komisiju, aktīvi strādā pie tā, lai viss, kas turbīnu būvniecībai 

tiek izmantots, ir jābūt iespējai to otrreizēji pārstrādāt, vai nepieļaut deponēšanu vidē. 

Tas, ko mēs redzam, viens no iespējamajiem virzieniem ir tāds, ka no lāpstiņām izņem 

ārā jebkādas metāla daļas, kuras var tikt izmantotas, pārējo sasmalcina un izmanto kā 

pildvielu kaut kādos būvniecības darbos. Otrs ceļš, kuru šobrīd aktīvi pēta lielo turbīnu 

ražotāji, tādi kā Siemens Gamesa, ir to ķīmiskā apstrāde pirolīzes procesā, pārvēršot 

sarežģītākos ogļūdeņražus par vienkāršākiem ogļūdeņražiem un faktiski radot 

dīzeļdegvielas ekvivalentu. Vai arī šķīdināšana skābē vai citā šķīdinātājā. Viņi apgalvo, 

ka līdz par 96% no ogļšķiedras vai stikla šķiedras var pārstrādāt un atkārtoti izmantot. 

Katrā ziņā, tas ko es gribu pateikt, pie šī ļoti nopietni strādā visi turbīnu ražotāji. Mums 

pilnīgi noteikti Latvijā nekad nebūs vēja turbīnu kapsētas. 

Kristīne Eglīte atbild, rekultivācija teritorijai tiek iekļauta IVN ziņojumā un pārstrāde 

arī. 

Biedrības “Zemgales Mantojums” pārstāve jautā, tā kā jūs sakāt, ka jūs esat godīgs uzņēmējs 

un mēs tam arī ticam. Tad kādi ir tie nākošie soļi, ar ko jūs saskaņojat, jo jūs teicāt, ka būs vēl 

tikšanās, būs grupas un iesaistīs, arī kungu solījāt iesaistīt grupās. Lai visi zina, jo no 

Vecumniekiem tika tāds solījums dots no jūsu puses, kādi ir tie nākamie soļi, cilvēki grib saprast. 

Ja jūs sakāt, ka jūs izpētāt, būs diemžēl 14 turbīnas, jo esat augsni izpētījuši, putnus un visu 

pārējo. Kad varēsim zināt precīzu skaitu, lai cilvēki var saprast, tas būs 100 m,  kilometrs, cerot 

uz to, ka 800 m ir tas, kas ir minimums un, ka jūs kā godprātīgs uzņēmējs domāsiet nevis to 

minimumu, bet skatoties cik iespējams maksimumu. Paldies! 

Kristīne Eglīte atbild, diemžēl, precīzu datumu jums šobrīd nevaru nosaukt, bet, kā 

minēju, šīs darba grupas ir tas brīdis, kad jau par 80% varētu būt skaidrs šis izvietojums. 

Pats galējais tiešām ir tikai IVN ziņojuma beigās. Es domāju, ka 70-80% arī ir diezgan 

droši redzams teritorijas izvietojums un cilvēkam skaidrs. 

Biedrības “Zemgales Mantojums” pārstāve jautā, vai mēs to varēsim kaut kur redzēt? 

Kristīne Eglīte atbild, jā, mēs parādīsim turbīnu izvietojumu tajās tikšanās reizēs, lai 

vizualizētu. 

Raivo Damkevics atbild, tiks izziņotas atsevišķas tikšanās ar iedzīvotājiem. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, es te vienkārši iesildu. Vecumniekos tā panesās, ka bija 3,5 

stundas. Pāris jautājumi, bet tas ļoti vienkārši atbildams. Aizsardzības ministrija nopublicēja to 
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savu karti, ar galvu mājot, tas ir apliecinājums, ka arī tā krietni ietekmēja. Tā arī ļoti ietekmē 

iespējas atrast to vietu, jo praktiski visa Latgale ir ārā, tieši lai netraucētu radaru sistēmām un 

lidojošajiem objektiem. Liela daļa Latvijas jau ir ārā. Jautājums tīri par tādu enerģētikas lietu, 

kur šajā projektā beidzas AS “Augstspriegumu tīkls” ieguldījumi un sākas SIA “Latvijas vēja 

parki” ieguldījums, attīstot infrastruktūru? Vēl viens stāsts, ka Latvijai nav starpsavienojuma ne 

ar vienu valsti. Lietuva arī ir sabūvējusi pamatīgus vēja parkus, vairāk kā 800 MW. Igaunija to 

jau dara, Lietuva arī. Vai mums būs to elektrību kur likt? Vai ir pietiekama starpsavienojumu 

jauda, dzenāt to elektrību šurpu turpu. Dabiski, ka prioritāte Lietuvai būs sava, Igaunijai sava, vai 

mums nebūs jāstādina nost kādreiz tie ģeneratori? 

Lauris Baltiņš atbild, par Lietuvu, diemžēl vai par laimi, viņi ir jau mūs apsteiguši. 

Lietuvā jau šobrīd ir 1100 MW un viņi aktīvi būvē jaunus. Lietuvas nacionālajā un 

enerģētikas plānā viņi runā pat par 6000 MW līdz 2030. gadam. Lietuvai, kā mēs zinām 

ir starpsavienojums ar Zviedriju un savienojums ar Poliju. Tie nav jūras 

starpsavienojumi, bet mēs esam savienoti ar Lietuvu un Igauniju. Tas, uz ko es ļoti ceru, 

pagājušajā gadā tika parakstīts nodomu protokols starp valstu vadītājiem Berlīnē, ka 

nākotnē varētu tikt izbūvēts jūras starpsavienojums 3 Baltijas valstīm ar Vāciju. Tāpēc, 

ka Vācijai ir praktiski bezizmēra vēders elektroenerģijas patēriņam, it sevišķi, ņemot vērā 

to, ka valsts ir apzināti pārtraukusi AES darbību. Man personīgi ir ļoti liela cerība, ka šis 

te nodomu protokols realizēsies un mēs varēsim mērķtiecīgi eksportēt uz Vāciju. Ir 

diskusijas par starpsavienojumu ar Zviedriju, redzēsim kā tas attīstīsies. Fundamentāli, tā 

lieta, kam ir jānotiek Latvijā, ja mēs gribam augt un attīstīties, ir jāpieaug 

elektroenerģijas patēriņam kā tādam. Ir jāparādās elektroenerģijas transformācijai citos 

enerģijas nesējos, piemēram, tā pati ūdeņraža ražošana elektrolīzes ceļā, un izmantot šo 

ūdeņradi, pēc manam domām, labāk nevis kā apkures izejvielu, bet kā ķīmiskās 

rūpniecības izejvielu. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, es to jautāju, jo šobrīd elektrības rēķinā redzam 

vairākus ciparus, tostarp arī AST pakalpojumus. Ieguldot, veidojot jaunu 

starpsavienojumu, pilnīgi noteikti to darīs AST. To mēs, visticamāk, redzēsim arī savā 

rēķinā.  

Lauris Baltiņš atbild, komplicēts jautājums, man būtu tāda trīs-daļīga atbilde. Te nevar 

vienā virzienā atbildēt. Šobrīd, ja mēs runājam par apakšstaciju un pieslēgumu līnijai, tas 

Latvija ir 100% jāfinansē attīstītājam. Somijā, piemēram, tas notiek attīstītājam 

draudzīgāk. Attīstītājs uzbūvē un tad “Fingrid” vai vietējais sadales operators, atpērk šo 

staciju. Latvijā tas viss gulstas uz mūsu pleciem, tāpēc arī mums tās izmaksas ir summāri 

augstākas. Citās valstīs cita politika. Nīderlandē, man šķiet, arī daļēji subsidē. Latvijā ir 

jāmaksā pašiem. Jūs pareizi sakiet, ka, ja uzbūvēs starpsavienojumu, tad ir risks, ka tarifs 

var pieaugt. Šeit ir atkal divas daļas, manuprāt, augstāka varbūtība ir tā, ka par nelielu 

procentu var pieaugt pārvades tarifs, bet mums var būtiski kristies cena, jo mēs esam 

labāk savienoti. Mums ir Nord Pool līmenī iespēja iegūt daudz lielāku enerģijas avotu, 

līdz ar to kopējā ietekme uz rēķiniem būs zemāka. Šeit atkal, ja šo starpsavienojumu 

finansē no Eiropas Savienības naudas, tad šī kapitāla izmaksu daļa netiek likta tarifā, jo 

tas princips tarifu aprēķināšanas metodē ir vienkāršs. Ja nosacīti Eiropas valsts vai 

Eiropas Savienība to uzdāvina, tad nedrīkst to daļu aplikt vēlreiz ar tarifu. Tas ir 

perspektīvs risinājums. Ja pieaugs kopējais patēriņš, tad izmaksas uz vienu 

mājsaimniecību, vienu pārvadīto kWh arī nebūs tik lielas. Būtībā, tarifs ir dalījums, 

daļskaitlis. Skaitītājā ir izmaksas un saucējā - pārvadītā enerģija. Ja pārvada vairāk, tad 

par katru vienību ir jāmaksā mazāk. Mēs Latvijā, kā valstī ar mazu iedzīvotāju skaitu, 

mēs daudz kur no tā ciešam. Mums dārgāk uz katru iedzīvotāju izmaksā uzturēt 1 km 

ceļa, vienu litru ūdens pārvadīt, elektrību un visu pārējo. Es tiešām ceru, ka pieaugs 

patēriņš. Ceru, ka man izdevās atbildēt. 
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Sanāksmes dalībnieks jautā, es atceros, daudzus gadus atpakaļ mums stāstīja par to cik svarīgi 

ir Zaļais kurss un mazie HES, tāpēc viņus ļoti daudz sabūvēja. Visi stāstīja cik tas būs labi un tad 

radās OIK. Reāli mēs pašlaik, AS “Latvenergo” vai kurš, turpinām maksāt vēl līdz šim. Tagad ir 

vēl viens uzņēmums, viņš stāsta, ka vajag vēja turbīnas, mīļie! Mēs sakām, okey, paskatījos, 

elektrība maksā 9 centi, varbūt man būs lētāk, varbūt dārgāk, nezinu. Es vienkārši domāju, no šīs 

mūsu apspriedes es sapratu, ka tā vairāk ir informatīva, jo no šo cilvēku jā vai nē, tas nav 

atkarīgs, pareizi? Nu tā godīgi? Mēs sanācām, parunājām, mēs varam pateikt nē, un mums nebūs 

turbīnu? Vai, īstenībā, mēs neko nevaram pateikt? Jūs atnācāt, jums vajadzēja parakstu tajā lapā, 

ka ir notikusi sabiedriskā apspriešana. Tagad jums ir daudz parakstu lapā ar uzvārdiem, jūs 

oficiāli atzīmēsiet, ka apspriešana bija, mūsu viedoklis kādam interesē? 

Raivo Damkevics atbild, kā konsultants un uzņēmuma vadītājs atbildēšu. Par sabiedrisko 

apspriedi, parakstiem varat neuztraukties. Tas paraksts vienkārši liecina par to, ka jūs esat 

šajā sākotnējās sabiedriskās apspriešanas sanāksmē piedalījušies. Jūs neesat 

parakstījušies ne par, ne pret, jūs vienkārši esat šeit, ko mēs arī fiksējam. Es pieņemu, ka 

daži arī kaut ko ieraksta, tad jūs varat manus vārdus arī ierakstīt. Sabiedriskās apspriedes 

mērķis, kā mana kolēģe Elīna Silgaile teica, ir informēt sabiedrību. Šajā posmā tikai 

informēt, ka tāda darbība tiek plānota. Pastāv arī iespēja, ka vēja parks tā arī netiks 

realizēts. Man ir taisnība? Kristīne Eglīte arī māj ar galvu. Par jūsu viedokļiem, vai 

nevēlēšanos, balsošana pašreizējā posmā, es teiktu, tam nebūtu praktiskas nozīmes, jo kā 

jau teicu, sanāksmes mērķis ir tīri informatīvs. Tālākā procesā, kad būs pirmie rezultāti, 

būs IVN ziņojums, pēc pusgada apmēram, varbūt vairāk, varbūt mazāk. Tajā brīdī, ja 

process ir iziets nekorekti, ja tur ir kaut kas pretrunā ar normatīviem aktiem, tad ir iespēja 

protestēt. Tā ir cita lieta, tas ir cits jautājums. Šajā brīdī, es teikšu godīgi, nav īsti pret ko 

protestēs, jo neviens vēl nav sācis nekādu celtniecību. Sākts ir IVN process. Ja pret 

pastāvošo kārtību ir neapmierinātība vai vēlaties šo te valsts enerģētikas politiku virzīt, 

jums kā pilsoņiem visiem ir tiesības šajā procesā piedalīties. Rakstīt attiecīgajām 

ministrijām, lai nosaka, cik ir maksimālais pieļaujamais vēja turbīnu skaits Latvijā, kuri 

novadi ir tie, kuros nevar būvēt un tamlīdzīgi. Es domāju kungs neļaus samelot. Tā tas 

tiešām arī ir. Tas iet caur ministrijām, tas neiet cauri SIA “Latvijas vēja parki” un vēl jo 

mazāk caur mums kā privātu konsultantu. Tas ir īsumā, es ceru, ka es atbildēju.  

Sanāksmes dalībnieks komentē, mēs esam statistikai! 

Raivo Damkevics komentē, nē, jūs esat tie, kurus mēs vēlamies informēt. To prasa 

likums. 

Elīna Silgaile komentē, jebkurā gadījumā, tas neliedz jums jau šobrīd sniegt savus 

priekšlikumus un sūtīt uz VPVB. Jums ir tādas tiesības un jūs to varat darīt. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, man arī ir bijusi dalība tajā IVN likumā. Šī procesa kā 

tāda jēga, šādā secībā, ir tāpēc, lai jūs dzirdētu par ko ir runa. Lai pēc tam nestaigātu pa 

Vecumnieku tirgu, stāstot, ka mums te piebūvēs 175 stacijas, vienu Valles pašā centrā pie 

slavenā zivju dīķa, otru pie Brāļu kapiem Vecumniekos. Vienkārši, lai jūs zinātu, ap ko tā 

lieta grozās. Pateikt šobrīd, ka tur pie tām mājām vai tā lauka, vai meža vidū būs konkrēts 

tornis, to jau vēl neviens nevar pateikt. Nav īsti konkrēti tā priekšmeta ko apspriest. Tad 

kad būs, nāks ziņojums, nāks konkrēti priekšmeti, tad būs par ko spriest. Kungam, kurš 

iepriekš runāja, varu piebilst, es ļoti sen nelietoju vārdu Zaļais kurss, jo tā patulkojot 

precīzi – Green Deal, zaļā vienošanās, šobrīd Eiropā viņa nenotiek. Notiek zaļā 

uzspiešana, neprasot vai tu gribi vai negribi. Ir tā jādara, un tā nav zaļā vienošanās. Mums 

ir jāiet uz vienošanos nevis jāiet pa Zaļo kursu, kuru kāds ir kaut kur nospraudis. 

Raivo Damkevics komentē, tīri no likuma, normatīvā akta, attīstītājam, šajā gadījumā 

SIA “Latvijas vēja parki”, ir pienākums informēt sabiedrību iespējami agrākā projekta 

stadijā. Tas ir pienākums, ko viņi šobrīd izpilda. 
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Biedrības “Zemgales Mantojums” pārstāve komentē, dienas komentārs, lūdzu 

nestāstiet, ka jūs varēsiet garantēt kaut kādas darba vietas. Jūs ziniet, ka jums ir jātaisa 

iepirkums un vinnēs tas, kas vinnēs. Kādu viņš tālāk līgumu noslēdz, ar kuru 

apakšuzņēmēju, jūs nevarat to ne garantēt, ne ietekmēt. Paldies! 

Kristīne Eglīte atbild, tas nebija solījums konkrētai vietai, pašvaldībai. Tas bija kā 

piemērs, bet netiešās darba vietas noteikti tiks sekmētas.  

Sanāksmes dalībnieks jautā, man ir nedaudz savādāks jautājums, jūsu prezentācijā jūs teicāt, ka 

IVN tiek vērtēta ietekme uz putniem, ietekme uz sikspārņiem, tas par dabu runājot. Vai tiek 

vērtēta arī ietekme uz cilvēku un uz mūsu veselību ilgtermiņā? Šobrīd grāmatu, ko ir sarakstījis 

vācu biologs Volfgangs Millers (Wolfgang Müller) “Krankmacher Windkraftanlagen?: 

Auswirkungen des Infraschalls auf unsere Gesundheit. Eine Dokumentation” 2019, tulkojumā, 

tur tiek apskatīta tieši infraskaņas ietekme ilgtermiņā uz mūsu veselību, ņemot vērā, cik tālu 

atrodas vēja ģeneratori un kas notiek. Grāmatā tiek pierādīts, ka ilgstoši dzīvojot šādā fonā, 

cilvēkiem rodas veselības problēmas ar sirds un asinsvadu slimībām un onkoloģiju. Vai jūsu 

IVN tas arī tiks pētīts? 

Raivo Damkevics atbild, īsā atbilde no manas puses, jā, tiek izskatītas fizikālās ietekmes 

uz cilvēku, arī modelēta skaņas izplatība, tajā skaitā, zemas frekvences skaņas izplatība. 

Tiek ņemti vērā pētījumu rezultāti. 

Kristīne Eglīte atbild, Latvijā IVN likumdošana ir vērsta uz to, ka ir šis 800 m 

aizliegums būvēt no mājām. Tas jau ir kā izslēdzošā ietekme, lai nebūtu ietekme uz 

cilvēku. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kāpēc ārzemēs šo attālumu nosaka lielāku? 

Raivo Damkevics atbild, nenosaka lielāku. Tas īsti neatbilst patiesībai. Ir valstis, kurās 

nosaka lielāku, un ir valstis, kurās nosaka mazāku. Piemēram, Igaunijā, Lietuvā nosaka 1 

km, bet ir pieļaujams, vienojoties ar zemes īpašnieku, uzbūvēt tieši blakus mājai. 

Lauris Baltiņš komentē, par šo attālumu, tie 800 m ir +/- līdzīgi visā Eiropā. Kā Raivo 

Damkevics minēja, ir izņēmumu gadījumi. Latvijā nav izņēmumi, Latvijā prasība ir 

stingrāka. Interesants piemērs ir Polija. Polijas Seims pirms vairākiem gadiem uzlika 

ierobežojumu, kas bija 10 mastu augstumi, kas nozīmēja, līdz 2 km aizlieguma zona no 

dzīvojamām ēkām. Tagad tas ir samazināts, viņi plāno apstiprināt samazinājumu līdz 

700 m. Polijā notiek diskusijas, tas bija vēsturiskais lobijs. Tas, ko es gribētu akcentēt, ka 

IVN rezultāti tiek skaņoti arī ar Veselības inspekciju un man ir nesena pieredze, es 

viesojos vēja parkā Spānijā. Tur bija ļoti daudz turbīnu, dažādas paaudzes. Gan tās, kas 

uzstādītās 1998. gadā, gan modernas šodienas turbīnas ar kopējo augstumu pie 200 m 

lāpstiņas augstākajā punktā. Man tiešām bija prieks redzēt, ka tieši zem turbīnas ganās 2 

govis, visi krūmi skanēja ar putnu balsīm, un, es arī runāju ar šī parka inženieriem, 

konkrēti, ar darba drošības speciālistu. Viņš teica, ka viņam ir regulāri jājautā kolēģiem, 

kāda ir viņu pašsajūta, vai nekas nav pasliktinājies. Viņš teica, ka cilvēki tur strādā no 8-

12 stundām, 24/7 režīmā. Tiešām, nav viņa kolēģiem sūdzību par veselības problēmām. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, to, ko jūs tikko pieminējāt, tas viss ir pētīšanas rezultātā. Mēs visi 

esam eksperimenta trusīši īstenībā. Man jautājums par ceļiem, tas droši vien ir daudzu 

iedzīvotāju jautājums. Vai jūs to ņemat vērā, kas notiks vispirms, vispirms jūs izbraukāsiet ar 

turbīnām, vedīsiet? Vai sākumā jūs viņus taisīsiet, noasfaltēsiet? Arī neiet 90˚ leņķī tās turbīnas 

tur. Vai vispār ir priekšstats, kāds mūsu pagastā ir ceļš, it sevišķi uz Aizkraukli? 

Kristīne Eglīte atbild, pirms jebkuras vēja parka būvniecības, arī IVN laikā, ko darām 

mēs, loģistikas kompānija izbraukā šos ceļus, izvērtē potenciālos piegādes maršrutus, pa 
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kuriem piegādāt turbīnas, potenciālās ostas. Ceļi netiek apzināti asfaltēti, tie tiek 

pastiprināti un tiek savesti kārtībā arī pēc vēja parku turbīnu uzstādīšanas un būvniecības. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, pēc kāda pusgada mēs saņemsim vērtējumu. Pieņemsim 12 

turbīnas, ļoti labi. Mums griezīsies 12 turbīnas. Izrādās ļoti veiksmīgi norisinājušās sarunas ar 

Zviedriju, Vāciju. Kabelis uz Zviedriju, 3 kabeļi uz Vāciju un palielinās patēriņš. Vai šajā 

teritorijā papildus turbīnas arī tiks iestādītas? 

Kristīne Eglīte atbild, tāds interesants jautājums, bet katrā ziņā, mēs nevaram uzbūvēt 

vairāk nekā mums atļauj IVN rezultāti. Ja eksperti mums ir atļāvuši uzbūvēt 12, 15 vai 

30, tad vairāk mēs uzbūvēt arī nevarēsim. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, tajā brīdī. 

Raivo Damkevics papildina, no procedūras viedokļa, mēs dotajā momentā taisām IVN 

par plānoto darbību. Ja plānotajā darbībā pasaka, ka maksimums būs 20 turbīnas, tad lai 

pievienotu jebkādu daudzumu turbīnu, ir jātaisa nākamais IVN. Tas būs cits process, cita 

procedūra. No tā nevar izbēgt. Ja uz jūsu pagastu atnāk komersants, kurš noslēdz līgumu 

ar lielzemnieku, kuram pieder lieli lauki, tieši tas pats jāiziet cauri būs. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, praktiskas dabas komentārs, es varu pateikt kā to izdarīt. Ja pēc 

10 gadiem izrādīsies, ka enerģētikas stratēģija nosaka, ka mums vajag vēl krietni vairāk vēja 

parkus. Tad pakasīs aiz auss KEM, ceru, ka tāda nebūs, bet būs atkal apvienota ar Ekonomikas 

ministriju. Nāks uz Saeimu un Saeimā nolems, ka jāmaina normatīvs un jāsamazina pieļaujamais 

attālums līdz mājai, piemēram, līdz 200 m. Vēja parkiem piemēro vispār kaut kādu vienkāršotu 

IVN procedūru. Tas ir veids kā var izdarīt, bet es ceru, ka tas tā nenotiks. 

Raivo Damkevics komentē, ka tādā gadījumā būtu laiks iesaistīties kā pilsoņiem un šāda 

normatīva pieņemšanu nepieļaut. Principā ar politikas dokumentiem ir jāstrādā tajā brīdī, 

kad viņi tiek virzīti. Tādēļ mēs esam pilsoniskā sabiedrība. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, cik plaša un sena ir jūsu konsultāciju uzņēmuma pieredze IVN 

vēja parkiem? 

 Raivo Damkevics jautā, tas laikam ir man. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, droši vien. Es pieļauju, ka tas varētu būt gan jums, gan 

pastarpināti Baltiņa kungam, jo es tā ļoti nojaušu, ka uzņēmums AS “Latvenergo” 

pagājušajā gadā ir rīkojis vismaz 2 iepirkumus šajā jomā, kur iepirkumu komisijā esat 

bijis arī jūs. Pirmajā konkursā jūsu uzņēmums zaudēja visu loti, otrajā jūs vinnējāt. Jūs 

zaudējāt principā tāpēc, ka jūs nekvalificējāties, jo jums īsti nebija punkti par projekta 

vadītāju. Labākā cena bija jums gan vienā, gan otrā. Okey, pagāja daži mēneši, jūs 

pieņēmāt darba foršus čaļus, projektu vadītājus. Kā mēs zinām, forši čaļi, projektu 

vadītāji maksā, maksā daudz, bet otrajā konkursā jūs savas cenas atkal samazinājāt. 

Pamatjautājums bija par jūsu pieredzi IVN vēja parkiem. Paldies. 

Raivo Damkevics atbild par uzņēmumu SIA “Skepast & Puhkim”. Mēs esam Igaunijas 

uzņēmuma Skepast&Puhkim OÜ meitas uzņēmums Latvijā. Igaunijas uzņēmumam 

Skepast&Puhkim OÜ pieredze vides konsultāciju projektos ir vairāk kā 15 gadi, 

uzņēmumā kopumā darbojas pāri pa 40 speciālistiem. Tas ir viens no lielākajiem 

uzņēmumiem Igaunijā šajā nozarē. Es nespēšu nosaukt konkrētu IVN skaitu, es pats 

pārstāvu Latvijas uzņēmumu, man nav tīra statistika, bet, runājot par vēja parkiem, mūsu 

mātes uzņēmums ir nupat pabeidzis Igaunijas atkrastes vēja parku IVN. Tāda fona 

informācija. Par Latvijas uzņēmumu, kuru mēs pārstāvam. Mēs esam jauni Latvijā, 

darbojamies tikai divus gadus. Ņemam igauņu kolēģu pieredzi, mums ir ļoti labi 

darbinieki, kuriem ir pieredze IVN projektu realizācijā Latvijā, tajā skaitā smaku, 
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rūpniecisko objektu. Mūsu projektu vadītājai Elīnai Silgailei ir pieredze vismaz 8 IVN 

sagatavošanā. IVN ir process, tehnoloģijai jau nav tik liela nozīme šajā gadījumā, 

tehnoloģija jau ir izpētāma vienmēr. Vai es atbildēju, kāds vēl var kaut ko piebilst? 

Dainis Kanders piebilst par pašu pieredzi. Mums ir pieredze Igaunijas 3. 

starpsavienojuma IVN, Kurzemes loka IVN, kā arī mūsu pašu TEC izbūvē. Mēs iekšēji  

arī esam pieredzējuši IVN procedūrā, mums ir daudz un dažādi projekti bijuši. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kāpēc nevar uzbūvēt pa visām trīs Baltijas valstīm AES un viss? 

Sanāksmes dalībnieks atbild, šobrīd tiek runāts, plānots, izvērtēts vai būvēt Latvijā to 

saucamo moduļu veida mazo AES 400MW, bet tā tehnoloģija vēl ir ļoti jēla un īsti vēl 

tirgū tādas nav. Saeimas, ministrijas līmenī jau tiek runāts, ka būtu jāsāk pētījumi, meklēt 

to vietu, kur uzlikt. Klausoties, kā vismaz es to uztveru, tās ziņas, kas nāca no Zaporižjes 

AES, kad tur iegāja iekšā karaspēks, man tā sajūta bija galīgi slikta. Es iedomājos, ja 

Baltijas valstīs uzbūvē pamatīgu AES, paši mēs baidīsimies. 

Raivo Damkevics komentē, es nezinu vai jūs esat sekojuši presē, bet tas nāk tieši no tā, 

ka mēs esam Igaunijas konsultāciju uzņēmuma meitas uzņēmums Latvijā, Igaunija ir 

mazliet tikusi uz priekšu ar to. Viņi jau plāno šo maza izmēra AES projektu. Mani 

informēja, ka tas ir ļoti tālā nākotnē, jo jāveido uzraugošā un regulējošā institūcija. 

Normatīvo aktu bāze jāizstrādā, pirmkārt. To nevar tā vienkārši atnest, kā metāla garāžu 

atnest un nolikt. Viņi neplāno to ātrāk par 2040.-2050. gadu. Jautājums, ar ko aizpildīt to 

caurumu līdz tam? Tā ir objektīva realitāte. Mēs pat neesam Latvijā par to sākuši domāt, 

mēs varam droši sapņot, ātrākais ap 2060. gadu. Tas ir ļoti sarežģīts process, un tur ir 

lielākā problēma radioaktīvie atkritumi, kas rodas pēc atstrādātās kodoldegvielas, kur 

viņus likt, kur uzglabāt, cik ilgi, nekā, kur novietot AES. Tas ir mans, tāds ne pārāk 

profesionālais viedoklis. 

Dainis Kanders papildina, man pašam personīgi bija tā iespēja piedalīties tajā brīdī, kad 

Ignalinas vietā tika plānota Visaginas AES, kur pēc būtības, visām trijām Baltijas valstīm 

bija doma šo AES attīstīt tajā vietā, kur bija vecā Ignalinas slēgtā stacija. Diemžēl 

Baltijas valstīm neizdevās vienoties. Ja tā paskatāmies, vai varam daudz projektu 

nosaukt, kur visas Baltijas valstis ir spējušas par kaut ko vienoties. Manuprāt, tā ir 

atbilde, kāpēc mēs kaut kādu vienu AES nevaram uzbūvēt. Par mazajam modulārajām 

AES runājot, tās ļoti būtiski atšķiras no šīm lielajām, tur noteikti nekādā gadījumā nevar 

būt šādas smagas sekas, kā tas bija Černobiļas gadījumā vai tajā pašā Zaporižjes 

gadījumā. Poļi 6 šīs mazās modulārās AES būvē pa visu savu teritoriju blakus 

apdzīvotām vietām. Lielajām AES tā būtība ir dzesēšana, un tur ļoti daudz ūdens vajag, 

tāpēc būvē jūras krastā vai lielas ūdenskrātuves krastā. Maziem modulārajiem reaktoriem 

šī problēma jau ir atrisināta un aktīvā dzesēšana vairs nav nepieciešama. Visticamāk, ka 

tā būs nākotne, bet es piekrītu, ka tā ir ļoti tāla nākotne. Latvijā vispār, kodoldrošība kā 

tāda joma nav, tāpēc vesela jauna joma jāizveido, jāapmāca speciālisti un viss pārējais. 

Tas pilnīgi noteikti ir 20+ gadu jautājums. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, deputāta kungs jau pārstāv koalīciju. AES jauna jau tikko tika 

uzbūvēta Baltkrievijā un priekš radioaktīviem atkritumiem 200-300 km, radioaktīvajam 

piesārņojumam nav nekas. Tas nav arguments. Iepriekš kungs teica, no sabiedrības 

apstrādātājiem, ka nevar Baltijas valstis vienoties. Varbūt Latvija nevar vienoties, jo viņa jau ir 

tas vidējais punkts, tur visa tā problēma.  

Sanāksmes dalībnieks komentē, prieks dzirdēt, ka jūs mani esat koalīcija ielicis, es jau 

labprāt. Tad varbūt enerģētikas stratēģija ātrāk taps. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, vai SIA “Latvijas vēja parki” var garantēt, ka atkal nebūs valsts 

nozagšana šajā projektā? Ņemot vērā AS “Latvenergo” 3 miljonus, kur vēl joprojām ir jautājuma 
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zīme. Dienvidu tilts par miljoniem. Par cik šeit nosauca tādu ciparu kā miljards, tad man zūd 

ticība, patiesībā nav ticības, ka atkal šeit nebūs zagšana. 

Lauris Baltiņš atbild, gribētu atbildēt, ka šie projekti ir dārgi, tie maksā jebkuram 

attīstītājam. Piemēram, Ignitis, Lietuvas uzņēmums, savā gada pārskatā bija publicējis 

izmaksas uz vienu MW, tas bija robežās no 1,5 – 1,8 miljoni. Sareizinot ar 800 MW, tas 

miljards vienkārši pārsniedzas. Jebkuram privātam attīstītājam tā ir. Summa ir pilnīgi 

neizbēgama jebkuram, kas attīsta vēja enerģiju. Es negribētu tādus spekulatīvus 

jautājumus tagad cilāt, bet valsts uzņēmumā jebkurš iepirkuma process ir ļoti stingri 

regulēts. Tur tiešām, jebkādas manevru iespējas ir absolūti ierobežotas, tas ir formāls 

normatīvs process. Tā tas tiešām ir.  

Sanāksmes dalībnieks jautā, tad nedaudz turpinot par iepriekšējo jautājumu. Varbūt ir kaut kāda 

atbilde, kāpēc divu valsts akciju sabiedrību apvienošanās projekts ir SIA? Pat ne valsts SIA vai 

akciju sabiedrība, kur būtu divi akcionāri AS “Latvijas valsts meži” un AS “Latvenergo”. Kādēļ 

tieši šāda uzņēmējdarbības forma? 

 Lauris Baltiņš atbild, tiešām nevaram atbildēt, jo tas ir dalībnieku, īpašnieku jautājums.  

 Dainis Kanders atbild, tāpēc, ka īpašnieki tā vienojās. 

 Sanāksmes dalībnieks komentē, tāpēc, ka īpašnieki tā vēlējās. Tātad viņi tā gribēja! 

Raivo Damkevics piebilst, tas ir AS “Latvenergo” un AS “Latvijas valsts meži” 

jautājums. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, šajā auditorijā ir kāds, kas negrib, lai būvē vēja parku Taurkalnes 

mežos un tā tālāk? Paldies, domāju, ka būšu viens. Varbūt mēs varam vienkārši izsvilpt viņus 

laukā no šīs auditorijas, Evikai Siliņai un visai tai koalīcijai par signālu? Lai viņi vācās!  

Sanāksmes dalībnieks atbild, es domāju, ka es pilnīgi noteikti pametīšu šīs telpas, ja jūs 

sāksiet svilpt. Vienkārši cilvēki dara savu darbu. Viņi pilda savu pienākumu. Es arī pildu 

savu pienākumu, man tiešām piezvanīja, uzaicināja uz šejieni paši Valles iedzīvotāji. 

Attiecieties ar cieņu pret cilvēkiem, kuri dara diezgan pagrūtu darbu, psiholoģiski 

pagrūtu.  

Biedrības “Zemgales Mantojums” pārstāve ierosina beigt šo sanāksmi. Kā jau jūs teicāt, mēs 

varam rakstīt, jūs nākat uz sadarbību. 

Raivo Damkevics atbild, brīnišķīgs ierosinājums. Man nav nekas pretī, bet tas ir jūsu 

rokās. Mums ir vēl viens jautājums. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, paturpinot tikko dzirdēto, vai beigu fāzē, kad ir provizoriski 

saprotams turbīnu novietojums, vai iedzīvotājiem vispār vēl ir ietekmes iespēja mainīt, koriģēt 

novietojumu? 

Kristīne Eglīte atbild, turbīnu novietojums, galējais, tiek saskaņots ar visiem ekspertiem 

un tas ir galējais, kāds arī tiek lēmums pieņemts. 

Raivo Damkevics komentē, kā jau es minēju, lai nebūtu spekulācijas nevajadzīgas, ja tas 

ir pretrunā ar normatīviem, jā, ir iespējams pret to iestāties. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, vai jums ir pieejama Valles un Kurmenes pagasta precīzā karte, lai 

mēs varētu redzēt, kur ir plānots novietot šos te vēja ģeneratorus Valles un Kurmenes pagastā? 

 Kristīne Eglīte atbild, šodien nē. 

Lauris Baltiņš atbild, šobrīd ir izpētes teritorija. 
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Raivo Damkevics papildina, šobrīd ir iezīmēta izpētes teritorija un detalizēta karte 

pašlaik nav pieejama. Bet būs uz darba grupām pieejama, kuras tiks izziņotas papildus. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, vai pati izpēte notiek tā, ka fiziski izbrauc dabā, apseko visu, vai 

kā tas notiek? Vai savā pusē varam gaidīt pētījumus? 

Raivo Damkevics atbild, jā, pilnīgi noteikti tā ir izpēte dabā, gan ornitologi, gan 

sikspārņu speciālisti, gan ainavu speciālists. 

Kristīne Eglīte papildina, jā, mums ir jāveic vides izpētes atbilstoši MK noteikumiem, 

par sertificēta eksperta atzinuma saturu. Šī atzinuma saturs, izpētes tiek saskaņotas arī ar 

Dabas aizsardzības pārvaldi. Darbi notiek sākotnēji kamerāli, pie datora, bet pēc tam 

lauku pētnieki pavada neskaitāmas stundas, dienas laukā, ar dažādam modernām 

iekārtām, apsekojot šo teritoriju, veidojot dažādas vizualizācijas modeļus arī 

kartogrāfiski. 

Raivo Damkevics piebilst, tas ir iekļauts ziņojumā. Atsevišķu sertificētu ekspertu 

parakstīti atzinumi tiek iekļauti IVN ziņojumā kā pielikumi, nemainītā veidā. 

Biedrības “Zemgales Mantojums” pārstāve komentē, jūs dzirdat, ka cilvēki ir satraukti, viņi 

grib zināt ātrāk to informāciju. Jūs formāli varat IVN ziņojumam sagaidīt beidzamo fāzi, paziņot, 

tā tas būs. Tā kā mēs ceram un gribam sadzirdēt, ka jūs esat godīgs uzņēmējs un komunicējat ar 

iedzīvotajiem. Vai mēs varam vienoties, ka, piemēram, pēc diviem mēnešiem jūs iedodat info, 

cik tālu jūs esat tikuši. Varbūt jūs vienu vietu esat atraduši, lai mēs pārējie vienkārši esam lietas 

kursā? 

Dainis Kanders atbild, jā, mēs varam par to vienoties, bet es domāju, ka mēs 

nevienojamies par tiem 2 mēnešiem, mēs drīzāk vienojamies par to, ka, kad mūsu 

ekspertiem būs šī informācija, kad būs apsekots un sagatavots, tad mēs kopīgi šajās 

informatīvajās sanāksmēs pieaicināsim šos ekspertus un noteikti padalīsimies ar jums ar 

informāciju. Būs tur arī turbīnu novietojums.  

Kristīne Eglīte atbild, labākais, ko mēs šobrīd varam piedāvāt no savas puses, ir sekot 

līdzi informācijai mūsu mājas lapā www.vejaparki.lv, kur mēs arī publicēsim, arī vietējos 

laikrakstos un pašvaldībā, kad būs šīs tikšanās ar iedzīvotājiem. Mēs viņas gribam rīkot 

tajā brīdī, kad mums ir vispilnīgākā informācija no ekspertiem. 

Raivo Damkevics piebilst, nozaru eksperti piedalīsies, būs klāt šajā sanāksmēs.  

Sanāksmes dalībnieks jautā, es vēlējos pajautāt, vai jums jau ir zināms, cik viena ģeneratora 

uzbūvēšana izmaksā? 

Lauris Baltiņš atbild, tas, ko es nosaucu, bija kopējās izmaksas, ņemot visu, ja ceļš 

jāpastiprina, IVN un viss pārējais. Pašlaik Baltijas reģionā, ņemot vērā arī to, ka ir 

apakšstacija dārga, transformatori, viss pārējais, mums indikatīvi izskatās, ļoti 

optimistiskā gadījumā 1,4 miljoni euro par MW, reālistiski 1,8 miljoni. Tas atkarīgs no 

konkrētās vietas, no piegādes ķēdēm, ģeoloģijas, no tā cik daudz uzņēmumi Latvijā 

vispār pakalpojumus sniedz, jo mums tas tirgus dziļums nav tik liels. Tie paši 

augstspriegumu plānotāji un būvnieki, visi pārējais. Tāpēc, ja rupji vispārinām, paņemam 

6 MW turbīnu, kopējās izmaksas, pieņemsim, 1,5 miljoni euro uz MW, tad summāri 

apmēram 9 miljoni. Tā nav tikai turbīna, tas ietver arī pārējo. Tie ir tikai aptuveni skaitļi.  

Sanāksmes dalībnieks jautā, cik ilgi jūs paredzat darbības laiku vienai turbīnai? Jūs stāstījāt par 

utilizāciju, okey, bet, kas pēc tam notiek, orientējoši? Cik var uzzināt internetā, apmēram 500 

tonnas cementa un metāli, kas paliek zemē šī te pēda, pamatne. Kas notiek ar šo te milzīgo, 

smago blāķi, kad jūs beidzat darbināt savu turbīnu?  

http://www.vejaparki.lv/
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Kristīne Eglīte atbild, šobrīd atbilstoši līgumam ar AS “Latvijas valsts meži” , plānotais 

termiņš, ko mēs drīkstam realizēt ir 25 gadi. Ja mainīsies regulējums, tad apsveram 

iespēju, ka varētu uzstādīt turbīnas atkārtoti uz tās pašas pamatnes. Ja nē, ja biznesa 

pieņēmumi to neļauj, vai neļauj normatīvais regulējums, tad šī teritorija tiek sakopta, 

ņemot vērā vides ekspertu ieteikumus. Viņi liek visu izņemt vai daļu atstāt, pieņemsim, 

kabeļus, tad tas tiek realizēts atbilstoši šim plānam. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, es praktiski dzīvoju Vallē. Gribu uzdot jautājumu, strādāju VAS 

“Latvijas dzelzceļš”. Silenieku apvidū ir rubeņu, medņu riesta vietas. Kā tas notiks, kaut kāda 

ietekme tiks ņemta vērā, vai netiks ņemta? Kā ir ar dzīvnieku medībām? Cik tuvākais būs no 

dzelzceļa sliedes, kā jūs plānojat? 

Kristīne Eglīte atbild, atbilstoši normatīvajam regulējumam, mēs nedrīkstam tuvāk par 

300 m no dzelzceļa būvēt, šo teritoriju arī pētām potenciāli turbīnu būvniecībai. Jūs 

minējāt par medņiem, ja pareizi dzirdēju, tas ir tas, ko eksperti iekļauj savā atzinumā. 

Tomēr, es jūs aicinātu, ja ir kādi papildu dati, informācijas nekad nevar būt par daudz, 

iesniedziet to arī mums, varbūt ekspertam noderēs.  

Raivo Damkevics papildina, principā, ekspertiem šī informācija ir pieejama un viņi viņu 

izmanto. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, tādā gadījumā, cik tas tornis būs augsts, ja tur ir rubeņu un 

medņu riesta vietas, arī tikpat augsts? 

Raivo Damkevics atbild, jā, tur ir par attālumu runa, cik ir pieļaujamais attālums, kurā 

drīkst būvēt.  

Sanāksmes dalībnieks komentē, Vecumniekos izskanēja viena laba ziņa priekš manis, priekš 

mums visiem laba, vismaz apsolīja, ka putnu ligzdošanas laikā būvdarbi netiks veikti. Es 

mēģināšu turēt pie vārda, tas ir trīs mēneši - aprīlis, maijs, jūnijs. Lielās tehnikas nepārtrauktais 

troksnis mežā dabiski, ka traucē putniem ligzdošanas laikā. Lai nu tas tā būtu, man atliek vienīgi 

ticēt. Es jautāju, man atbildēja pozitīvi. 

 Sanāksmes dalībnieks jautā, kas to kontrolēs, kāda iestāde to kontrolēs? 

Kristīne Eglīte atbild, paldies par komentāru, jums ir taisnība. Mūsu sertificētie eksperti 

savos atzinumos norāda terminētos būvdarbu ierobežojumus šajās teritorijās. VPVB 

izsniedzot šo atzinumu, arī izdod nosacījumus, ar kuriem mēs šo būvniecību drīkstam 

realizēt. 

Raivo Damkevics papildina, parasti ir tā, ka Dabas aizsardzības pārvalde kontrolē šīs 

darbības un, tajā skaitā, tādas atzīmes ir arī būvatļaujā. Tas jau ir pašvaldības būvvaldes 

kompetencē. Abas institūcijas. 

Sanāksmes dalībnieks komentē, pašvaldības vadība ir šeit, es tā sadzirdēju tādu sliktu ziņu, ka 

būvniecību un vēja staciju uzstādīšanu kontrolēs pašvaldības būvvalde. Jums daudz tādu 

speciālistu, kas šo var darīt? 

Pašvaldības pārstāvis atbild, man liekas, ka tāda tipa būvei jābūt Būvniecības valsts 

kontroles biroja pārraudzībā.  

Raivo Damkevics apstiprina, jā, tas tā varētu būt. Šajā gadījumā, jā. Mana kļūda. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kolēģe aiz muguras ieminējās par briežu riestu, kas nenotiek 

pavasarī, bet rudenī. Kā tad tas sasaucas ar šo te turbīnu darbību? Kas notiek, ja turbīna avarē, 

aizdegas meža vidū? Mums apkārtnē vasarā meži ir tik sausi, ka pilnīgi čab. Cik ātrā laikā kāds 

var ierasties kaut ko dzēst. Cik ha mežu izdegs? 
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Kristīne Eglīte pateicas par jautājumu. Šis risks par ugunsgrēkiem un turbīnu degšanu, 

nokrišanu, protams, ir vērā ņemams. Tas tiek iekļauts IVN ziņojumā. Visiem šādiem 

objektiem virs 100 MW, ir jāizstrādā civilās aizsardzības plāns, jāsaskaņo tas arī ar 

ugunsdzēsējiem, kad un kādā secībā tiek likvidēti ugunsgrēki, ja tādi iestājas šādā 

teritorijā. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, mums vispār Latvijā ir tāda aparatūra ar ko nodzēst? Ar ko 

dzēsīsiet? 

Lauris Baltiņš, atbild, tikai piemērs, bet VAS “Latvijas dzelzceļš” ir ugunsdzēsības 

vilcieni ar 100 kubu cisternām. Tas ir viens no veidiem. Ugunsdzēsības vagoni, kas iet pa 

visiem reģioniem. 

Sanāksmes dalībnieks jautā, kā viņš to var izdarīt? Tur ir ūdens, 100 tonnas ūdens, bet 

kā jūs tiksiet līdz tai vietai? Vagons jau iet pa sliedēm, darbības zona. 

Kristīne Eglīte atbild, ugunsdzēsējiem ir arī helikopteri. Arī automātiskās drošības 

sistēmas šīm turbīnām. 

Dainis Kanders papildina, kolēģe jau minēja, ka būs civilās aizsardzības plāns 

jāsaskaņo. Tur viss detalizēti būs jāapraksta un jāsaskaņo ar ugunsdzēsējiem, līdz ar to, 

manuprāt, tur nav bažas, ka kaut kas netiks ņemts vērā. Ugunsdzēsēji jebkurā gadījumā 

uz šī plāna liks savu parakstu, ka viņi piekrīt tām darbībām un kā tas tiks realizēts, 

notiekot negatīvam scenārijam. Tāpat arī civilajā aizsardzības plānā ir nosacījums, ka 

regulāri ir jārīko mācības un šādi scenāriji jāizspēlē mācībās. 

Biedrības “Zemgales Mantojums” pārstāve komentē, mums jautājumi rodas arvien vairāk un 

vairāk, man ir aicinājums iesūtīt jautājumus uz mūsu “Zemgales Mantojums” biedrību, lai mēs 

varam apkopot un iesniegt tos rakstiski, jo citādi mēs runāsim ilgi un iekarstam par šo tematu. 

Bet es saprotu, ka viss būs baigi labi, jo šie cilvēki Vecumniekos apgalvoja, ka ikviens no viņiem 

būtu gatavs dzīvot netālu no turbīnas. Vai ne, tā esot bijis, man atstāstīja. Nu redziet, ja šie 

cilvēki saka, ka viņi ir gatavi dzīvot blakus turbīnai un viss būs labi, nu mums nav pamata tam 

neticēt! Vai ne! Es domāju uz šīs burvīgās nots, kur viņi nāk uz sadarbību, mēs varam beigt šo 

sanāksmi, jo katram ir savas lietas un darbības vēl vakarā? Paldies! 

Raivo Damkevics pateicas klātesošajiem par uzmanību, un slēdz sanāksmi. 

 

Sanāksmi slēdz plkst. 19:45 

 

Sanāksmes vadītājs    Raivo Damkevics  

Sanāksmi protokolēja    Līga Atmata 

 
 

Protokols sagatavots, izmantojot sanāksmes laikā veikto audioierakstu. 

 
 
 

ŠIS DOKUMENTS IR PARAKSTĪTS AR DROŠU ELEKTRONISKO PARAKSTU UN SATUR LAIKA ZĪMOGU. 



4/19/2024

1

SANĀKSMES DIENAS KĀRTĪBA

Informācija par IVN procedūru

Informācija par uzņēmumu «Latvijas vēja parki»  un 
paredzēto darbību

Diskusija – jautājumi un atbildes

1

VĒJA ELEKTROSTACIJU PARKA 

«OGRE-BAUSKA-AIZKRAUKLE» 

UN TĀ SAISTĪTĀS INFRASTRUKTŪRAS

PROJEKTA ĪSTENOŠANA 

OGRES NOVADA BIRZGALES PAGASTĀ, 

BAUSKAS NOVADA VALLES UN KURMENES PAGASTOS UN

AIZKRAUKLES NOVADA SĒRENES PAGASTĀ

2 / 12

Valle

2024. gada 3. aprīlis

Sākotnējā sabiedriskā apspriešana

IETEKMES  UZ  VIDI  NOVĒRTĒJUMA REGULĒJUMS

3 / 35Kopā mēs radām nākotni!

 Likums «Par ietekmes uz vidi novērtējumu» (1998.)

Ministru kabineta 2015. gada 13. janvāra noteikumi Nr. 18 «Kārtība, kādā novērtē 
paredzētās darbības ietekmi uz vidi un akceptē paredzēto darbību»

 Enerģētiskās drošības un neatkarības veicināšanai nepieciešamās atvieglotās 
energoapgādes būvju būvniecības kārtības likums (2022.)

 Vides pārraudzības valsts biroja izsniegta Programma pētījumu un novērojumu 
kopumam

 Ietekmes uz vidi novērtējuma (IVN) mērķis – noskaidrot paredzētās darbības 
ietekmi uz vidi

4 / 35Kopā mēs radām nākotni!

IETEKMES  UZ  VIDI  NOVĒRTĒJUMA  PROCEDŪRA

Biroja lēmums par IVN 16.08.2023.

IVN Programma 12.09.2023.

IVN Ziņojuma izstrāde / informatīvie semināri

IVN Ziņojuma sabiedriskā apspriešana

IVN Ziņojuma precizēšana un iesniegšana Birojā

Biroja atzinums

Pieteikums Birojā 28.07.2023.

03.04.2024.Sākotnējā sabiedriskā apspriešana

Informatīvie semināri

5 / 35Kopā mēs radām nākotni!

SĀKOTNĒJĀS SABIEDRISKĀS APSPRIEŠANAS MĒRĶIS

Atbildēt uz jautājumiem

Uzklausīt viedokļus un ieteikumus

Saņemt un apkopot komentārus, kas 
jāņem vērā IVN izstrādes gaitā

Informēt iedzīvotājus

6 / 35Kopā mēs radām nākotni!

SĀKOTNĒJĀ SABIEDRISKĀ APSPRIEŠANA

Paziņojumi laikrakstos

Informatīvas vēstules zemju īpašniekiem

Paziņojumi interneta vietnēs

Informatīvie materiāli pašvaldībās

Sākotnējās sabiedriskās apspriešanas laiks 
no 2024. gada 12. marta līdz 12. aprīlim

1 2

3 4

5 6
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SĀKOTNĒJĀ SABIEDRISKĀ APSPRIEŠANA

7 / 35Kopā mēs radām nākotni!

Rakstiskus priekšlikumus par paredzēto darbību var iesniegt:
Vides pārraudzības valsts birojam 

e-pasts: pasts@vpvb.gov.lv
www.vpvb.gov.lv

pasta adrese: Rūpniecības iela 23, Rīga, LV-1045 
tālrunis – 67321173,

līdz 2024. gada 12. aprīlim

IVN ZIŅOJUMA IZSTRĀDE

8 / 35Kopā mēs radām nākotni!

Biroja programma

IVN Ziņojums – pētījumu kopums

Atbilstošu jomu speciālisti un eksperti

Paredzētās darbības ietekmes uz vidi izpēte, 
alternatīvu analīze, piemērotākās 
alternatīvas pamatojums
Rekomendāciju izstrāde

Monitoringa prasības

IESPĒJAMĀS IETEKMES UZ VIDI, KURAS 
TIKS VĒRTĒTAS IVN ZIŅOJUMĀ

9 / 35Kopā mēs radām nākotni!

Trokšņi un mirgošanās

Avāriju riski

Hidrogrāfiskais tīkls

Ainava un kultūrvēsturiskās vērtības

Ģeoloģiskie procesi

Bioloģiskā daudzveidība

U.c. ietekmes

Laki põik 2, 12919Tallinn, Estonia
+372 664 5808
info@skpk.ee |       www.skpk.ee

Kalna iela 17-1, LV-1003, Rīga, Latvija
+371 2660 5599
info@skpk.lv |       www.skpk.lv
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SIA "Latvijas vēja parki" 

Sākotnējā sabiedriskā apspriešana 
Vēja parka “Ogre-Bauska-Aizkraukle” 
un tā saistītās infrastruktūras projekta 
īstenošanai Ogres novada Birzgales 
pagastā, Bauskas novada Valles un 
Kurmenes pagastos un Aizkraukles 
novada Sērenes pagastā

03.04.2024.

Vispārīga informācija par SIA «Latvijas vēja parki»

12
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AS ‘’Latvijas valsts 
meži’’AS ‘‘Latvenergo’’

Zemkopības ministrija

Latvijas Republika

Ekonomikas ministrija

Īpašuma struktūra

SIA ‘’Latvijas vēja parki’’

Zaļāka nākotne

Atbildīga rīcība

Vērtība sabiedrībai

Uzņēmuma vērtības
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SIA «Latvijas vēja parki» plāni un stratēģiskais mērķis

LVP izveidots ar MK rīkojumu, un tā 
vispārējais stratēģiskais mērķis ir 

«īstenot stratēģiski svarīgu vēja parku 
projektus Latvijas Nacionālajā 

enerģētikas un klimata plānā 2021.–
2030. gadam iekļauto mērķu 

sasniegšanai un turpmākai virzībai uz 
klimatneitralitātes sasniegšanu, veicinot 

enerģētiskās neatkarības 
nodrošināšanu».

Atbilstoši MK noteikumu Nr. 350 
(19.06.2018) grozījumu prasībām 
šobrīd uzņēmums paredz izbūvēt 

vismaz 800 MW VES jaudu, sākot izpēti 
39 941 ha meža teritoriju.

Ogre – Bauska-Aizkraukle

Latvija arvien vairāk importē elektroenerģiju

Avots: https://www.ast.lv/lv/electricity-market-review?year=2022&month=13

% Importa īpatsvars no LV el. patēriņa

Secinājumi

• Negatīvā elektroenerģijas saldo 
(importa) īpatsvars pret 
elektroenerģijas gala patēriņu 
Latvijā no 2018.-2022.g. stabili ir 
pieaudzis. 2023.g. ir ietekmējis 
HES izstrādes pieaugums un 
patēriņa samazinājums

• Eksperti prognozē 
elektroenerģijas patēriņa 
dubultošanos visā Eiropā – zaļā 
elektrība būs nākotnes 
«degviela»

• Ja savas ražošanas jaudas 
neattīstīsim, šī plaisa kļūs arvien 
lielāka, ja attīstīsim – kļūsim par 
eksportētājiem
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LV elektroenerģijas saldo (imports), MWh
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LATVIJA ARVIEN VAIRĀK IMPORTĒ ELEKTROENERĢIJU

Avots: Nordpooldati

2023.g. vidējās 
Nordpool cenas

Avots: Nordpool dati

SIA «Latvijas vēja parki» sniegtā vērtība sabiedrībai

Vismaz 800 MW
Uzstādītas VES jaudas, 

OBA līdz 480 MW

>1 mljrd. EUR 
investīcijas

Ieņēmumi kopienai
no maksājuma vietējās kopienas 

attīstībai

~100 līdz 150 milj. EUR
gadā uzlabojums ārējās tirdzniecības 

bilancē, IKP pieaugums

Konkurētspējas pieaugums
Valstij un reģionam pieaug 

potenciāls investīciju piesaistei

Energoneatkarība
Nacionāla, izkliedēta ražošana, kas 

stiprina valsts aizsardzību

Ogres, Bauskas un Aizkraukles novadi

Vēja elektrostaciju parka “Ogre - Bauska-
Aizkraukle” un ar to saistītās
infrastruktūras projekta īstenošana Ogres
novada Birzgales pagastā, Bauskas
novada Valles un Kurmenes pagastos,
Aizkraukles novada Sērenes pagastā

Paredzētās darbības ietvaros plānots
uzstādīt līdz 60 VES, kur katras stacijas
nominālā jauda būs līdz 8 MW

Prognozējams, ka VES maksimālais
augstums var sasniegt 300 m, rotoru
diametrs līdz 200 m. Plānotā jauda līdz
8 MW (katrai VES)*

* VPVB programmā norādītie paredzētās darbības apjomi un parametri

Turbīnu tehnoloģijas

VES parametri
• Jauda līdz 8 MW;
• Rotora diametrs līdz 200 m;
• Kopējais augstums līdz 300 m.

Iespējamie tehnoloģiskie risinājumi:
• Pretapledošana;
• Trokšņu samazināšana;
• Putnu un sikspārņu klātbūtnes monitorēšana

un turbīnu apturēšana nepieciešamības 
gadījumā;

• Mirgošanas efekta ierobežošana u.c.
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Konkrēti tiešie ieguvumi novadiem

Tiešie maksājumi
• Maksājums vietējās kopienas attīstībai no ražošanas 

uzsākšana brīža - indikatīvi 1500 – 2000 EUR/MW/gadā

Tiešās darba vietas
• Mičiganas universitātes pētījums: 7-11 pastāvīgas parka 

uzturēšanas un ap 130 būvniecības darba vietas uz 100 MW
• UK Fallago Rig piemērs: 9 pastāvīgas un 350 īslaicīgas darba 

vietas uz 144 MW
• Nozīmīgi pasūtījumi vietējiem uzņēmumiem ar augstu 

ilgtermiņa attīstības potenciālu

Infrastruktūras uzlabojumi
• Prognozējams, ka tiks atjaunoti un potenciāli izbūvēti vairāki 

kilometri pievedceļu
• Attīstītāka elektropārvades infrastruktūra - ieguvums arī 

citiem lietotājiem un investoru piesaiste

Paldies par uzmanību!

Informācija un ierosinājumi:
oba@vejaparki.lv
vejaparki.lv

SĀKOTNĒJĀ SABIEDRISKĀ APSPRIEŠANA
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Rakstiskus priekšlikumus par paredzēto darbību var iesniegt:
Vides pārraudzības valsts birojam 

e-pasts: pasts@vpvb.gov.lv
www.vpvb.gov.lv

pasta adrese: Rūpniecības iela 23, Rīga, LV-1045 
tālrunis – 67321173,

līdz 2024. gada 12. aprīlim

Iespējams pieteikties informatīvajiem semināriem

Latvija arvien vairāk importē elektroenerģiju

Avots: Nordpooldati

2022.g. vidējās
Nordpool cenas

Avots: Nordpool dati

2023.g. Eiropā uzstādīti 18.3 GW VES – 3.8 GW jūrā un 
14.5 GW sauszemē Plānotais VES jaudu pieaugums līdz 2030.g.
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